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ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Γιατί δεν θέλει 
ο ΣΥΡΙΖΑ τους
ψηφοφόρους

των Σπαρτιατών; 

Γιατί δεν θέλει 
ο ΣΥΡΙΖΑ τους
ψηφοφόρους

των Σπαρτιατών; 

ΣΕΛ. 10με τoν Σπύρο Καπράλο

Πόσο απειλεί 
η ακροδεξιά 
την Ευρώπη;

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

EUROPA

Γράφουν

Μελέτης Τζαφέρης 
Δημήτρης  Αναστασίου,

Αντώνης Στ. Στυλιανού ΣΕΛ.  23-24

Η αντιπολίτευση των κατσαπλιάδων που μισεί την Ευρώπη ΣΕΛ. 2EDITORIAL

Υποψήφιος ευρωβουλευτής με τη ΝΔ

ΠΥΡΡΟΣ ΔΗΜΑΣ

«Θα αγωνιστώ για 
τα δίκαια της πατρίδας

και τα δικαιώματα 
των Ελλήνων 

στη Βόρεια Ήπειρο»
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ΣΕΛ.  14-15

ΔΟΛΟΦΟΝΙΑ  ΛΥΓΓΕΡΙΔΗ

Έρχονται νέες
συλλήψεις 

ΣΕΛ.  27

Η ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΑ ΤΗΣ ΗΜΕΡΑΣ

Ο Γιώργος Πατούλης
και το χαρέμι του

ΣΕΛ.  9

ΦΛΕΡΤ ΣΥΡΙΖΑ ΜΕ ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ

Αγκαλιά με 
χρυσαυγίτικες 

ψήφους 
τα ξαδέλφια 
Κασσελάκη

ΣΕΛ.  16-17ΣΕΛ.  12

ΣΤΑΘΗΣ ΦΛΩΡΟΣ - ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΑ ΣΤΗΝ «Ρ»

«Έχω προσωπική βεντέτα με τον Βελόπουλο»

Ηχηρό 
μήνυμα 

Μητσοτάκη

Ηχηρό 
μήνυμα 

Μητσοτάκη

Τον καταγγέλλει ότι μετέτρεψε την Ελληνική Λύση σε ΙΧ κόμμα

«Να τελειώνουμε με το καρκίνωμα της
οπαδικής βίας και τα παρακλάδια του»

ΣΕΛ.  6

ΣΕΛ.  4-5

«ΚΥΡΙAΚΟ, Ο ΧΡΙΣΤOΣ ΕIΜΑΙ,
ΜΗ ΜΕ ΠΟΥΛAΣ AΛΛΟ...»

Ο «χριστέμπορας»
παρακινεί 

τους πιστούς σε βία

Στο στόχαστρο 4 οργανωμένοι
της Θύρας 7

Έγινε «πορτιέρης»
εκκλησιών
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Η αντιπολίτευση των κατσαπλιάδων
που μισεί την Ευρώπη

Με πολιτικούς αρχηγούς-
κλόουν δεν πρόκειται να

στείλουμε κανένα πολιτικό
μήνυμα στην Ευρώπη

«P»

Ε
ίμαστε λίγο πριν από την τελική ευθεία προς τις
ευρωεκλογές και υπό κανονικές συνθήκες
πρέπει να στείλουμε το πιο δυνατό μήνυμα ότι

είμαστε περήφανοι που ανήκουμε στην Ευρώπη και
οι Ευρωπαίοι να νιώθουν περήφανοι που είμαστε Έλ-
ληνες. Όμως τα πράγματα είναι κάπως διαφορετικά.
Όλως τυχαίως, τα κόμματα της αντιπολίτευσης (ακρο-
δεξιοί και αριστεροί) είναι εναντίον της Ευρώπης!
Γιατί η Ευρώπη είναι καλή όταν στέλνει χρήμα, αλλά
κακή όταν πρέπει να εφαρμόζονται κάποιοι κανόνες
από όλους. Δεν λένε όλοι ευθέως να βγούμε από την
Ευρώπη, αλλά σπέρνουν καθημερινώς ζιζάνια εναν-
τίον των συμφερόντων της χώρας μας. Για παράδειγ-
μα, εισέβαλε στην Ουκρανία ο Πούτιν και εντούτοις,
σχεδόν όλα τα κόμματα, πλην Νέας Δημοκρατίας και
του Ανδρέα Λοβέρδου, δεν καταδίκασαν ποτέ την ει-
σβολή του «σύγχρονου Χίτλερ» της Ευρώπης. Μπο-
ρούμε να λησμονήσουμε ότι τα κόμματα της ελληνι-

κής αντιπολίτευσης υπερασπίστηκαν σε πάμπολλες
περιπτώσεις τη ρητορική των Τούρκων στον Έβρο και
τη Θράκη και έπαιξαν το παιχνίδι του Ερντογάν;

Αυτά τα κόμματα πρέπει να αισθάνονται ντροπή,
γιατί με τη στάση τους είναι σαν να επικροτούν την
εισβολή των Τούρκων στην Κύπρο ή αύριο μεθαύριο
να σφυρίζουν… κλέφτικα, αν ο Τούρκος θελήσει να
επιτεθεί στη Θράκη, ως υπερασπιστής του μουσουλ-
μανικού στοιχείου. Επιπλέον, η ενεργειακή κρίση
και κατ’ επέκταση η ακρίβεια που φούντωσε, δεν
αναδείχθηκαν ποτέ ως αποτέλεσμα αυτής της ει-
σβολής. Αντιθέτως, η μόνιμη επωδός ήταν ότι έχου-
με «ακρίβεια Μητσοτάκη»! ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ, ΚΚΕ,
Ελληνική Λύση, Σπαρτιάτες, Νίκη, Πλεύση Ελευθε-
ρίας και Νέα Αριστερά, μαζί με κάτι άλλα εξωκοινο-
βουλευτικά γκρουπούσκουλα, δεν είχαν ποτέ το
σθένος να διοργανώσουν, για παράδειγμα, μια συγ-
κέντρωση διαμαρτυρίας έξω από τη ρωσική πρε-

σβεία, για να στείλουν το μήνυμα στον Πούτιν. Αντι-
θέτως, σε κάθε κίνηση της χώρας να υποστηρίξει
την Ουκρανία ήταν απέναντι.

Αν το εκλογικό σώμα πιστεύει ότι όλα τα παραπά-
νω κόμματα λειτουργούν υπέρ των συμφερόντων
της χώρας, τότε υπάρχει πρόβλημα αντίληψης. Η
Νέα Δημοκρατία παραμένει διαχρονικά η μοναδική
πολιτική δύναμη που υπερασπίστηκε και υπερασπί-
ζεται από το Α έως το Ω την ευρωπαϊκή ιδέα. Αν νο-
μίζουν κάποιοι ότι με Κασσελοπολάκηδες, Κου-
τσούμπες, Βελόπουλους, Νατσιούς, Ζωές και λοι-
πούς… διασκεδαστές του δημόσιου βίου (κλόουν
για την ακρίβεια) στέλνουμε μήνυμα στην Ευρώπη,
το πιθανότερο είναι να πάθουμε ό,τι έπαθε ο Τσίπρας
το 2015, που είπε να αλλάξει την Ευρώπη, αλλά στο
τέλος πήγαινε και παρακαλούσε για βοήθεια για να
μην καταρρεύσουμε.
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Σ
ε όλο και πιο ολισθηρά μονοπάτια
βαδίζει εσχάτως ο πρόεδρος της
Ελληνικής Λύσης Κυριάκος Βε-

λόπουλος, ο οποίος στην τυφλή προσπά-
θειά του να ψαρέψει ψήφους εν μέσω
της αναταραχής από το πρωτοφανές
επεισόδιο στα χρονικά του ελληνικού
Κοινοβουλίου (με έναν εκ των πρωταγω-
νιστών να είναι βουλευτής του) εμφανί-
στηκε σαν πορτιέρης της Εκκλησίας
απειλώντας όσους βουλευτές υπερψή-
φισαν τον νόμο για τον γάμο ομόφυλων
ζευγαριών να «είναι προσεκτικοί» ενό-
ψει Μεγάλης Εβδομάδας. Τους προέτρε-
ψε, με άλλα λόγια, να μην πάνε στην εκ-
κλησία για να μην κινδυνεύσει η σωματι-
κή τους ακεραιότητα!

«Γαλάζια» κοινοβουλευτικά στελέχη
χαρακτηρίζουν τη στάση του κ. Βελόπου-
λου αντικοινοβουλευτική και αντιχριστι-
νιακή και κάνουν λόγο για χυδαία και
επικίνδυνη προσπάθεια διχασμού της
κοινωνίας. Εκτιμούν δε ότι στην πραγμα-
τικότητα συνιστά αποδοχή πράξεων βίας
και στοχοποίησης βουλευτών και μάλι-
στα από έναν πολιτικό αρχηγό, τον «χρι-
στέμπορο» πρόεδρο της Ελληνικής Λύ-
σης που εργαλειοποιεί συστηματικά την
πίστη των ορθόδοξων πολιτών, κάνοντας
περιουσία στις πλάτες τους με εμπόριο
δήθεν ιερών βιβλίων και... ευλογημένων
κηραλοιφών. 

Τα ίδια στελέχη θεωρούν εξωφρενικό
ένας πολιτικός αρχηγός να παρακινεί δη-
μοσίως το πλήθος σε βιαιοπραγίες εναν-
τίον άλλων πολιτικών και να μην αντιλαμ-
βάνεται με πόσο δηλητήριο «μπολιάζει»
την κοινωνία με τη στάση του.

«Έπεσαν οι μάσκες»
«Δεν φοβόμαστε να πάμε στις εκκλη-

σίες και κανείς δεν μπορεί να φοβίσει
οποιονδήποτε», σχολίασε χθες ο κυ-
βερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρι-
νάκης, ο οποίος απαντώντας σε σχετική
ερώτηση κατά την ενημέρωση των πο-
λιτικών συντακτών ανέφερε ότι «αν
μπορούμε να πούμε ότι βγήκε κάτι θε-
τικό από τη ρητορική βίας, είναι ότι
έπεσαν οι  μάσκες» και πρόσθεσε
ότι κόμματα που μπήκαν στο Κοινοβού-
λιο με σημαία την Εκκλησία αποδείχτη-
κε στην πράξη ότι δείχνουν το εντελώς
αντίθετο.

«Στην πράξη, με τις συμπεριφορές και τη
ρητορική τους δείχνουν το ακριβώς αντί-
θετο πρόσωπο. Αυτές οι συμπεριφορές δεν
εκφράζουν την Εκκλησία, η οποία στηρίζει
την κοινωνία και κάνει σημαντικές αγαθο-
εργίες και αυτή είναι η μεγάλη εικόνα που
χρειάζεται να κρατήσουμε και ενόψει του
Πάσχα», είπε χαρακτηριστικά ο κυβερνητι-
κός εκπρόσωπος.

«Δεν είναι πορτιέρης για να αποφασίζει
ποιοι θα μπουν και ποιοι θα βγουν στην εκ-
κλησία», τόνισε ο Άδωνις Γεωργιάδης σε
συνέντευξή του, αναφερόμενος στην απει-
λή του Κυριάκου Βελόπουλου να μην πάνε
στις εκκλησίες το Πάσχα όσοι βουλευτές
υπερψήφισαν τον νόμο για τα ομόφυλα
ζευγάρια. Πρόσθεσε δε με έμφαση ότι ο
αρχηγός της Ελληνικής Λύσης θα είναι πο-
λιτικά και ποινικά υπεύθυνος για ό,τι συμ-
βεί σε βουλευτές.

Ο υπουργός Υγείας τόνισε μάλιστα ότι οι
δηλώσεις του κ. Βελόπουλου προτρέπουν
τους οπαδούς του να κάνουν επεισόδια τη
Μεγάλη Εβδομάδα κατά βουλευτών της
ΝΔ. «Πολιτικά και ποινικά είναι ο ίδιος
υπεύθυνος», είπε χαρακτηριστικά, προει-
δοποιώντας ότι αν σε οποιονδήποτε βου-
λευτή υπάρξει επίθεση, προσωπικά ο
ίδιος θα υποβάλει μήνυση στον Βελόπουλο
γιατί προέτρεψε σε βία.

«Επενδύει στην τοξικότητα»
Χθες και ο υπουργός Επικρατείας Μάκης

Βορίδης, σε συνέντευξη που έδωσε στο
Action 24, εξαπέλυσε σφοδρή επίθεση κα-
τά του προέδρου της Ελληνικής Λύσης, χα-
ρακτηρίζοντας απαράδεκτη και προκλητι-
κή την προτροπή του να μη μεταβούν στους
ναούς τις μέρες του Πάσχα οι βουλευτές
που ψήφισαν την ισότητα στον πολιτικό γά-
μο, ενώ τον κατηγόρησε ότι «αλιεύει για
άλλη μια φορά στα θολά νερά της καλλιέρ-
γειας της βίας, της τοξικότητας και του δι-
χασμού».

Στη συνέχεια ο κ. Βορίδης ανέφερε ότι «ο
κ. Βελόπουλος, ο οποίος επενδύει στην το-
ξικότητα, θα το πληρώσει πολιτικά με την
απόρριψη αυτής της προτροπής από το
εκλογικό σώμα». Τέλος, τόνισε ότι όσοι
βουλευτές θέλουν να πάνε στις εκκλησίες
«μια χαρά θα πάνε και δεν θα ζητήσουν
άδεια από κανέναν». Εξάλλου, συμπλήρω-

σε ότι η απολύτως συντριπτική πλειοψηφία
ιερέων και πιστών δεν πρόκειται να ακο-
λουθήσει την προτροπή του κ. Βελόπουλου.

Καταδίκη και από ιεράρχες
Έντονη όμως ήταν χθες και η αντίδραση

του μητροπολίτη Δημητριάδος Ιγνάτιου, ο
οποίος χαρακτήρισε προκλητική και απα-
ράδεκτη την προτροπή του Κυριάκου Βε-
λόπουλου από το βήμα της Βουλής προς
τους βουλευτές που έχουν ψηφίσει το νο-
μοσχέδιο για τον γάμο των ομόφυλων
ζευγαριών να μην πηγαίνουν στους ναούς
τις μέρες του Πάσχα για να μη διχάζεται το
ποίμνιο.

«Επιτρέψτε μου να το πω, παρόλο που
δεν συνηθίζω να μιλάω με τέτοιον τρόπο,
αλλά κανείς δεν μπορεί να μιλάει για τον
χώρο της Εκκλησίας με αυτό τον τρόπο και
μάλιστα ουσιαστικά παροτρύνοντας να γί-
νουν πράγματα. Αυτό βγαίνει στο τέλος.
Ξέρουμε όλοι τη γλώσσα, όπως τη χρησι-
μοποιούμε, και τις λέξεις. Νομίζω όμως ότι
τελικά δεν έχει καμία απήχηση, ιδιαίτερα
στους ανθρώπους που θα είναι αυτές τις
μέρες στις ακολουθίες», σημείωσε μεταξύ
άλλων εκφράζοντας τη λύπη του για την
παρέμβαση Βελόπουλου.

Στη συνέχεια ο μητροπολίτης πρόσθεσε
ότι η Εκκλησία δεν θα κάνει διαχωρισμό
ανάμεσα σε αυτούς που ψήφισαν και εκεί-
νους που δεν ψήφισαν το νομοσχέδιο.
«Ήδη δεχόμαστε όλους τους ανθρώπους,
πολλώ δε μάλλον τη Μεγάλη Εβδομάδα»,
τόνισε.

Αδιόρθωτος
Παρά τη γενικευμένη κατακραυγή,

ωστόσο, ο αρχηγός της Ελληνικής Λύσης
εμφανίστηκε και χθες αμετανόητος και
αμετακίνητος από τις απαράδεκτες, αντι-
θεσμικές και αντικοινοβουλευτικές θέσεις
του. Σε συνέντευξή του (ΑΝΤ1) υποστήριξε
μεταξύ άλλων ότι ως πολιτικός πρέπει να
προβλέπει τα γεγονότα. «Μπορεί να υπάρ-
ξουν κάποιοι ακραίοι και να δημιουργηθεί
πρόβλημα και στην εικόνα του Χριστιανι-
σμού και στην Εκκλησία. Το λέω για την
προστασία των πολιτικών προσώπων»,
υποστήριξε, σπεύδοντας μάλιστα να προ-
σθέσει πως όποιος ψήφισε τον νόμο για
την ισότητα στον πολιτικό γάμο είναι επί
της ουσίας αντίθετος με το... δόγμα. 

Χυδαία προσπάθεια διχασμού 
της κοινωνίας - Ο «πορτιέρης»
της Εκκλησίας συνεχίζει 
να απειλεί βουλευτές 
να... αποφεύγουν τους ναούς 
τη Μεγάλη Εβδομάδα

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ

Επικίνδυνος
και αμετανόητος,
παρακινεί σε βία

τους πιστούς
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Α
ν μπορούσε, ο Ιησούς Χριστός θα
έκανε ρεζίλι τον «χριστέμπορα»
πρόεδρο της Ελληνικής Λύσης, ο

οποίος έκανε καριέρα εργαλειοποιώντας
την πίστη στην Ορθοδοξία και πουλώντας
βιβλία και δήθεν ευλογημένες κηραλοι-
φές, κάνοντας ολόκληρη περιουσία στις
πλάτες της πίστης.

Πάμε λοιπόν να δούμε τι είναι αυτές οι
περιβόητες αυθεντικές χειρόγραφες επι-
στολές με τις οποίες εξαπατούσε τους τη-
λεθεατές της εκπομπής του και τις οποίες
δήθεν έδινε δωρεάν, αλλά τις πουλούσε 18
ευρώ! Οι περίφημες επιστολές του Ιησού,
που πουλούσε τηλεοπτικώς με ιδιαίτερο
μπρίο ο Κυριάκος Βελόπουλος, είναι χει-
ρόγραφα που έχουν συνταχθεί τον 15ο αι-
ώνα μετά Χριστόν!

Είναι ένα κείμενο που, όπως έχουν ανα-
φέρει αναλυτικά τα Ellinika Hoaxes, που
ασχολήθηκαν με την υπόθεση Κυριάκου
Βελόπουλου, απεκαλύφθησαν... θαυμα-
τουργικώς στον τότε Πατριάρχη Ιεροσολύ-
μων. Αυτός είδε πάνω σε μια πέτρα το κεί-
μενο του Ιησού, το κατέγραψε και το έστειλε
σε όλους τους χριστιανούς. Το χειρόγραφο
είναι γραμμένο στα ελληνικά και φυλάσσε-
ται στη Μονή Διονυσίου στο Άγιον Όρος.

Η ύπαρξη των επιστολών σε καμία περί-
πτωση δεν μπορεί να θεωρηθεί απόδειξη
ότι είναι αυθεντικά κείμενα του Ιησού, αφού
γράφτηκαν 15 αιώνες μετά την εποχή του.
Άλλωστε, υπάρχουν και αρχαιότερα χειρό-
γραφα σε άλλες χώρες, όπως η περίφημη
επιστολή του Χριστού προς τον Αύγαρο, όλα
όμως θεωρούνται ψευδεπίγραφα.

Η φάμπρικα της κονόμας 
με τις επιστολές

Η μοναδική περίπτωση που, όπως ανα-
φέρεται στο Ευαγγέλιο του Ιωάννη, ο Ιη-
σούς έγραψε ήταν όταν του παρουσίασαν τη
μοιχαλίδα και έγραψε κάτι (που δεν διασώ-
θηκε) με το δάκτυλό του στο χώμα: «...σὺ

οὖν τί λέγεις; τοῦτο δὲ εἶπον ἐκπειράζοντες

αὐτόν, ἵνα σχῶσι κατηγορίαν κατ᾿ αὐτοῦ. ὁ

δὲ Ἰησοῦς κάτω κύψας τῷ δακτύλῳ ἔγρα-

φεν εἰς τὴν γῆν. Ως δὲ ἐπέμενον ἐρωτῶντες

αὐτόν, ἀνέκυψε καὶ εἶπεν αὐτοῖς· ὁ ἀνα-

μάρτητος ὑμῶν πρῶτος βαλέτω λίθον ἐπ᾿

αὐτήν». Κανένα χριστιανικό δόγμα αλλά και
η επίσημη Εκκλησία δεν αποδέχονται την
ύπαρξη χειρόγραφων του Ιησού.

Πολύς θόρυβος έγινε και για το αν που-
λούσε τις επιστολές ο Κυριάκος Βελόπου-
λος ή όχι. Κάποια στιγμή ο κ. Βελόπουλος
αρνήθηκε ότι τις πουλούσε, μετά όμως το
παραδέχτηκε και επέμεινε ότι ήταν γνή-
σιες. Ο επικεφαλής της Ελληνικής Λύσης,
πουλώντας το βιβλίο του κ. Παπαζήση,

ανέφερε μέσω της τηλεοπτικής του εκπομ-
πής: «Έχει επιστολές του Ιησού του ιδίου.
Γράφει ο ίδιος ο Ιησούς Χριστός. Επιστολή
δική του. Θα είστε οι μοναδικοί στον κόσμο
που θα έχετε επιστολές του Ιησού Χριστού,
του Θεού μας! Το καταλαβαίνετε; Δεν το πι-
στεύετε; Ορίστε! Επιστολή του Κυρίου
ημών Ιησού Χριστού. Να τη. Αυτή εδώ είναι.
Την έγραψε ο ίδιος. Ο ίδιος ο Θεός μας, ο
Χριστός μας γράφει επιστολή. Να τη, ρε
παιδιά! Επιστολή του Χριστού μας, του Ιη-
σού μας. Ο ίδιος ο Ιησούς Χριστός τις έγρα-
ψε. Εδώ μέσα είναι. Νιώθω δέος και μόνο
που το κρατώ στα χέρια μου, να έχω τις επι-
στολές του Ιησού. Ο μοναδικός άνθρωπος
στον κόσμο;».

Μετά τον σάλο που δημιουργήθηκε ο κ.

Βελόπουλος προσπάθησε να ανασκευάσει

τα λεγόμενά του πετώντας το μπαλάκι στον

κ. Παπαζήση, ο οποίος έγραψε το βιβλίο, το

οποίο ο ίδιος ως ιστορικός έχει τσεκάρει.

Μετά την εκλογή του ο κ. Βελόπουλος με

αφορμή όσα ειπώθηκαν για τον ίδιο και την

επιχειρηματική του δραστηριότητα απάν-

τησε στους επικριτές του με ανάρτησή του

στο Χ εξαπολύοντας επίθεση εναντίον των

πολιτικών.
Ειδικότερα, ο κ. Βελόπουλος χαρακτηρί-

ζει «άεργους» και «τεμπέληδες» όσους του
ασκούν κριτική -ειδικά τους πολιτικούς αρ-
χηγούς- για τις περιβόητες… επιστολές του
Ιησού και τις θαυματουργές αλοιφές από το
Άγιον Όρος, «προϊόντα» που πουλούσε ο
ίδιος μέσα από την τηλεόραση.

Ο Κυριάκος Βελόπουλος πουλούσε επι-
στολές του Ιησού, μετά το αρνήθηκε, μετά
το παραδέχτηκε… Μιλάμε για απίστευτη
παρωδία… Παρέπεμπε μάλιστα όσους εί-
χαν ενστάσεις στη Μονή Διονυσίου Αγίου
Όρους, από την οποία υποτίθεται ότι προ-
έρχεται το αποκαλούμενο χειρόγραφο του
Χριστού. Δηλαδή, το χάος που δημιούργη-
σε ο ίδιος με την απάτη του επιχείρησε να
το «φορτώσει» σε μια Ιερά Μονή. Είναι και
αυτό ένα (ακόμη) δείγμα τού πόσο… σέβε-
ται την Εκκλησία αλλά και της εξαιρετικής
δεινότητάς του στις κωλοτούμπες.

Τον διαψεύδουν οι ιεράρχες
Ο ίδιος ο ηγούμενος της Μονής Διονυσί-

ου Πέτρος είχε σπεύσει να βάλει φρένο σε
όλη αυτή την πλάνη και τη σύγχυση που εί-
χε σπείρει ο ανεύθυνος Βελόπουλος, λέ-
γοντας ότι «υπάρχουν άνθρωποι που εκμε-
ταλλεύονται την ευσέβεια του κόσμου», το-
νίζοντας ότι στη Μονή φυλάσσεται χειρό-
γραφο Κώδικα 199 του 1420, το οποίο ανα-
φέρεται σε επιστολή του Χριστού, αλλά δεν
υπάρχει καμία επιστημονική τεκμηρίωση
και επικύρωση της Εκκλησίας ότι είναι κεί-
μενο αυθεντικό. Φωτογραφίζοντας τον Κυ-
ριάκο Βελόπουλο είχε πει ακόμη ότι «η Εκ-
κλησία δεν πιστεύει σε αυτά που επιτήδειοι
εκμεταλλεύονται, εκμεταλλευόμενοι το
θρησκευτικό συναίσθημα του λαού».

Παρόμοιες δηλώσεις που στηλίτευαν
την εξαπάτηση που έκανε ο Βελόπουλος
στον κόσμο είχαν κάνει και ο Επίσκοπος
Αμορίου Νικηφόρος, ο Μητροπολίτης
Μεσσηνίας Χρυσόστομος, ο Μητροπολίτης
Πειραιώς Σεραφείμ και άλλοι αρχιερείς
και ιερείς.

Αυτό ήταν το «ορθόδοξο» ήθος του Κυ-
ριάκου Βελόπουλου και αυτό συνεχίζει να
παραμένει μέχρι και σήμερα. Ενοχλήθηκε
-δήθεν- που σε σχολικό βιβλίο η Παναγία
παρουσιάζεται ως γκέισα, αλλά δεν είχε
κανένα πρόβλημα να παρουσιάζει ψευδε-
πίγραφες επιστολές του Χριστού, προκα-
λώντας σύγχυση και δημιουργώντας επι-
κίνδυνες πλάνες στους χριστιανούς μόνο
και μόνο για να γεμίζει το ταμείο του.

«Βελόπουλε, ο Χριστός
είμαι, μη με πουλάς άλλο...»

«Αρκετά κονόμησες 
και εξαπάτησες τον κόσμο» 
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Ο
Στάθης Φλώρος, πατέρας του
πρώην βουλευτή των Σπαρτιατών
Κωνσταντίνου Φλώρου, ο οποίος

κατηγορείται για την επίθεση στον βουλευ-
τή της Ελληνικής Λύσης Βασίλη Γραμμένο,
μιλάει στην «Political» και περιγράφει τη
βεντέτα που έχει με τον Κυριάκο Βελόπου-
λο, τον οποίο μήνυσε, με την υπόθεση να

οδηγείται στη δικαιοσύνη
και στη συνέχεια στο ελλη-
νικό Κοινοβούλιο.

«Υπάρχει βεντέτα μεταξύ
εμού και του κ. Βελόπου-
λου. Ήμουν ένας από τους
πέντε συνιδρυτές του κόμ-
ματος. Από όλους αυτούς
μόνο ένας έχει μείνει εκεί.

Οι υπόλοιποι έχουν παραιτηθεί όλοι. Όπως
και πάρα πολλοί άλλοι ψηφοφόροι», μας
είπε αρχικά για την Ελληνική Λύση, της
οποίας ήταν συνιδρυτής. 

«Με προκάλεσαν»
Ο Στάθης Φλώρος περιγράφει πώς προ-

κλήθηκε από τον κ. Γραμμένο προτού στη-
θεί, όπως ο ίδιος υποστηρίζει, το περιστα-
τικό με τον γιο του. «Στήθηκε ένα γεγονός
που προσπάθησε να στηθεί και στο κυλι-
κείο της Βουλής, όπου ήμασταν προηγου-
μένως. Ήταν εκεί δύο βουλευτές του Βε-
λόπουλου. Τους χαιρέτησα. Ήρθε εκεί ο κ.
Γραμμένος που με κοίταξε με ένα νοσηρό
βλέμμα. Προσπάθησε να με προκαλέσει,
εγώ δεν έδωσα σημασία. Ήξερα τι θα επα-
κολουθούσε. Κάτι είπε στον κ. Σπίνο τον
δημοσιογράφο που ήταν εκεί. Βγαίνοντας
έξω με περίμενε η Φρουρά της Βουλής και
με ρωτούσε ποιος είμαι εγώ και τι κάνω.
Την είχε στείλει ο κ. Γραμμένος», ανέφερε
χαρακτηριστικά στην περιγραφή του και
συνέχισε: «Για να προκαλέσει ξεκάθαρα.
Εγώ δεν αντέδρασα. Είπα ότι είμαι ο μηνυ-
τής του Κυριάκου Βελόπουλου και ήρθε να
ακούσει τη συζήτησή μου. Η υπόθεση αυτή
κρατάει δύο χρόνια. Υπάρχουν πολλά στοι-
χεία. Η μήνυση έχει κατατεθεί από τον
Μάρτιο του 2023. Αυτοί θέλουν να πουν ότι
το κάνω τώρα επειδή έχει άνοδο. Αυτό εί-

ναι ψέμα. Απλώς ήρθε τώρα στο Κοινοβού-
λιο. Ήρθη η ασυλία του. Το θεωρώ μεγάλη
επιτυχία για εμένα αυτός που με έβριζε,
που με αποκαλούσε μούτσο και άνθρωπο
του χιλιάρικου, ότι δεν έχω καταφέρει τί-
ποτα στη ζωή μου».

Όλα για την ιεραρχία του κόμματος
Επιπλέον ανέφερε ότι «είναι ένα θέμα

πολιτικής σχετικά με την ιεραρχία του κόμ-
ματος. Το κόμμα, αντί να κάνει συνέδριο,
μετετράπη σε προσωπικό. Απαντούσε σε
χαρακτηρισμούς για την οικογένειά μου,

για τον γιο μου, για τον γαμπρό μου. Ο κ.
Γραμμένος τον έστησε τον γιο μου».

Ο πατέρας του ανεξάρτητου βουλευτή
περιέγραψε πως ο κ. Γραμμένος τούς έκα-
νε μαθήματα πώς να μετατρέπουν κάποιον
από θύμα σε θύτη: «Επειδή ήμασταν μαζί
στην ασφάλεια του κ. Βελόπουλου, μας
έκανε μαθήματα πώς να γίνουμε από θύτες
θύματα. Θεωρώ ότι το έκανε επίτηδες, δεν
μπορεί ένας που έχει εκπαιδευτεί στις πο-
λεμικές τέχνες να πέφτει έτσι κάτω».

«Δεν προκύπτει ξυλοδαρμός, υπάρχει
και υλικό από τη Βουλή. Είναι ένα στημένο
γεγονός», επεσήμανε από την πλευρά του
ο δικηγόρος Ανδρέας Θεοδωρόπουλος. 

«Την έστησαν στο γιό μου»
Σημειώνεται ότι ο βουλευτής Βασίλης

Γραμμένος επέμενε χθες πως δεν έβρισε
τη μητέρα του Κωνσταντίνου Φλώρου και
πως εκείνος του επιτέθηκε χωρίς σοβα-
ρό λόγο. «Δεν εξύβρισα και δεν μπήκα
στη διαδικασία να απευθυνθώ στον συγ-
κεκριμένο άνθρωπο», τόνισε χαρακτηρι-
στικά. Μιλώντας στο «Live News» ο Βα-
σίλης Γραμμένος ανέφερε πως είναι κα-
λά στην υγεία του, ενώ οι γιατροί τού διέ-
γνωσαν ρινικό κάταγμα και κάκωση σε
ώμο και χέρι.

«Θεού θέλοντος, πάω καλύτερα από
χθες (σ.σ.: προχθές). Είχα κάποιες ζαλά-
δες. Βρίσκομαι σπίτι μου, είμαι κλινήρης
έπειτα από σύσταση των γιατρών», είπε.
«Το θύμα ήμουν εγώ και από θύμα δεν
μπορώ να γίνω θύτης. Αυτό προσπαθούν
να κάνουν, να με μετατρέψουν σε θύτη. Δεν
δέχτηκα μόνο γροθιά, προσπάθησε να μου
επιφέρει πνιγμό. Κατά τη διάρκεια του
πνιγμού κατάφερε ένα χτύπημα στη μύτη
μου. Αυτό είναι το λιγότερο».

«Δεν είπα απολύτως καμία λέξη. Μετά τα
χτυπήματα που μου κατάφερε, υποτίθεται
ότι συνελήφθη. Τον πήγαν στη γωνία. Ο
ίδιος ισχυρίστηκε ότι άρχισε να με βρίζει
εντός κι εκτός της αίθουσας. Εγώ ουδέποτε
τον έβρισα, ουδέποτε χειρονόμησα εναν-
τίον του. Βγήκα από την αίθουσα να προ-
στατευτώ. Με έβρισε εντός της αίθουσας
χυδαιότατα και έκανε άσεμνες χειρονομίες
και δεν απάντησα ποτέ», συμπλήρωσε. 

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Πατέρας ανεξάρτητου 
βουλευτή: «Είναι ένα θέμα 
πολιτικής σχετικά με την ιεραρχία
του κόμματος. Το κόμμα, 
αντί να κάνει συνέδριο, 
μετετράπη σε προσωπικό»

Στάθης Φλώρος:
«Υπάρχει βεντέτα 

με τον Βελόπουλο»

Η βεντέτα ανάμεσα στον Κυ-

ριάκο Βελόπουλο και την οικο-

γένεια Φλώρου ξεκίνησε πριν

από μερικά χρόνια, όταν ο Ευστάθιος Φλώρος, αξιωματικός εα του Πολεμι-

κού Ναυτικού και συνιδρυτής, όπως ο ίδιος ισχυρίζεται, της Ελληνικής Λύ-

σης, «εξοστρακίστηκε» από το κόμμα. Μάλιστα, η σύγκρουση πρόκειται να

οδηγηθεί στις δικαστικές αίθουσες, καθώς ο Ευστάθιος Φλώρος έχει υποβά-

λει μήνυση κατά του προέδρου της Ελληνικής Λύσης για συκοφαντική δυ-

σφήμηση.

Η μήνυση του Ευστάθιου Φλώρου αφορά ανώνυμους λογαριασμούς στα

μέσα κοινωνικής δικτύωσης που φέρεται να τον υβρίζουν. Σύμφωνα με πλη-

ροφορίες, ο μηνυτής υποστηρίζει ότι ο Κυριάκος Βελόπουλος και οι στενοί

του συνεργάτες έχουν στήσει ψεύτικους λογαριασμούς στο «σκοτεινό διαδί-

κτυο» και «εκτελούν» τους πολιτικούς τους αντιπάλους. Ένα από τα θύματα,

όπως ισχυρίζεται, είναι και ο

ίδιος, με το γνωστό τρολ «Ultra

Lisi Nikiforos» να τον στοχοποι-

εί, μεταξύ άλλων, και με χυδαίες αναρτήσεις για τη σεξουαλική του ταυτότη-

τα. Ένα από τα πιο ήπια σχόλια που δέχεται, σύμφωνα πάντα με τον ίδιο,  γρά-

φει «τι δουλειά είχες στη Συγγρού με στολή ναύτη;».

Ο φάκελος της μήνυσης διαβιβάστηκε στη Βουλή πριν από μερικές μέρες

και οι πληροφορίες αναφέρουν πως περιλαμβάνει διαλόγους από ομαδική

συνομιλία στα social media που ενισχύουν τους ισχυρισμούς του μηνυτή. Η

εν λόγω μήνυση και το αίτημα της άρσης ασυλίας του Κυριάκου Βελόπουλου

συζητήθηκαν προχθές στην Ολομέλεια της Βουλής έπειτα από μήνυση του

πατέρα του πρώην βουλευτή των Σπαρτιατών (νυν ανεξάρτητος) Κωνσταντί-

νου Φλώρου, ο οποίος επιτέθηκε στον βουλευτή της Ελληνικής Λύσης Βασί-

λη Γραμμένο.

Πώς ξεκίνησε η κόντρα 
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Μου λένε δημοσκοπικές μου πηγές ότι η Νί-
κη του Δημήτρη Νατσιού κερδίζει κατά κρά-
τος σε επιρροή την Ελληνική Λύση στις ιε-
ρές μονές του Αγίου Όρους. Την υποστήριξη
αυτή αναμένεται να κεφαλαιοποιήσει στις
ευρωεκλογές.

Αντιπολίτευση «όπου
φυσάει ο άνεμος»

Η εικόνα της αξιωματικής αντιπολίτευσης εί-
ναι η εξής: ο Στέφανος Κασσελάκης βρίσκεται
σε ένα σκάφος παρέα με τον άνεμο και τον
ναύαρχο Αποστολάκη και πληρώνει καθημερινά
2-3 χιλιάρικα για να πηγαίνει στα νησιά του Αι-
γαίου και να βλέπει 5-6 νησιώτες, όχι παραπάνω.
Το πρωί βγαίνει καθημερινά στον Γιώργο Λιάγκα
στο «Πρωινό μου». Ο Λιάγκας το δέχεται διότι ο
Κασσελάκης τού κάνει νούμερα στην εκπομπή.
Και ο Κασσελάκης το θέλει διότι μέσα από τα
πρωινάδικα τον βλέπει ο κόσμος και περνάει και
τη γραμμή του. Τα όργανα στον ΣΥΡΙΖΑ έχουν να
συνεδριάσουν μήνες. Τα στελέχη έχουν μείνει
εμβρόντητα με αυτά που γίνονται. Όλα περιμέ-
νουν το πρωί τι θα πει ο Στέφανος στον Λιάγκα για
να πάρουν γραμμή για το τι θα πουν και εκείνα
όταν τα καλούν στα πάνελ… Τα μεγαλοστελέχη
που παραμένουν αριστερά τηρούν σιγήν ιχθύος
και δεν διαμαρτύρονται για να δουν πού θα κά-
τσει η μπίλια στο τελικό ποσοστό. Και μετά πού
σε πονεί και πού σε σφάζει…  

Προβληματισμός για 
τις εξελίξεις στα Σκόπια

Με προβληματισμό παρακολουθούν Μαξίμου
και υπουργείο Εξωτερικών όσα διαδραματίζον-
ται στα Σκόπια αυτή την περίοδο με την επικρά-
τηση της Σιλιάνοφσκα του δεξιού αντιπολιτευό-
μενου κόμματος VMRO-DPMNE στον πρώτο γύ-
ρο, η οποία θεωρείται ακροδεξιά και είναι κατά
της Συμφωνίας των Πρεσπών. Μάλιστα, θέλει να
μην υπάρχει το «Βόρεια» μπροστά από το «Μα-
κεδονία»… Σε αυτή την περίπτωση ανοίγει ένα
νέο κεφάλαιο, ιδιαίτερα δύσκολο, για τον
υπουργό Εξωτερικών Γιώργο Γεραπετρίτη…
Όλα θα κριθούν βέβαια στον δεύτερο γύρο.

Τέλος ο Κύρτσος από ευρωβουλευτής,
ψάχνει νέο λιμάνι… 
Τελείωσε η θητεία του Γιώργου Κύρτσου στην Ευρω-
βουλή και βγήκε δημοσίως να το ανακοινώσει στο Χ.
Ο Κύρτσος περίμενε μέχρι την τελευταία στιγμή να
αξιοποιηθεί από κάποιο κόμμα. Ανέμενε μήπως εν-
διαφερθεί ο Νίκος Ανδρουλάκης, ο οποίος δεν το σκέ-
φτηκε καν. Μετά άρχισε τα θερμά λόγια υπέρ του Στέφα-
νου Κασσελάκη και του Τάιλερ, αλλά φαίνεται ότι ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ δεν
συγκινήθηκε ιδιαίτερα. Έτσι, ο Γιώργος Κύρτσος έμεινε χωρίς Ευρωβουλή
έπειτα από τόσα χρόνια, από το 2014. Τι θα κάνει τώρα ο Γιώργαρος; Μου λένε
κάποιες πηγές ότι θέλει να ασκήσει τον ρόλο του δημοσιογράφου-σχολια-
στή, επιδιώκοντας να μπει σε κάποιο αντιπολιτευτικό ΜΜΕ… 

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ ΟΤΙ…

Ο πολυπράγμων επιχειρηματίας και τηλεοπτι-
κός παραγωγός Νίκος Κοκλώνης αποφάσισε
να δοκιμάσει την τύχη του και αυτός στον εκ-
δοτικό χώρο. Σύμφωνα με καλά πληροφορη-
μένη πηγή, προετοιμάζει την έκδοση κυρια-
κάτικης εφημερίδας που θα κυκλοφορήσει
στα περίπτερα στα μέσα Σεπτεμβρίου.

ΜΑΘΑΙΝΩ ΟΤΙ… 

Τρομερή ατάκα από Δημήτρη Μαρκόπουλο
μου μετέφεραν. Ο Στέφανος Κασσελάκης για
να αλιεύσει ψηφοφόρους όχι μόνο το «Πι-
στεύω» θα πει αλλά το Πάσχα θα τον δούμε κά-
που σε κάποια εκκλησία να ψέλνει…  Εγώ λέω
πάλι καλά που οι ευρωεκλογές είναι πριν της
Παναγίας τον Δεκαπενταύγουστο διότι θα τον
βλέπαμε και μοναχό στο Άγιο Όρος… 

ΑΞΙΖΕΙ…

Τα ξαδέρφια
των προέδρων έφαγαν 
τον ΣΥΡΙΖΑ…

Με αφορμή τον ξάδελφο του Κασσελάκη, να
πούμε ότι τα ξαδέρφια των προέδρων στον ΣΥΡΙ-
ΖΑ έχουν φάει αυτό το κόμμα… Βγήκε και ο Νί-
κος Μωραΐτης, ο γνωστός στιχουργός, ο οποίος
δεν ξέρουμε τελικά με ποιανού μέρος είναι, και
είπε ότι τελικά όλα τα ξαδέρφια των προέδρων
είναι πυροβολημένα. Ασφαλώς η βολή του πή-
γαινε και στον Γιώργο Τσίπρα, τον ξάδερφο του
Αλέξη Τσίπρα, με τον οποίο είναι γνωστό ότι
έχουν πολύ άσχημες σχέσεις από παλιά. Όμως,
έχει και ένα δίκιο… 

Γιατί ψάχνεται η Γιάννα
Αγγελοπούλου;

Έχει πυκνώσει τις παρεμβάσεις της στη δημό-
σια σφαίρα η Γιάννα Αγγελοπούλου και πριν από
λίγο βγήκε και στον Γιώργο Κουβαρά στην ΕΡΤ να
πει πόσο καλό μάς έκαναν οι Ολυμπιακοί Αγώνες
και ότι θα τους ξανάκανε... Δήλωσε έτοιμη να
προσφέρει απ’ όποιο πόστο και να της ζητηθεί,
όπως έγινε και τότε που τέθηκε επικεφαλής της
Επιτροπής «Ελλάδα 2021 - 200 χρόνια από την Ελ-
ληνική Επανάσταση». Πάντως, εκείνη διατείνεται
ότι δεν διεκδικεί κάτι. Άλλοι έρχονται και της το
ζητάνε… Εκείνη απλώς κάνει την καρδιά της πέ-
τρα και το δέχεται…

Ο Στέφανος ετοιμάζει τον Βασίλη για αντι-Πολάκη στα Χανιά
Να γνωρίζετε ότι παρά τις γκάφες

που κάνει ο ξάδελφος του Στέφανου
Κασσελάκης, Βασίλης, ο πρόεδρος
τον στηρίζει. Δεν περιμένει φυσικά
να βγει ευρωβουλευτής, αλλά τον
κάνει γνωστό ώστε να τον κατεβάσει
αργότερα βουλευτή στον Νομό Χα-
νίων απέναντι στον Παύλο Πολάκη.
Στην ουσία των πραγμάτων ο Στέφα-
νος βρήκε ένα αντίπαλον δέος για να

ξεφορτωθεί από το κόμμα τον Παύ-
λο Πολάκη και αυτός είναι ο ξάδερ-
φος του, ο οποίος προέρχεται από τα
δεξιά και μπορεί να πάρει ψήφους
και από εκεί και από τους Συριζαί-
ους του νησιού. Βέβαια, ο Πολάκης
δεν είναι εύκολος αντίπαλος. Αλλά
μην έχετε καμία αμφιβολία ότι νέο
σίριαλ στο νησί θα είναι το Πολάκης
vs Κασσελάκη… 

Τ
η μεγάλη πρεμούρα του ΠΑΣΟΚ αποκάλυψε -άθελά του,
θέλω να πιστεύω- ο βουλευτής του ΠΑΣΟΚ Μανόλης Χρι-
στοδουλάκης σχετικά με τις έδρες των Σπαρτιατών στην
πολύ πιθανή περίπτωση να χάσουν τις έδρες και να κηρυ-

χτούν εκλογές στις περιφέρειες αυτές. Ο Χριστοδουλάκης τόνιζε
σε πάνελ ότι δεν πρέπει να γίνουν εκλογές, διότι μπορεί και τις 12
έδρες να τις πάρει η Νέα Δημοκρατία και έτσι το εκλογικό σύστημα
να μετατραπεί σε αμιγώς πλειοψηφικό. Τι θέλει το ΠΑΣΟΚ; Να
υπάρξει κατανομή με βάση το εκλογικό αποτέλεσμα του 2023 και
να διαμοιραστούν οι έδρες αναλογικά. Αν όμως πάμε σε εκλογές,
μπορεί η ΝΔ να τις πάρει και τις 12 και να φτάσει τον απίστευτο
αριθμό των 170 εδρών… 

Η μεγάλη πρεμούρα 
του ΠΑΣΟΚ για τις έδρες

των Σπαρτιατών



«Η
ΝΔ είναι εγγύηση σταθερότητας και
απευθύνεται σε όλους τους πολίτες»,
σημείωσε ο πρώην υπουργός Προστα-

σίας του Πολίτη Τάκης Θεοδωρικάκος και εστίασε
στις τελευταίες τοποθετήσεις του Στέφανου Κασ-
σελάκη. «Έχω μείνει έκπληκτος από τις τοποθετή-
σεις του αρχηγού της αξιωματικής αντιπολίτευσης.
Δεν περνά από το αν-
θρώπινο μυαλό να μιλά
για τη δημόσια υγεία χω-
ρίς γνώση και να λέει
πράγματα παράλογα»,
είπε χαρακτηριστικά. «Η
νέα ταυτότητα του ΣΥΡΙ-
ΖΑ είναι ο απολιτίκ λαϊκι-
σμός, ακριβώς ό,τι δεν
χρειάζεται η Ελλάδα αυ-
τή την εποχή», είπε ο κ.
Θεοδωρικάκος, κάτι που
ενόχλησε σε προσωπικό
επίπεδο τον Κασσελάκη,
ο οποίος ζήτησε την πα-
ραίτησή του… Ο κ. Θεο-
δωρικάκος επανήλθε λίγο αργότερα χθες στα so-
cial media: «Ο θαλασσοδαρμένος αρχηγός της
αξιωματικής αντιπολίτευσης από τα μαλλιά του
πιάνεται. Ενοχλημένος προφανώς από την κριτική
που έκανα ότι εκπροσωπεί έναν απολιτίκ λαϊκισμό
και δεν γνωρίζει βασικά πράγματα στη χώρα, δια-
στρεβλώνει αυτά που είπα: Είναι αυτονόητο ότι οι
πολιτικές δυνάμεις απευθύνονται στο σύνολο του
ελληνικού λαού. Ο ξάδερφός του είπε ότι τους είναι
ευπρόσδεκτες οι ψήφοι των Σπαρτιατών. Εκείνον
ας εγκαλέσει λοιπόν ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ και
επίσης ας θυμηθεί: Ποιος δεν έβρισκε αίθουσα για
να ολοκληρωθεί η δίκη της Χρυσής Αυγής επί πέν-
τε χρόνια; Ποιος δεν ψήφισε την τροπολογία στη
Βουλή με την οποία έκλεινε ο δρόμος στη Χρυσή
Αυγή; Ποιος δεν κατέθεσε υπομνήματα για την
ακύρωση του κόμματος των Σπαρτιατών;». Πριονο-
κορδέλα τούς πάει ο Τάκης!
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Οι δύσκολες ώρες 
του Καλλιάνου 

Δυστυχώς έφυγε από τη ζωή το
πρωί της Πέμπτης, σε ηλικία 79
ετών, ο πατέρας του Γιάννη Καλ-
λιάνου, Δημήτρης. Τις προηγού-
μενες ημέρες, ο μετεωρολόγος
και βουλευτής της Νέας Δημο-
κρατίας είχε περιγράψει, σε δρα-
ματικό τόνο, τη σοβαρότητα της
κατάστασης του πατέρα του, ενώ
είχε εκφράσει και παράπονα για
τον τρόπο που αντιμετώπισαν την οικογένειά του στο
νοσοκομείο. Ο Άδωνις Γεωργιάδης, για την ορθή ενη-
μέρωση του κοινού, περιέγραψε με διαφάνεια όλα όσα
έγιναν και χωρίς να μπει σε διαδικασία αντιπαράθεσης
με τον συνάδελφό του. Στη συνέχεια ο κ. Καλλιάνος ευ-
χαρίστησε τον κ. Γεωργιάδη για το ανθρώπινο μήνυμά
του και συμπλήρωσε πως «δεν τα βάζω μαζί σου».
Προς στιγμήν πιστέψαμε πως στο όλο ζήτημα επικρά-
τησε ψυχραιμία παρά τον συναισθηματικό φόρτο του κ.
Καλλιάνου, ο οποίος περνάει σαφέστατα πολύ δύσκο-
λες ώρες… Παρ’ όλα αυτά ο κ. Καλλιάνος φέρεται δια-
τεθειμένος να τραβήξει την υπόθεση στα άκρα και ορί-
ζει δικηγόρο του τον Αλέξη Κούγια, όπερ σημαίνει ότι
θα δούμε και άλλα το προσεχές διάστημα εντός και
εκτός δικαστηρίων… Με εννοείτε, φαντάζομαι, ότι
ήδη υπάρχει μια δυσφορία στο «γαλάζιο» στρατόπεδο.

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Αποστομωτική
απάντηση
Θεοδωρικάκου
σε Κασσελάκη 

Αν και το προηγούμενο διάστημα άπαντες προεξοφλού-
σαν ότι η απόφαση του Εκλογοδικείου για την έκπτωση ή
μη των Σπαρτιατών από τη Βουλή θα ανακοινωθεί μετά τις
ευρωεκλογές, οι τελευταίες πληροφορίες λένε ότι μπο-
ρεί να τη μάθουμε και αμέσως μετά τις εορτές του Πάσχα!
«Η δικαιοσύνη εργάζεται με τους δικούς της χρόνους, αλ-
λά προφανώς λαμβάνει υπ’ όψιν την περιρρέουσα ατμό-
σφαιρα και τα γεγονότα», λένε κυβερνητικά στελέχη…

Η αξιολόγηση του Δούκα
και του Αγγελούδη
Έρευνα για την αξιολόγηση των πρώτων 100 ημερών των
νέων δημοτικών αρχών στους Δήμους Αθήνας και Θεσ-
σαλονίκης και τους πολιτικούς συσχετισμούς ενόψει
ευρωεκλογών πραγματοποίησε η εταιρεία δημοσκοπή-
σεων Opinion Poll. Χάρης Δούκας και Στέλιος Αγγελού-
δης φαίνεται να πηγαίνουν αρκετά καλά, ειδικά ο δήμαρ-
χος Θεσσαλονίκης έχει πολύ ισχυρές επιδόσεις.
Ενδιαφέρον παρουσιάζουν επίσης τα ευρήματα για κά-
ποια ποιοτικά χαρακτηριστικά των δύο δημάρχων. Για τον
Χάρη Δούκα και τον Στέλιο Αγγελούδη οι επιδόσεις είναι:
Αποτελεσματικός: 37,7% Δούκας και 55,1% Αγγελούδης.
Με εμπειρία και γνώση διοίκησης: 37,7% και 55,2%.
Γνώστης των προβλημάτων της πόλης: 57,7% και 72,4%.
Προσιτός και φιλικός στους δημότες: 57,3% και 65,3%.
Με συγκροτημένη άποψη για τις ανάγκες της πόλης:
56% και 65,2%. 
Δραστήριος/αποφασιστικός: 51,9% και 65,3%.
Μεθοδικός: 47,4% και 58,2%.
Διεκδικητικός: 44,9% και 52,3%.

Μητσοτάκης και Κικίλιας
εξήραν τον ρόλο
Χαρδαλιά στο «Αιγίς»

Έμπρακτη αναγνώριση του ρόλου που διαδραμάτισε
στην απόκτηση του εξοπλιστικού προγράμματος πολι-
τικής προστασίας «Αιγίς» ο Νίκος Χαρδαλιάς, κατά τη
θητεία του ως υφυπουργού Πολιτικής Προστασίας,
ήταν οι αναφορές που έκαναν στο πρόσωπό του ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης και ο Βασίλης Κικίλιας κατά την
παρουσίαση του προγράμματος πριν από λίγες ημέρες.
Είναι αλήθεια ότι χωρίς το -γνωστό σε όλους- πείσμα
και τη μεθοδικότητα Χαρδαλιά δεν θα είχε εξασφαλι-
στεί το αρχικό 1,7 δισ. του προγράμματος. Μάλιστα,
όπως ο ίδιος έχει αποκαλύψει σε συνεργάτες του, όταν
παρουσίασε στον πρωθυπουργό τον σχεδιασμό του με
τη δέσμευση να έχει πάρει το πρόγραμμα σε 365 ημέ-
ρες, ο Μητσοτάκης δεν πίστευε ότι αυτό θα ήταν εφικτό.
Κι όμως, παρά τις δυσκολίες, ο Χαρδαλιάς
κατάφερε να τηρήσει και αυτή την υπό-
σχεσή του -όπως πάντα.

Κικίλιας: Μάχη, μάχη, μάχη 
Καρφίτσα δεν έπεφτε στο Κέντρο Πολιτισμού «Ελ-

ληνικός Κόσμος» στην εκδήλωση που πραγματοποί-
ησε ο Βασίλης Κικίλιας την περασμένη Τετάρτη για την
εξέλιξη του προγράμματος «Αιγίς». Παρών και ο πρω-
θυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, ο οποίος εξασφά-
λισε τα κονδύλια για την υλοποίηση του προγράμματος,
ύψους 2,1 δισ. ευρώ. Μέσα σε εννέα μήνες έχουν προ-
κηρυχθεί -ή ακόμα και συμβασιοποιηθεί- έργα αξίας
1,5 δισ., ενώ η διαγωνιστική διαδικασία θα έχει ολο-
κληρωθεί πριν τον Αύγουστο. Οι προμήθειες -στις
οποίες περιλαμβάνονται από αεροσκάφη, ελικόπτερα,
1.100 πυροσβεστικά οχήματα και drones μέχρι ραν-
τάρ, μετεωρολογικοί σταθμοί, αλλά και συστήματα τε-
χνητής νοημοσύνης- θα αρχίσουν να έρχονται στη χώ-
ρα μας από το 2025. Για φέτος ο κ. Κικίλιας υποσχέθη-
κε «μάχη, μάχη και μάχη», καθώς η αντιπυρική περίο-
δος αναμένεται να είναι πολύ δύσκολη λόγω του άνυ-
δρου χειμώνα και των ακραίων καιρικών συνθηκών.

Κάνει δουλίτσα ο νεολαίος
Χαμούλης έγινε στο Παγκράτι, στη

συγκέντρωση του Γιώργου Τσούμα με
αφορμή την υποψηφιότητά του στο
ευρωψηφοδέλτιο του ΠΑΣΟΚ. Πρό-
κειται για ένα στέλεχος που είχε εντο-
πιστεί από τη Φώφη Γεννηματά, η οποία
του είχε αναθέσει την αναδιοργάνωση της Νεολαίας. Εν-
δεικτικό της αποδοχής που έχει στο εσωτερικό του κόμ-
ματος είναι ότι στο κάλεσμά του ανταποκρίθηκε και το
«όλον ΠΑΣΟΚ» και κυρίως ο Νίκος Ανδρουλάκης. 
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Κατά… Βελόπουλο επιστολή
προς Έλληνες

«Συμβουλεύω όσους δεν καταψήφισαν το νο-

μοσχέδιο για ομοφυλόφιλους… να αποφύγουν

τον εκκλησιασμό αυτές τις ημέρες…». Κοινοποι-

ήθηκε από το βήμα της ελληνικής Βουλής. Λογικά

απομένουν τα «Τάγματα Βελόπουλου» να δράσουν

σαν πόρτα φορώντας και τα απαραίτητα αξεσουάρ

κουκούλας και αρχών ασφαλείας. Έχε χάρη, Βε-

λόπουλε, που είναι Σαρακοστή και δεν θα αμαρτή-

σω περαιτέρω…

Και τα «Έπη Βελόπουλου»
συνεχίζονται

«Αν είχε υβρίσει κάποιος τη Μητέρα… θα τον διέ-

γραφα» και όλα αυτά είναι υπέρτατη ηθική. Αυτά

εμείς τα ξέρουμε βέβαια. Ο Βελόπουλος με όσα λέει

δεν μας απαντάει: για όσους συμφώνησαν ή υπο-

στήριξαν τα θέματα στον γάμο ομοφυλόφιλων, αλλά

είναι Μητέρες ή Πατέρες… ΑΝΕΤΑ μπορούν να

υβριστούν ή να προπηλακιστούν; Διχαστικός κατά

περίπτωση. Υποκριτής σε κάθε περίπτωση. Ακραίος

λαϊκιστής και υβριστής. Τo
..

. 
Π

ρό
σ

ω
πo

Οι εντολές του Μαξίμου 
για Σπαρτιάτες

Άτυπη αλλά ρητή εντολή να μην εμπλέκονται
καθ’ οιονδήποτε τρόπο στη δημόσια συζήτηση για
τα έκτροπα με τις μπουνιές στη Βουλή αλλά και για
τον αποκλεισμό των Σπαρτιατών από τις ευρωε-
κλογές έχει βγάλει η Πειραιώς προς βουλευτές
και λοιπά «γαλάζια» στελέχη. Βλέπετε, το κυβερ-
νητικό και κομματικό επιτελείο της ΝΔ θεωρεί ότι
οι εξελίξεις στα δεξιά και ακροδεξιά του πολιτικού
φάσματος ευνοούν τη γενικότερη στρατηγική της
στην πορεία προς τις ευρωκάλπες, αρκεί να τις πα-
ρακολουθεί από απόσταση και να μην εμπλακεί
άμεσα. Διότι, όπως μου έλεγε και έμπειρο κυβερ-
νητικό στέλεχος, όποιος ανακατεύεται με τα πί-
τουρα, τον τρώνε οι κότες. Και σε εκείνο το κομμά-
τι του πολιτικού φάσματος έχουν μαζευτεί ουκ
ολίγες κότες, εσχάτως και… κόκορες! 

Η «Θεοπούλα» στη Νέα Αριστερά
Κόβεται ο ΣΥΡΙΖΑ; Για την Έφη Παπαθεοδώρου,

την αγαπημένη «Θεοπούλα» της σειράς «Παρά
πέντε», φαίνεται πως κόβεται. Η αγαπημένη ηθο-
ποιός καθόταν στην πρώτη σειρά στην παρουσία-
ση του ευρωψηφοδελτίου του κόμματος της Νέας
Αριστεράς, δείχνοντας ότι η σχέση της με τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ αποτελεί παρελθόν. Η άλλοτε υποψήφια του
ΣΥΡΙΖΑ στο ψηφοδέλτιο Β’ Αθήνας στις εκλογές
του 2015 είχε εμφανιστεί να εκτοξεύει τα βέλη της
προς τον πρόεδρο του κόμματος Στέφανο Κασσε-
λάκη. Όταν δημοσιογράφος την είχε ρωτήσει για
τον κ. Κασσελάκη, η ηθοποιός είχε πει: «Μη μου
αναφέρεις και το όνομα! Με συγχωρείς πάρα πο-
λύ, για αχυρανθρώπους δεν θέλω να μιλάω, ούτε
να τους βλέπω. Δεν θέλω, μη μου μιλάς για αυτό το
άτομο. Για μένα ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν ο Αλέξης. Ήταν, εί-
ναι και θα είναι».

Οι γκαζοφονιάδες 
με τα πολλά… άλογα

Οι εθνοπατέρες μας πήραν προσφάτως και και-
νούργια αυτοκίνητα από τη Βουλή. Προς στιγμήν
νόμισα ότι επειδή τα παλικάρια είναι και περιβαλ-
λοντικά ευαίσθητοι θα πάρουν όλοι μικρά, οικονο-
μικά και ηλεκτροκίνητα οχήματα… Λάθος μου. Οι
περισσότεροι, το 80% των βουλευτών, προτίμησαν
πετρέλαιο και την πολυτέλεια των 285 ίππων. Άμα
δεν έχει πολλά άλογα το όχημα πώς θα πας στο
χωριό να κάνεις το κομμάτι σου;

Σύμφωνα με υψηλόβαθμες κοινοβουλευτικές πήγες, επα-
νεξετάζονται τροποποιήσεις του κανονισμού της Βουλής
ως προς την αυστηροποίηση των πειθαρχικών μέτρων σε
εύλογο χρονικό διάστημα. Για τον συλληφθέντα βουλευτή
γίνεται αυτόματη περικοπή του μισθού του για 15 μέρες όσο
και η ποινή που επιβλήθηκε ως απομάκρυνση από την Ολο-
μέλεια της Βουλής. Σύμφωνα με τις ίδιες πηγές, δεν έχει
υπάρξει προηγούμενο στα κοινοβουλευτικά χρονικά, δηλα-

δή, να κρατείται βουλευτής στο φρουραρχείο, να οδηγείται
συνοδεία φρουράς στη ΓΑΔΑ, να διανυκτερεύει εκεί φρου-
ρούμενος και μετά να πηγαίνει να καταθέτει στον ανακριτή.
Από τα πρακτικά της Ολομέλειας μάλιστα δεν προκύπτουν
ύβρεις, διότι τα μικρόφωνα εκείνη τη στιγμή ήταν κλειστά
λόγω του ότι ήταν σε εξέλιξη ψηφοφορία. Ωστόσο, ο αστυ-
νομικός που τους χώρισε άκουσε τον Φλώρο να λέει ότι
«σου επιτίθεμαι για αυτά που είπες για τη μάνα μου».

Κ
άτι τέτοιες φω-
τ ο γ ρ α φ ί ε ς
ανασύρω από

το σεντούκι των ανα-
μνήσεων και πιάνεται
το στομάχι μου… Πε-
ρασμένα μεγαλεία…
τα αναπολεί και κλαίει
και ο ίδιος ο Γιώργος… 

Σύμφωνα με τις τε-
λευταίες πληροφο-
ρίες που φτάνουν στα
αυτιά μου, ο Γιώργος
Πατούλης σκέφτεται
να μεταναστεύσει
στον Καναδά. Αν συμ-
βεί κάτι τέτοιο, μιλάμε
για εθνική συμφορά.
Ρώτησα «για ποιον
λόγο;» και μου απάν-
τησαν ότι είναι διατε-
θειμένος να παρέχει τη γνώση, την εμπειρία και το know how
που διαθέτει σχετικά με τη διοίκηση στους δήμους και στις περι-
φέρειες και ότι η αμοιβή είναι πολύ μεγάλη, άκρως δελεαστική!
Ρε παιδιά, σοβαρολογείτε; Έναν σοβαρό άνθρωπο έχουμε στην
Ελλάδα και θα τον αφήσουμε να φύγει; Ρωτήστε πόσα θέλει να
τον κρατήσουμε. Ο άνθρωπος είναι πρύτανης. Είναι ο μοναδικός
που μπορεί αύριο να σου πει γιατί δεν έκανε χθες αυτό που σου
υποσχέθηκε προχθές. Ο Γιώργος Πατούλης δεν έγινε περιφε-
ρειάρχης για να διαχειρίζεται κρίσεις και ακραία καιρικά φαινό-

μενα. Αυτά είναι για
τους μικρούς, καθη-
μερινούς ανθρώπους.
Ο Γιώργος είναι γεν-
νημένος για τα μεγά-
λα. Είναι ινσταλέισον
που λένε οι Αμερικα-
νοί (με καλλιτεχνική
παιδεία και αίσθηση
της μόδας), μαικήνας
της τέχνης, του έρωτα
και του ωραίου (δείτε
τον πόσο άρχοντας εί-
ναι στη φωτογραφία
με το χαρέμι του). 

Πόσοι άνθρωποι
υπάρχουν στην Ελλά-
δα που να συνδυά-
ζουν τόσο αρμονικά
το αστείρευτο κιτς με
την απύθμενη καγ-

κουριά, την ογκώδη ανικανότητα με την κτηνώδη αλαζονεία; Και
αυτόν τον τιτανοτεράστιο θα τον αφήσουμε να φύγει; Η φυγή του
στο εξωτερικό (διαρροή εγκεφάλων/brain drain) συνιστά μια
σημαντική απώλεια αναπτυξιακής δυναμικής για την πατρίδα
μας. Προτείνω να κάνουμε διαμαρτυρία, σκληρή αντικυβερνητι-
κή διαδήλωση στην πλατεία Συντάγματος με πανό και ντουντού-
κες και κεντρικό σύνθημα: «George stay with us!». Ο Γιώργος,
κύριοι, είναι ιδέα, είναι καθαρή jouissance (απόλυτη απόλαυση)
που λένε οι Γάλλοι…

Η φωτογραφία της ημέρας: 
O Γιώργος Πατούλης και το χαρέμι του…

Σφίγγουν τα λουριά στη Βουλή 
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Ευρωπαϊκή  Πολιτική-Ανάλυση

Ο
ι ευρωεκλογές που θα διεξαχ-
θούν από τις 6 έως τις 9 Ιουνίου
θα είναι πολύ διαφορετικές

από τις αντίστοιχες των περασμένων
ετών. Σε σύγκριση με το παρελθόν, τα
δεδομένα έχουν αλλάξει άρδην. Η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση αντιμετωπίζει τα τε-
λευταία χρόνια τεράστιες προκλήσεις
σε διαφορετικά μέτωπα, ενώ οι παγ-
κόσμιες αναταράξεις δεν αφήνουν πε-
ριθώριο για εφησυχασμό. Η συγκε-
κριμένη εικόνα έχει αυξήσει τους δεί-
κτες ανασφάλειας σε ένα σημαντικό
κομμάτι της κοινής γνώμης, ενώ ένα
αξιοσημείωτο ποσοστό αναζητά λύ-
σεις έξω από τα όρια των συμβατικών
πολιτικών δυνάμεων, που για δεκαε-
τίες μονοπωλούν το ενδιαφέρον στην
ευρωπαϊκή πολιτική σκηνή και καθο-
ρίζουν τα δρώμενα στο εσωτερικό των
ευρωπαϊκών θεσμών.

Η αγανάκτηση και η αντίδραση είναι
έως έναν βαθμό κατανοητές, από τη
στιγμή που η ΕΕ άφησε περιθώρια τόσο
με λανθασμένες επιλογές του παρελ-
θόντος όσο και με τον ανεξήγητα υπερ-
γραφειοκρατικό χαρακτήρα της να
απομακρυνθεί ένα ποσοστό των πολι-
τών από το ευρωπαϊκό εγχείρημα και να
αναζητήσει αλλού πολιτικό καταφύγιο.
Το ερώτημα όμως που τίθεται ευθέως
είναι αν η απάντηση στα όποια προβλή-
ματα είναι η στροφή στον λαϊκισμό και
τα άκρα. 

Τους τελευταίους μήνες, τα εθνικά
κόμματα που ανήκουν στην πολιτική οι-
κογένεια του ID έχουν κάνει δημοσκο-

πικά άλματα, καταγράφοντας σε κάποι-
ες περιπτώσεις και νίκες τόσο σε εθνι-
κές εκλογές όσο και σε δημοτικές. Η
επέλαση του RN στη Γαλλία, η πρωτιά
του FPÖ στην Αυστρία, αλλά και η αξιο-
σημείωτη δυναμική του AfD στη
Γερμανία άλλαξαν κυριολεκτικά
τα δεδομένα ενόψει και των
επερχόμενων ευρωεκλογών και
αύξησαν τους δείκτες ανησυ-
χίας για το τι θα μπορούσε να
επιφέρει ένα ντόμινο εκλογικών
θριάμβων των ακροδεξιών σε
ολόκληρη την Ευρώπη. Ειδικά σε
αυτήν την κρίσιμη περίοδο που η
Ενωμένη Ευρώπη αναζητά ένα
κοινό μέτωπο απέναντι στη Ρωσία του
Βλαντίμιρ Πούτιν, η οποία συνεχίζει
ακάθεκτη, οδηγώντας το τρένο του ανα-
θεωρητισμού στις επόμενες στάσεις.

Το γεγονός ότι πολλά από τα κόμματα
αυτά φλερτάρουν ανοιχτά με τη Μόσχα
δημιουργεί ακόμα μεγαλύτερες αμφι-
βολίες για το πώς θα σταθεί η Ευρώπη
απέναντι στις μεγάλες προκλήσεις και
τους δύσκολους μήνες που είναι ακόμη
μπροστά. Είναι αλήθεια πως κάθε χώρα

όπου γιγαντώνονται το τελευταίο διά-
στημα τα άκρα έχει διαφορετικά χαρα-
κτηριστικά. Στη Γαλλία και την Αυστρία,
παραδείγματος χάριν, οι ειδικοί προ-
εξοφλούν τη νίκη των κομμάτων της

ακροδεξιάς στις ευρωεκλογές,
ενώ θεωρούν ότι αυτό θα τους
δώσει ένα σαφές προβάδισμα
και για τις επόμενες καθοριστι-
κές αναμετρήσεις. Στη Γερμανία,
τα δεδομένα έχουν αλλάξει, με-
τά και τις σχετικά πρόσφατες με-
γαλειώδεις συγκεντρώσεις σε
μεγάλες πόλεις της χώρας κατά
του AfD και της πολιτικής του. Η
ενεργοποίηση των δημοκρατι-

κών ανακλαστικών των πολιτών και της
κοινωνίας επέφερε την πρώτη πτώση
στα ποσοστά της Εναλλακτικής για τη
Γερμανία, η οποία συνεχίζει, ωστόσο,
να εμφανίζεται ακόμα ισχυρή στην ανα-
τολική πλευρά της χώρας. Συγκεκριμέ-
να, σύμφωνα με την τελευταία έρευνα
του Poll of the Polls (15 Απριλίου) που
παρουσιάζει το έγκυρο Politico, το AfD
εμφανίζει κάμψη κατά τέσσερις ποσο-
στιαίες μονάδες (18% έναντι 22%), ενώ

απειλείται πλέον ευθέως από το κυβερ-
νών σοσιαλδημοκρατικό κόμμα για την
κατάληψη της δεύτερης θέσης στον
εκλογικό χάρτη. 

Ο ίδιος μηχανισμός διεξαγωγής με-
τρήσεων σε ολόκληρη την Ευρώπη
επεφύλαξε και μια θετική είδηση που
αυξάνει την αισιοδοξία για την επόμενη
μέρα. Σύμφωνα με την πιο πρόσφατη
πρόβλεψη για την κατάκτηση των
εδρών στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, το
Renew Europe που ανήκει και ο Εμα-
νουέλ Μακρόν έριξε από την τρίτη θέση
τους ακροδεξιούς του ID. Η εξέλιξη αυ-
τή αποκτά ιδιαίτερη σημασία από τη
στιγμή που μπαίνουμε στην τελική ευ-
θεία προς τις κάλπες, ενώ η εν λόγω
διαφοροποίηση καταγράφεται για πρώ-
τη φορά μετά από αρκετούς μήνες. 

Σε κάθε περίπτωση, η άνοδος της
ακροδεξιάς πρέπει να αντιμετωπιστεί
ολιστικά με πολιτικούς όρους, τη δια-
μόρφωση και την υλοποίηση πολιτικών
πρωτοβουλιών που θα δίνουν λύσεις
στα μεγάλα προβλήματα και θα αφαι-
ρούν επιχειρήματα από τους αμετανόη-
τους νοσταλγούς του παρελθόντος. Κα-
τά την πενταετία 2024-2029, η βιωσιμό-
τητα της Ευρώπης αναμένεται να δοκι-
μαστεί σε μεγάλο βαθμό, για αυτό επι-
βάλλεται τόσο για τους ευρωπαϊκούς
θεσμούς όσο και για τις πολιτικές δυνά-
μεις που πιστεύουν στις αρχές και τις
αξίες της ΕΕ να στήσουν άμεσα και χω-
ρίς δεύτερες σκέψεις από κοινού ένα
ισχυρό ανάχωμα απέναντι στον λαϊκι-
σμό και τον εξτρεμισμό.

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Πόσο απειλεί 
η ακροδεξιά 
την Ευρώπη;
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OΣτέφανος Κασσελάκης έχει έναν δεύτερο ξάδελφο στα Χανιά,

τον Βασίλη, ο οποίος είναι υποψήφιος με τον ΣΥΡΙΖΑ για το Ευ-

ρωκοινοβούλιο. Το πώς και το γιατί δεν είναι της παρούσης.

Της παρούσης είναι ότι ο κύριος Β. Κασσελάκης, με την ιδιότητα του

υποψήφιου ευρωβουλευτή, είπε σε τηλεοπτική εκπομπή ότι οι ορφανές

ψήφοι όσων έστειλαν στη Βουλή τούς Σπαρτιάτες είναι ευπρόσδεκτες

στον ΣΥΡΙΖΑ.

Παρότι ο ίδιος πιθανότατα μπήκε στην πολιτική λόγω του συνεπώνυμου

εξαδέλφου του, μάλλον έβλεπε

πολύ Αλέξη Τσίπρα όταν ήταν μι-

κρός, πρόπερσι δηλαδή. Ο πρώην

αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ είχε πει το

ίδιο για τους ψηφοφόρους της

Χρυσής Αυγής, κάτι που από

πολλούς θεωρήθηκε πολιτική

γκάφα. Ανάμεσα στους πολλούς

είναι και εκείνοι που συμβού-

λευσαν τον Στέφανο Κασσελάκη

να πει στον ξάδελφό του να «μα-

ζέψει» τη δήλωση, την οποία

εκείνος «διόρθωσε» με μια χει-

ρότερη: «Τόσο ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ όσο

και ο πρόεδρος του Στέφανος

Κασσελάκης έχουν ξεκαθαρίσει

πως δεν θέλουμε καμία ψήφο

από την ακροδεξιά. Καμία ψήφο

από τους Σπαρτιάτες», έγραψε

στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης

ο κύριος Κασσελάκης, ο Β. 

Τι φοβάται
ο Κασσελάκης;

Πρώτα απ’ όλα, πόσο αντιδημο-

κρατικό και επηρμένο! Το λέω

χωρίς κανένα στρογγύλευμα.

Προφανώς όλοι εκείνοι που ψή-

φισαν ακροδεξιά δεν είναι «πα-

ραπλανημένοι», όπως είχε πει ο Αλέξης Τσίπρας, αλλά και πάλι «κα-

μία ψήφο από τους Σπαρτιάτες»; Ναι, φυσικά καμία, διότι αν βγει

κάποια δημοσκόπηση και δώσει διαρροή έστω και 15%-20% από τα

ακροδεξιά προς τον ΣΥΡΙΖΑ, θα έχουμε θέματα.

Και αν υπό κανονικές συνθήκες κάθε κόμμα θα έκανε «κρα» για

να πάρει ένα 5%-6% και αυτό το μικρό πλην πολύτιμο ποσοστό είναι

περιζήτητο, ο ΣΥΡΙΖΑ το διώχνει. Έχει την άνεση; Δημοσκοπικά όχι.

Τουναντίον, τους στέλνει όλους στη Νέα Δημοκρατία. Τόσο πολύ

τους φοβάται; Ναι. 

Ο Τσίπρας δεν τους φοβόταν, ο Στέφανος Κασσελάκης όμως προφανώς

τους φοβάται πολύ. Τους φοβάται τόσο πολύ που βγάζει φιρμάνια -μέσω

του εξαδέλφου του- ότι οι άνθρωποι που ψήφισαν ακροδεξιά δεν είναι κα-

λοδεχούμενοι στον ΣΥΡΙΖΑ. Τι φοβάται; Ότι θα τον κατηγορήσουν για ψη-

φοθηρία, αρχικά, και ότι οι ψηφοφόροι της ακροδεξιάς βρίσκουν θελκτι-

κό τον ΣΥΡΙΖΑ του, κατά δεύτερον. Και γιατί τον πειράζει αυτό; Διότι ήδη

αντιμετωπίζει εκείνους που λένε ότι θέλει να μετατρέψει τον ΣΥΡΙΖΑ σε

κάτι πολύ διαφορετικό από ένα αριστερό κόμμα. Οι γραμμές είναι λεπτές,

οι ισορροπίες ακόμη περισσότερο. Με λίγα λόγια, ο Στέφανος Κασσελά-

κης φοβάται ακόμη και την παραμικρή νύξη ταύτισης με την ακροδεξιά. 

Ίσως όταν η μπίλια «κάτσει» και αποφασίσει και ο ίδιος τι θα απογίνει τε-

λικά ο ΣΥΡΙΖΑ, να πάψει να το φο-

βάται, προς το παρόν όμως είναι

πολύ νωρίς. Και πιθανώς αισθάνε-

ται ότι το άνοιγμα προς το Κέντρο

που επιχειρεί δεν συνάδει με ένα

παράλληλο άνοιγμα προς τα δεξιά

της Δεξιάς, που θα του κόστιζε

ακόμη περισσότερους κεντροαρι-

στερούς ψηφοφόρους. 

Όταν οι ψηφοφόροι
«τρώνε πόρτα»

Πραγματικά όμως είναι δυνα-

τόν να λες σε έναν ψηφοφόρο

«δεν σε θέλω διότι στο παρελθόν

ψήφισες το τάδε»; Είναι εντυπω-

σιακό ότι το μόνο κόμμα που κά-

νει τέτοιου είδους δηλώσεις εί-

ναι ο ΣΥΡΙΖΑ. Και δεν μπορεί κα-

νείς να τις αποδώσει πάντα σε

πολιτική αφέλεια, ο κύριος Β.

Κασσελάκης μπορεί να είναι

εξαιρετικά άπειρος, αλλά ο Αλέ-

ξης Τσίπρας δεν ήταν. Τώρα σας

θέλουμε, τώρα δεν σας θέλουμε,

λες και ο ψηφοφόρος θα ρωτήσει

ένα κόμμα πριν πάει να το ψηφί-

σει: «Συγγνώμη, με θέλετε, διότι

αν δεν με θέλετε, θα πάω να το ρίξω αλλού».

Δεν ξέρω αν είναι πρωτάκουστο, αλλά προσωπικά δεν το έχω ξα-

νακούσει ποτέ. Ο ψηφοφόρος δεν ταυτίζεται απαραίτητα με όσα

είχε υποστηρίξει στο παρελθόν και δεν πρέπει. Ιδιαίτερα σε μια

περίοδο που είναι επιτακτική ανάγκη η αποδυνάμωση της άκρας

Δεξιάς.

Αυτή η παλινδρόμηση του κυρίου Β. Κασσελάκη δεν δείχνει τόσο

μια ξεκάθαρη ιδεολογική γραμμή στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, αλλά ακριβώς το

αντίθετο. Όταν έχεις ξεκάθαρες γραμμές -ιδεολογικές και άλλες- δεν φο-

βάσαι να μη σ’ τις «αμαυρώσει» κανείς. Πολλώ δε μάλλον κάποιοι ψηφο-

φόροι που αν είναι τόσο αντίθετοί σου, δεν θα περάσουν ούτε απέξω.

Δεν χρειάζεται να τους ρίξεις εσύ πόρτα. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Γιατί δεν θέλει 
ο ΣΥΡΙΖΑ 

τους ψηφοφόρους 
των Σπαρτιατών;
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Τ
ο πρώτο σάλπισμα για τη μάχη των
ευρωεκλογών, που περιλαμβάνει
και τον πήχη για την κάλπη της 9ης

Ιουνίου, έδωσε ο Κυριάκος Μητσοτάκης.
Μιλώντας στην τηλεόραση του ΣΚΑΪ, ο
πρωθυπουργός υπέδειξε το αποτέλεσμα
του 2019 ως το μέτρο σύγκρισης για την

επερχόμενη μάχη. «Οι ευ-
ρωεκλογές είναι εθνική
κάλπη, αλλά δεν είναι εθνι-
κές εκλογές που εκλέγουν
κυβέρνηση. Κατά συνέπεια
το μέτρο σύγκρισης είναι οι
προηγούμενες ευρωεκλο-
γές για εμένα, οι οποίες μά-
λιστα έλαβαν χώρα και σε

μια εποχή πολύ κοντά σε εθνικές εκλο-
γές», είπε ο πρωθυπουργός τονίζοντας
πως στόχος του είναι η Νέα Δημοκρατία να
εκλέξει όσο το δυνατόν περισσότερους ευ-
ρωβουλευτές. Ο κ. Μητσοτάκης εμφανί-
στηκε ιδιαίτερα καυστικός απέναντι στα
κόμματα που βρίσκονται στα δεξιά της ΝΔ,
βάζοντας στο ίδιο κάδρο Ελληνική Λύση,
Νίκη και Σπαρτιάτες. 

«Ανατριχιαστικό το επεισόδιο 
στη Βουλή»

Αναφερόμενος στο σοβαρό επεισόδιο
της Βουλής, το χαρακτήρισε «ανατριχιαστι-
κό και αποκαλυπτικό για το τι ακριβώς συμ-
βαίνει σε αυτό τον χώρο της ακροδεξιάς
πολυκατοικίας. Βέβαια, ο Θεός να την κάνει
“πολυκατοικία”, μάλλον με αυθαίρετο χτι-
σμένο με ψέματα και βία μοιάζει αυτό το
συνονθύλευμα των κομμάτων που έχουν
εισέλθει στη Βουλή», σημείωσε δηκτικά ο
πρωθυπουργός. Μάλιστα, ο κ. Μητσοτάκης,
ερωτηθείς σχετικά, τόνισε πως το κάθε ένα
από αυτά τα κόμματα «σε διαφορετική έκ-
φανση εκπροσωπεί κάτι ακραίο», ενώ επι-
τέθηκε και στον ΣΥΡΙΖΑ για το θέμα του
υπομνήματος εναντίον των Σπαρτιατών,
υπενθυμίζοντας μάλιστα τη διακυβέρνηση
της χώρας από τον ΣΥΡΙΖΑ και «την ακρο-
δεξιά του Πάνου Καμμένου», όπως είπε.

Οι γιαλαντζί πατριώτες 
Ο κ. Μητσοτάκης, αναφερόμενος στον

Κυριάκο Βελόπουλο, μίλησε για «εμπο-
ρευματοποίηση της χριστιανικής κρίσης,
χριστιανόμετρο και συγκεκαλυμμένες
απειλές» και πρόσθεσε: «Κυκλοφορούν
πολλοί γιαλαντζί πατριώτες, του γλυκού
νερού. Αλλά τελικά ο πατριωτισμός είναι
μια δύσκολη άσκηση η οποία αποδεικνύε-
ται στην πράξη και όχι στα εύκολα λόγια».
Σε ό,τι αφορά τις ψήφους των Σπαρτιατών
και την κόντρα που ξέσπασε με τον ΣΥΡΙΖΑ
για το αν και ποιοι τις θέλουν, ο πρωθυ-
πουργός σημείωσε πως η κυβέρνηση βρέ-
θηκε απέναντί τους από την πρώτη στιγμή
με πράξεις και όχι με λόγια. «Η δική μας

απάντηση δόθηκε με πολύ μεγάλη σαφή-
νεια μέσα από τις νομοθετικές ρυθμίσεις
τις οποίες εμείς ψηφίσαμε, μέσα από τα
υπομνήματα τα οποία εμείς καταθέσαμε.
Και ναι, αισθανόμαστε σε έναν βαθμό δι-
καιωμένοι για το γεγονός ότι τελικά το μόρ-
φωμα αυτό αποκλείεται από τις ευρωεκλο-
γές», είπε ο κ. Μητσοτάκης. Αναγνώρισε
ωστόσο πως υπάρχουν ταυτοτικά ζητήματα
τα οποία επηρεάζουν τις επιλογές των πο-
λιτών, αλλά, όπως έσπευσε να προσθέσει,
«οι πολίτες να μην αξιοποιήσουν τις ευ-
ρωεκλογές ως μια ευκαιρία μιας εύκολης,
θα έλεγα, και ανέξοδης διαμαρτυρίας, γιατί
τα πραγματικά ζητούμενα των ευρωεκλο-
γών είναι άλλα».

«Αντίπαλος τα καθημερινά προβλήματα»
Από την άλλη, ο Κυριάκος Μητσοτάκης

επανάλαβε ότι έχει επιλέξει ως αντίπαλο τα
καθημερινά προβλήματα και απέφυγε να
σχολιάσει τη μάχη για το «ρετιρέ» στην
κεντροαριστερή πολυκατοικία με την κο-

φτή αποστροφή. «Δεν μου πέφτει λόγος. Το
τι συμβαίνει στην κεντροαριστερή πολυκα-
τοικία δεν με αφορά. Αναμετριόμαστε με τα
προβλήματα, πώς θα καλύψουμε χαμένο
έδαφος. Θαύματα δεν μπορώ να κάνω».

Ο κ. Μητσοτάκης έκανε αυτοκριτική για
τους χαρακτηρισμούς εναντίον του προ-
έδρου του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά ταυτόχρονα κάλε-
σε και τους υπολοίπους να τηρούν τον ίδιο
κώδικα, υπενθυμίζοντας ότι και οι άλλοι
έχουν χρησιμοποιήσει βαρύτερους εναν-
τίον του. Αφήνοντας αιχμές εναντίον και
του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ, ανέφερε ότι
αναμένει να παρουσιάσουν στοιχειωδώς
ένα πρόγραμμα: «Δεν μπορούν να λένε
αβίαστα “θα μηδενίσω ΦΠΑ, βασικά τρόφι-
μα” χωρίς να πει ποιους φόρους θα βάλει
για να ισοσκελιστεί προϋπολογισμός. Μέ-
χρι στιγμής αυτό που βλέπουμε από ΣΥΡΙ-
ΖΑ δεν παραπέμπει σε συγκροτημένη πο-
λιτική πρόταση, μάλλον σε κάτι άλλο παρα-
πέμπει, δεν μπορώ να το χαρακτηρίσω».

«Κινητοποιούμαστε όλοι
στις ευρωεκλογές»

Κληθείς να σχολιάσει την επιστράτευση
των κορυφαίων υπουργών στην εμπρο-
σθοφυλακή της προεκλογικής μάχης, ση-
μείωσε ότι «κινητοποιούμαστε όλοι στις
ευρωεκλογές», ενώ για το αν η απόδοσή
τους θα αξιολογηθεί ενόψει ενός ανασχη-
ματισμού, ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε:
«Τον έχετε προεξοφλήσει τόσες φορές που
κάποια στιγμή θα τον πετύχετε, δεν το έχω
τώρα στο μυαλό μου. Έχουμε εκλογές. Να
πούμε στους πολίτες ότι δεν είναι ώρα για
παράπονα και σε αυτή την προσπάθεια το
κόμμα πηγαίνει συντεταγμένα. Πάμε να
δώσουμε τη μάχη μετά το Πάσχα».

Ο πρωθυπουργός, αναφερόμενος στη
στάση του Κώστα Καραμανλή και του Αν-
τώνη Σαμαρά, υπογράμμισε ότι «τους νιώ-
θει δίπλα του» και τόνισε: «Δεν μπορώ να
φανταστώ ότι πρώην πρωθυπουργός της
ΝΔ δεν επιθυμεί το καλύτερο δυνατό απο-
τέλεσμα».

Συνάντηση με Ερντογάν
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης για ακόμη μια

φορά έκλεισε τα σενάρια για τη διεκδίκη-
ση ευρωπαϊκού αξιώματος, καθώς επίσης
και τις πληροφορίες περί αποστολής των
ελληνικών S-300 στην Ουκρανία. Σε ό,τι
αφορά την επικείμενη συνάντησή του με
τον Ταγίπ Ερντογάν, επισήμανε ότι «σκο-
πός της επίσκεψης είναι να κάνουμε ένα
βήμα παραπέρα», αλλά διεμήνυσε προς
την απέναντι πλευρά του Αιγαίου ότι η Ελ-
λάδα θα προχωρήσει κανονικά στην ανα-
κήρυξη των θαλάσσιων πάρκων, τα οποία
έχει εξαγγείλει ο ίδιος. 

«Να τελειώνουμε
με το καρκίνωμα της

οπαδικής βίας και 
τα παρακλάδια του»του Γιώργου 

Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Ηχηρό μήνυμα Μητσοτάκη:

Ο κ. Μητσοτάκης, αναφερόμενος
στον Κυριάκο Βελόπουλο,

μίλησε για «εμπορευματοποίηση
της χριστιανικής κρίσης,

χριστιανόμετρο και
συγκεκαλυμμένες απειλές»
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Ν
α κλείσει τυχόν μέτωπα που παρα-
μένουν ανοιχτά και εξακολουθούν
και προκαλούν δυσαρέσκεια σε με-

ρίδα της κοινωνίας αλλά και ψηφοφόρων της
ΝΔ επιχειρεί το Μέγαρο Μαξίμου, με τον ίδιο
τον πρωθυπουργό να αναλαμβάνει τις σχετι-
κές πρωτοβουλίες.

Σε αυτό το πλαίσιο εντάσσεται και η σημερι-
νή κοινή επίσκεψη υψηλού συμβολισμού από
τον Κυριάκο Μητσοτάκη και τον Αρχιεπίσκοπο
Ιερώνυμο σε δομή φροντίδας ηλικιωμένων
της Εκκλησίας στο Δήλεσι, η οποία έρχεται να
τερματίσει τη μακρά περίοδο των «παγετώ-
νων» που είχαν ορθωθεί ανάμεσα στην Εκ-
κλησία και την Πολιτεία ύστερα από την ψήφι-
ση του νόμου για τον γάμο των ομόφυλων ζευ-
γαριών.

Το ήδη τεταμένο κλίμα ήρθε να επιδεινώσει
μια σειρά από πρόσφατες επιθέσεις κατά βου-
λευτών της κυβέρνησης εξαιτίας της ψήφισης
του συγκεκριμένου νόμου.

Ισχυρό διπλό μήνυμα
«Είναι ώρα να αποκατασταθεί η κρίση ύστε-

ρα από μια περίοδο “πάγων” που δεν ωφέλησε
κανέναν», επισημαίνουν εκκλησιαστικοί κύ-
κλοι, αναφερόμενοι στη σημερινή κοινή επί-
σκεψη. Υπογραμμίζουν δε ότι «η συνάντηση
θα πραγματοποιηθεί σε έναν χώρο καθαρά
συμβολικό, καθώς πρόκειται για ιδρύματα της
Αρχιεπισκοπής και της Εκκλησίας αντί για κά-
ποιον τυπικό χώρο, όπως θα ήταν αν η συνάν-
τηση λάμβανε χώρα στο γραφείο είτε του Αρ-
χιεπισκόπου είτε του πρωθυπουργού, όπου θα
μπορούσε ο ένας να επισκεφτεί τον άλλον».

Δίνει δε ένα ισχυρό σήμα προς δύο κατευ-
θύνσεις: προς τους ψηφοφόρους της ΝΔ, ιδιαί-
τερα τους πιο συντηρητικούς, οι οποίοι όλο το
προηγούμενο διάστημα εμφανίζονταν προ-
βληματισμένοι και ενοχλημένοι από την κυ-
βερνητική πρωτοβουλία, αλλά και προς το στε-
λεχικό δυναμικό των μικρότερων κομμάτων
που δραστηριοποιούνται στα δεξιά της κυβερ-
νητικής πλειοψηφίας και τους τελευταίους μή-
νες καλλιεργούν συστηματικά κλίμα διχασμού
στην κοινωνία προς άγραν ψήφων.

Για το κυβερνητικό επιτελείο είναι ιδιαίτερα
σημαντική και η χρονική συγκυρία κατά την
οποία θα πραγματοποιηθεί η κοινή παρουσία
πρωθυπουργού και Αρχιεπισκόπου, τρία μό-
λις 24ωρα πριν από τη Μεγάλη Εβδομάδα,
όπου παραδοσιακά άπαντες βρίσκονται καθη-
μερινά στις εκκλησίες για την εβδομάδα των
Παθών και την Ανάσταση.

Διακριτοί ρόλοι
«Η επίσκεψη σηματοδοτεί μια επαναπρο-

σέγγιση έπειτα από μια περίοδο “Σιβηρίας”
που υπήρχε, πάντα όμως στη βάση των διακρι-
τών ρόλων», ανέφεραν οι ίδιοι κύκλοι. Άλλω-
στε, γίνεται σαφές ότι η επαναπροσέγγιση αυ-
τή, η οποία γίνεται στη βάση των διακριτών ρό-
λων, εδράζεται στα στοιχεία εκείνα που δια-

χρονικά συνδέουν τους δύο θεσμούς και μπο-
ρούν να λειτουργήσουν ενισχυτικά στην επα-
ναθέρμανση των σχέσεων.

Για τους παραπάνω λόγους, η επαναπρο-
σέγγιση και επαναβεβαίωση πρόκειται να γί-
νει μέσα σε χώρους που έχουν αυτήν τη δυνα-
μική: σε δύο παιδικούς σταθμούς της Αρχιεπι-
σκοπής και στο Κέντρο Γεροντολογίας, Μονά-
δα Φροντίδας Ηλικιωμένων, όλα δομές της
Αρχιεπισκοπής στο Δήλεσι. Στη σημερινή συ-
νάντηση δεν υπάρχει συγκεκριμένη ατζέντα
θεμάτων προς συζήτηση. Η αποκλειστική στό-
χευση θα έχει να κάνει με την επαναπροσέγγι-
ση και την ειρήνευση μεταξύ Πολιτείας και Εκ-
κλησίας. Πιο στοχευμένη ήταν η συζήτηση την

περασμένη Τρίτη στο υπουργείο Παιδείας κα-
τά την επίσκεψη του Αρχιεπισκόπου, όπου με
τον Κυριάκο Πιερρακάκη ασχολήθηκαν με θέ-
ματα όπως η εκκλησιαστική εκπαίδευση.

«Η Εκκλησία δεν εκδικείται,
αλλά αγαπά»

Σε ό,τι αφορά το θέμα των πρόσφατων επι-
θέσεων κατά πολιτικών προσώπων, επειδή
ψήφισαν τον νόμο για τον γάμο των ομόφυλων
ζευγαριών, δεν αναμένεται να γίνει κάποια
αναφορά στη συνάντηση. Εξάλλου, ο Αρχιεπί-
σκοπος είχε ήδη προβεί σε δηλώσεις στο
πνεύμα του ότι η Εκκλησία δεν εκδικείται, αλ-
λά αγαπά χωρίς να φεύγει από τις θέσεις της.

Όπως ήταν αναμενόμενο, με ιδιαίτερη ικανο-
ποίηση υποδέχθηκαν στο Μέγαρο Μαξίμου τη
δήλωση του Αρχιεπισκόπου Ιερώνυμου για τη
λεκτική επίθεση σε βάρος της υφυπουργού
Μεταφορών Χριστίνας Αλεξοπούλου εκ μέ-
ρους ιερέα στην Πάτρα αλλά και της βουλευ-
τού της ΝΔ Καβάλας Αγγελικής Δεληκάρη που
είχε δεχθεί χαστούκι από μέλος του κόμματος
Νίκη.

Συγκεκριμένα, ο Αρχιεπίσκοπος είχε πει τα
εξής: «Τέτοιου είδους εκδηλώσεις δεν είναι
σωστές. Η Εκκλησία είναι αγάπη. Παραπονιέ-
ται, λέει τις θέσεις της, είναι σταθερή σε αυτές,
αλλά δεν πρέπει να ξεχνάμε ότι η αγάπη είναι
εκείνη η οποία είναι πάνω από όλα, καθώς επί-
σης η ευγένεια και η ανοχή. Αυτά τα περιστατι-
κά οφείλονται και στην παιδεία του καθενός
και στην επίδραση μερικών ανθρώπων οι
οποίοι εκλαμβάνουν πολλά πράγματα της Εκ-
κλησίας σαν εκδίκηση. Η Εκκλησία όμως δεν
εκδικείται. Αγαπάει, αλλά δεν φεύγει από τις
θέσεις της».

Οι συναντήσεις που προηγήθηκαν
Προκειμένου να κλειστεί η συνάντηση του

κ. Μητσοτάκη με τον Αρχιεπίσκοπο Ιερώνυμο
χρειάστηκαν αρκετές επαφές και για αρκετό
διάστημα. Για την επαναφορά του κλίματος
ηρεμίας στις σχέσεις των δύο πλευρών εργά-
στηκε μια σειρά από στενούς συνεργάτες του
πρωθυπουργού, με βασικούς τον πρώην
υπουργό Επικρατείας Στ. Παπασταύρου και
τον υπουργό Εξωτερικών Γ. Γεραπετρίτη. Ο τε-
λευταίος στα μέσα του περασμένου Μαρτίου,
λίγο μετά την ψήφιση του νόμου για τον γάμο
ομόφυλων ζευγαριών, επισκέφτηκε τον Αρ-
χιεπίσκοπο προκειμένου να διερευνήσει την
πιθανότητα μιας συνάντησης του Ιερώνυμου
με τον πρωθυπουργό. Την ίδια μέρα υπήρξε
και τηλεφωνική επικοινωνία του Αρχιεπισκό-
που Αθηνών και Πάσης Ελλάδος με την Πρό-
εδρο της Δημοκρατίας Κατερίνα Σακελλαρο-
πούλου, με την οποία επίσης οι σχέσεις διατα-
ράχτηκαν κατά την περίοδο ψήφισης του συγ-
κεκριμένου νομοσχεδίου. 

Ακολούθησαν η απόφαση του Μεγάρου
Μαξίμου για τη συμπερίληψη στο «γαλάζιο»
ευρωψηφοδέλτιο του φυλακισμένου δημάρ-
χου Χιμάρας Φρέντι Μπελέρη και η συνάντηση
του Ιερώνυμου με τον γιο του Πέτρο, την οποία,
σύμφωνα με πληροφορίες, δρομολόγησε ο κ.
Παπασταύρου. Η συνάντηση αυτή συνέβαλε
σημαντικά στην αποκατάσταση της ηρεμίας
στις σχέσεις των δύο πλευρών.

Ο πρώην υπουργός Επικρατείας, ο οποίος
συνδέεται με μακρόχρονη φιλία με τον στενό
συνεργάτη του Αρχιεπισκόπου κ. Κονιδάρη, ο
οποίος ήταν συμφοιτητής του πρωθυπουρ-
γού, τον έθεσε προ του ενδεχομένου μιας συ-
νάντησης μεταξύ Μητσοτάκη και Ιερώνυμου.
Ο κ. Κονιδάρης φέρεται όχι μόνο να συνηγό-
ρησε αλλά και να στήριξε την ιδέα μιας συνάν-
τησης. 

«Ξεπαγώνει» η σχέση
πρωθυπουργού

και Αρχιεπισκόπου

Σήμερα η συνάντηση και η κοινή επίσκεψη 
του Κυριάκου Μητσοτάκη και του Ιερώνυμου σε δομές 

της Αρχιεπισκοπής στο Δήλεσι - Πώς φτάσαμε στην αμοιβαία
επαναπροσέγγιση μεταξύ Εκκλησίας και Πολιτείας
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Π
ανέτοιμος να δημιουργήσει με τη δράση
του ένα hall of fame και στο ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο δηλώνει ο διακεκριμένος

Έλληνας πρωταθλητής και χρυσός Ολυμπιονίκης
Πύρρος Δήμας. Το «λιοντάρι της Χιμάρας», όπως
αποκαλείται επί χρόνια, ήδη εφορμά προεκλογικά
διεκδικώντας τον σταυρό με τα χρώματα του ψηφο-
δελτίου της Νέας Δημοκρατίας, αλλά και με βασικό
στόχο να υψώσει τη γαλανόλευκη σηκώνοντας τα
βάρη που θα φέρουν εθνικές νίκες τόσο στο Στρα-

σβούργο όσο και στις Βρυξέλλες.
«Πάω με πίστη και διάθεση να αγω-

νιστώ για τα δίκαια της πατρίδας, τα
δικαιώματα και την ελευθερία των
Ελλήνων στη Βόρεια Ήπειρο», λέει
στην αποκλειστική του συνέντευξη
στην «Political» ο υποψήφιος ευρω-
βουλευτής της Νέας Δημοκρατίας. Ο
Πύρρος Δήμας αναφέρεται με θερμά

λόγια στην παρουσία στο ευρωψηφοδέλτιο της Νέ-
ας Δημοκρατίας τού φυλακισμένου δημάρχου Χι-
μάρας Φρέντι Μπελέρη.

«Μόνο και μόνο η παρουσία του στο ψηφοδέλτιο
κάνει το θέμα του ευρωπαϊκό και όχι διμερές ανά-
μεσα στην Ελλάδα και την Αλβανία», τονίζει ο κ. Δή-
μας, ο οποίος δεσμεύτηκε ότι θα κινήσει «γη και ου-
ρανό για να δικαιωθεί» ο Φρέντι Μπελέρης. Σύμ-
φωνα με τον Πύρρο Δήμα, είναι μεγάλο το κίνητρο
να βρεθούν στη νέα Ευρωβουλή δύο άνθρωποι που
αποτελούν γέννημα-θρέμμα της Βόρειας Ηπείρου
και δη της Χιμάρας: «Είναι κάτι που δεν θα μπορού-
σα ποτέ ούτε να φανταστώ. Έτσι θα ακουστεί ακόμη
πιο δυνατά η φωνή ενός κομματιού του ελληνισμού,
που υφίσταται εδώ και δεκαετίες την αδικία ενός
καθεστώτος».

Στην αιχμή των προτεραιοτήτων του ως ευρωβου-
λευτή, σύμφωνα με τον κ. Δήμα, είναι «να ακούω
αυτά που μου λέει ο κόσμος εδώ και να τα μετατρέ-
πω, μαζί με την ομάδα μου φυσικά, σε πολιτικές
προτάσεις. Ασφαλώς το θέμα της Βόρειας Ηπείρου
θέλει άλλου είδους χειρισμούς, ίσως και πιο δυνα-
μικούς. Και νομίζω ότι θα τα καταφέρουμε υπό τον
συντονισμό της κυβέρνησης».

Από την άλλη, ο υποψήφιος ευρωβουλευτής της
Νέας Δημοκρατίας εκφράζει την ανησυχία του για
την άνοδο που καταγράφει πανευρωπαϊκά η ακρο-
δεξιά. «Γιατί φοβάμαι ότι ο κόσμος ξεχνάει τελικά
το ματωμένο παρελθόν που σημάδεψε την Ευρώ-
πη», σημειώνει και προσθέτει: «Και εμείς που είμα-
στε στην πολιτική δεν μπορούμε να κάνουμε και
πολλά αν οι πολίτες της Ευρώπης δεν μας δώσουν
τη δύναμη και τη φωνή για να αντιμετωπίσουμε την
ακροδεξιά, με όποια μορφή και αν εκφράζεται».

Ο κ. Δήμας εκφράζει την ευγνωμοσύνη του για
«την αγάπη και την πίστη» που μεταδίδονται από τον
κόσμο προς το πρόσωπό του σε όλους τους σταθ-
μούς της προεκλογικής του εκστρατείας: «Τεράστια
εμπιστοσύνη που γίνεται βαριά ευθύνη. Και τον
απασχολούν αυτά που νομίζω ότι απασχολούν
όλους μας. Ακρίβεια, ασφάλεια και ποιότητα ζωής».

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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«Θα αγωνιστώ για τα δίκαια 
της πατρίδας και 

τα δικαιώματα των Ελλήνων 
στη Βόρεια Ήπειρο»

Ζούμε σε μια περίοδο που η σταθερότητα απειλείται από τον λαϊκισμό 
και τα σχήματα που ισχυρίζονται ότι είναι αντισυστημικά. Ωστόσο, 
δεν είναι τίποτα περισσότερο από μέσα για την αποσταθεροποίηση της Ευρώπης.
Και όσον αφορά την Ελλάδα, έχουμε πληρώσει ακριβά τον λαϊκισμό 
και ευτυχώς οι πολίτες το αναγνωρίζουν, όπως δείχνουν και οι δημοσκοπήσεις

«



Ποιο είναι το διακύβευμα των επερχόμενων
ευρωεκλογών;

H σταθερότητα τόσο στην Ελλάδα όσο και φυσικά στην
Ευρώπη. Ζούμε σε μια περίοδο που η σταθερότητα απει-
λείται από τον λαϊκισμό και τα σχήματα που ισχυρίζονται
ότι είναι αντισυστημικά. Ωστόσο, δεν είναι τίποτα περισ-
σότερο από μέσα για την αποσταθεροποίηση της Ευρώ-
πης. Και όσον αφορά την Ελλάδα, έχουμε πληρώσει
ακριβά τον λαϊκισμό και ευτυχώς οι πολίτες το αναγνω-
ρίζουν, όπως δείχνουν και οι δημοσκοπήσεις.

Πόσο μεγάλο είναι το κίνητρο που σας δίνει το γεγονός
ότι η Χιμάρα μπορεί να έχει δύο εκπροσώπους στο
επόμενο Ευρωκοινοβούλιο;

Το βρίσκω υπέροχο. Είναι κάτι που δεν θα μπορούσα
ποτέ να φανταστώ. Έτσι θα ακουστεί ακόμη πιο δυνατά η
φωνή ενός κομματιού του ελληνισμού, που υφίσταται
εδώ και δεκαετίες την αδικία ενός καθεστώτος.

Για την υπόθεση Μπελέρη θα πρέπει να περιμένουμε
συγκεκριμένες ενέργειες;

Μόνο και μόνο η παρουσία του στο ψηφοδέλτιο κάνει το
θέμα του ευρωπαϊκό και όχι διμερές ανάμεσα στην Ελ-
λάδα και την Αλβανία. Δεν ξέρω αν ο Φρέντι θα καταφέ-
ρει να είναι στην Ευρωβουλή, ακόμη και αν εκλεγεί.
Όσον αφορά τον εαυτό μου όμως δεσμεύομαι ότι θα κι-
νήσω γη και ουρανό για να δικαιωθεί.

Έχετε κάνει πρωταθλητισμό για χρόνια. Έχετε
θητεύσει και στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Με τι σύστημα
θα πάτε στο Στρασβούργο και στις Βρυξέλλες;

Πάω με πίστη και διάθεση να αγωνιστώ για τα δίκαια της
πατρίδας, τα δικαιώματα και την ελευθερία των Ελλήνων
στη Βόρεια Ήπειρο.

Κάνοντας τώρα τα πρώτα μέτρα της εκστρατείας σας,
ποια είναι τα βασικά μηνύματα που σας μεταδίδει ο
κόσμος που συναντάτε;

Ο κόσμος μού μεταδίδει αυτό που πάντα μου έδινε. Αγά-
πη και πίστη σε μένα. Τεράστια εμπιστοσύνη που γίνεται
βαριά ευθύνη. Και τον απασχολούν αυτά που νομίζω ότι
απασχολούν όλους μας. Ακρίβεια, ασφάλεια και ποιότη-
τα ζωής.

Εξασφαλίζετε μια θητεία στο Ευρωκοινοβούλιο. Ποιες
είναι οι προτεραιότητες;

Βασική μου προτεραιότητα είναι να ακούω αυτά που μου
λέει ο κόσμος εδώ και να τα μετατρέπω, μαζί με την ομά-
δα μου φυσικά, σε πολιτικές προτάσεις. Ασφαλώς το θέ-
μα της Βόρειας Ηπείρου θέλει άλλου είδους χειρισμούς,
ίσως και πιο δυναμικούς. Και νομίζω ότι θα τα καταφέ-
ρουμε υπό τον συντονισμό της κυβέρνησης.

Σε ποιο βαθμό σάς ανησυχεί η άνοδος της ακροδεξιάς
που καταγράφεται πανευρωπαϊκά;

Με ανησυχεί πολύ. Γιατί φοβάμαι ότι ο κόσμος ξεχνάει
τελικά το ματωμένο παρελθόν που σημάδεψε την Ευ-
ρώπη. Και εμείς που είμαστε στην πολιτική δεν μπο-
ρούμε να κάνουμε και πολλά, αν οι πολίτες της Ευρώ-
πης δεν μας δώσουν τη δύναμη και τη φωνή για να αντι-
μετωπίσουμε την ακροδεξιά με όποια μορφή και αν εκ-
φράζεται.
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Βασική μου προτεραιότητα είναι να ακούω αυτά που μου λέει ο κόσμος εδώ 
και να τα μετατρέπω, μαζί με την ομάδα μου φυσικά, σε πολιτικές προτάσεις. Ασφαλώς 
το θέμα της Βόρειας Ηπείρου θέλει άλλου είδους χειρισμούς, ίσως και πιο δυναμικούς. 
Και νομίζω ότι θα τα καταφέρουμε υπό τον συντονισμό της κυβέρνησης

«

Μόνο και μόνο η παρουσία του Μπελέρη στο ψηφοδέλτιο κάνει το θέμα του ευρωπαϊκό 
και όχι διμερές ανάμεσα στην Ελλάδα και την Αλβανία. Δεν ξέρω αν ο Φρέντι 
θα καταφέρει να είναι στην Ευρωβουλή, ακόμη και αν εκλεγεί. Όσον αφορά 
τον εαυτό μου όμως δεσμεύομαι ότι θα κινήσω γη και ουρανό για να δικαιωθεί

«
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Ο
Στέφανος Κασσελάκης, μιλώντας
στο Open, ξεκαθάρισε πως δεν θέλει
τις ψήφους των Σπαρτιατών. Αυτό,

από την άλλη, δεν δικαιολογεί τη στάση του
ΣΥΡΙΖΑ να μην καταθέσει υπόμνημα στον
Άρειο Πάγο για τον αποκλεισμό του κόμμα-
τος-μανδύα του Ηλία Κασιδιάρη. Για την
ακρίβεια, ο ΣΥΡΙΖΑ μέσω εκπροσώπων του
δήλωσε πως θα καταθέσει υπόμνημα και άρα
ότι δεν διαφωνεί με αυτή την κίνηση που έκα-
ναν η Νέα Δημοκρατία, το ΠΑΣΟΚ και η Νέα
Αριστερά, αλλά το έπραξε τρεις μέρες αφού η
σχετική διορία είχε λήξει. Στην Κουμουνδού-
ρου μάλιστα είχαν προλάβει ήδη να εισπρά-
ξουν τα... εύσημα από τον πρόεδρο των Σπαρ-
τιατών Βασίλη Στίγκα, ο οποίος ανέφερε «ο
ΣΥΡΙΖΑ, να το πω και αυτό, γιατί δεν φοβάμαι,
έχει αξιοπρέπεια με τον Κασσελάκη, που δεν
κατέθεσε υπόμνημα, έχει αξιοπρέπεια και
αυτό είναι καλό». Η Όλγα Γεροβασίλη, η
οποία προήδρευε της διαδικασίας εκείνη την
ώρα, έσπευσε να μαζέψει τα ασυμμάζευτα,
λέγοντας πως το κόμμα της «κατέθεσε επι-
στολή», με τον πρόεδρο των Σπαρτιατών να
της απαντά «για υπόμνημα λέω, όπως έκαναν
οι άλλοι».

«Είναι ευπρόσδεκτες»
Ο ξάδερφος του Στέφανου Κασσελάκη, Βα-

σίλης, ο οποίος μάλιστα εμφανίζεται και σχε-
τικά ψηλά στις προτιμήσεις των οπαδών του
ΣΥΡΙΖΑ για την Ευρωβουλή, δήλωσε... ανοι-
χτός στις ψήφους των Σπαρτιατών: «Κοιτάξτε,
το παράδοξο είναι ότι κυβερνήσεις, οι πολιτι-
κές των οποίων έχουν οδηγήσει και στην άνο-
δο τέτοιων ακροδεξιών κινημάτων, προσπα-
θούνε να τις απαγορεύσουν».

Στη συνέχεια ανέφερε: «Το τι ψηφίζει ο κα-
θένας, η ψήφος είναι μια έκφραση ελευθε-
ρίας και αυτόνομης σκέψης, οπότε το τι ψηφί-
ζει ο καθένας, καλά κάνει. Ευπρόσδεκτες εί-
ναι». Φαίνεται πάντως πως δεν είχε ενημερω-
θεί για τις δηλώσεις του ξαδέρφου-προέδρου
και κάπως έτσι λίγες ώρες αργότερα χρει-
άστηκε να «μαζέψει» τις δηλώσεις που έκανε
στο Kontra, θυμίζοντας ελαφρώς τον αντι-
πρόεδρο του Εδεσσαϊκού.

Ο Βασίλης Κασσελάκης κάνοντας κωλο-
τούμπα είπε πως «σε χθεσινή (σ.σ.: προχθεσι-
νή) μου τοποθέτηση στην εκπομπή της κυρίας
Νατάσας Γιάμαλη στο Kontra και απαντώντας
σε ερώτηση που αφορά τις ψήφους των Σπαρ-
τιατών εξέφρασα την προσωπική άποψη πως
κάθε ψήφος αντιμετωπίζεται με σεβασμό.
Από κει και πέρα, τόσο ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ όσο και ο
πρόεδρός του Στέφανος Κασσελάκης έχουν
ξεκαθαρίσει πως δεν θέλουμε καμία ψήφο
από την ακροδεξιά. Καμία ψήφο από τους
Σπαρτιάτες». «Όχι, δεν είναι ευπρόσδεκτες»,
ανέφερε και η Έλενα Ακρίτα σε ανάρτησή της,
αφού όμως πρώτα ο… ξάδερφος είχε σπεύ-
σει να «μαζέψει» τα λεγόμενά του.

Κανείς βέβαια δεν είχε σκεφτεί να στραφεί

κατά του Αλέξη Τσίπρα στις τελευταίες εκλο-
γές, όταν λίγες μέρες πριν από τις κάλπες ο
τότε πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ ανέφερε πως
«στόχος δικός μας είναι αυτούς τους ανθρώ-
πους που θα ψήφιζαν τη Χρυσή Αυγή να τους
πάρουμε, να τους κερδίσουμε από τις γραμ-
μές της ακροδεξιάς και από τις γραμμές της
αντιδημοκρατικής ιδεολογίας και στάσης και
να τους εξηγήσουμε ότι δεν είναι αντισυστη-
μικό πράγμα να ψηφίζεις Χρυσή Αυγή».

Η μακρόχρονη σχέση με τους νεοναζί
Άλλωστε, το κλείσιμο του ματιού του ΣΥΡΙΖΑ

προς τη Χρυσή Αυγή δεν ήταν δα και κάτι πρω-
τοφανές. Το έκαναν και ως κυβέρνηση όταν
αρνούνταν να βρουν αίθουσα για τη δίκη της
εγκληματικής οργάνωσης, καθυστερώντας
σημαντικά την εκδίκαση της υπόθεσης, κάτι
που τους έχουν χρεώσει άλλωστε και οι ίδιοι οι
δικηγόροι της Πολιτικής Αγωγής, ενώ ακόμη
και όταν αυτή έφτασε κοντά στο τέλος της με
τον Ποινικό Κώδικα που ψηφίστηκε λίγες μέ-
ρες πριν κλείσει η Βουλή, η κυβέρνηση του

ΣΥΡΙΖΑ μείωσε και τις ποινές για τη διεύθυνση
της εγκληματικής οργάνωσης, ρίχνοντας στα
«μαλακά» την ηγεσία της Χρυσής Αυγής.

Επίσης, όπως είχε καταγγείλει κατά το πα-
ρελθόν ο Κυριάκος Μητσοτάκης, ήταν ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ που έριξε την κυβέρνηση Σαμαρά με τις
ψήφους της Χρυσής Αυγής, την οποία λίγο
πριν η ΝΔ είχε στείλει στη φυλακή κατηγο-
ρώντας την ηγετική ομάδα της ότι δρα ως εγ-
κληματική οργάνωση. Συγκεκριμένα, σε ομι-
λία του ο Κυριάκος Μητσοτάκης είχε πει:
«Μια κυβέρνηση που κράτησε τη χώρα όρ-
θια έπεσε επειδή την έριξε ο ΣΥΡΙΖΑ με τις
ψήφους της Χρυσής Αυγής, για να έρθουν στη
συνέχεια να τάξουν τον ουρανό με τα άστρα
και να έχουμε τη γνωστή ιστορία και εξέλιξη.
Τώρα λένε “εμείς σας βγάλαμε από τα μνημό-
νια”», ανέφερε χαρακτηριστικά και συνέχισε
λέγοντας ότι «το 2014 η διαφορά με τους πι-
στωτές ήταν ελάχιστη και αν η κυβέρνηση δεν
είχε πέσει θα μπορούσαμε να είχαμε κλείσει
την αξιολόγηση. Το 3ο αχρείαστο μνημόνιο
ήταν δημιούργημα της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-

ΑΝΕΛ. Να αποκαταστήσουμε την ιστορική
αλήθεια».

Εν τω μεταξύ, συνεχίζονται οι αντιδράσεις
στο εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ για τις δηλώσεις
του υποψήφιου ευρωβουλευτή και ξαδέρφου
του Στέφανου Κασσελάκη, Βασίλη, ότι «είναι
ευπρόσδεκτες οι ψήφοι που προέρχονται από
εκείνους που ψηφίζουν Σπαρτιάτες». Ο γνω-
στός στιχουργός και υποστηρικτής του Στέ-
φανου Κασσελάκη, Νίκος Μωραΐτης, σε
ανάρτησή του ανέφερε χαρακτηριστικά: «Τι
στο καλό. Όλοι οι ξάδελφοι των προέδρων του
ΣΥΡΙΖΑ “πυροβολημένοι” είναι;».

Πώς η γκάφα του ξαδέρφου του
Στέφανου αποκάλυψε ότι ρίχνουν
δίχτυα για να ψαρέψουν 
ακροδεξιούς, όπως έκανε 
και ο Τσίπρας με τη Χρυσή Αυγή 
κατά το... ένδοξο παρελθόν

ΦΛΕΡΤ ΣΥΡΙΖΑ ΜΕ ΣΠΑΡΤΙΑΤΕΣ

Αγκαλιά με χρυσαυγίτικες
ψήφους ο Κασσελάκης
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Σ
τα κάρβουνα κάθονται πολλά από
τα κορυφαία στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ-
Προοδευτική Συμμαχία, καθώς οι

αμφιλεγόμενες δηλώσεις του προέδρου
του κόμματος σήκωσαν θύελλα αντιδρά-
σεων, φέρνοντας το κόμμα της αξιωματι-
κής αντιπολίτευσης σε θέση άμυνας.
Αφορμή αποτέλεσε η απάντηση που έδω-
σε ο Στέφανος Κασσελάκης σε συνέντευ-
ξή του, όταν ερωτηθείς για τις δημόσιες
δαπάνες στην Υγεία απάντησε πως «αυτή
η επένδυση στην Υγεία έχει τεράστια από-
δοση. Κατά τη γνώμη μου, θα έπρεπε να
είναι τουλάχιστον 5% του ΑΕΠ η επένδυση
στην Υγεία, αλλά πρέπει να είναι κάτι δυ-
ναμικό», τη στιγμή που το ποσοστό επί του
ΑΕΠ που αντιστοιχεί σήμερα στη δημόσια
Υγεία είναι μεγαλύτερο.

Οι δηλώσεις του κ. Κασσελάκη προκά-
λεσαν την αντίδραση του υπουργού Υγεί-
ας Άδωνι Γεωργιάδη, ο οποίος ανέφερε
ότι «ζητάει να μειώσουμε τις δαπάνες για
την Υγεία», υπενθυμίζοντας ότι το 2022
ήταν στο 5,1% του ΑΕΠ, σύμφωνα με την
ΕΛΣΤΑΤ, και «τώρα τις υπολογίζουμε πε-
ρίπου στο 5,8% του ΑΕΠ».

«Δεύτερος γύρος σύγχυσης»
Το κλίμα ωστόσο μεταξύ των προβε-

βλημένων στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ βά-
ρυνε ακόμη πιο πολύ, όταν το θέμα ανακι-
νήθηκε εκ νέου, με αποτέλεσμα η αξιω-
ματική αντιπολίτευση να εκπέμπει «εικό-
να προχειρότητας και αναξιοπιστίας»,
όπως σχολίαζαν. Κάνοντας λόγο για δια-
στρέβλωση των δηλώσεών του, ο Στέφα-
νος Κασσελάκης προχώρησε σε ανάρτη-
ση  στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης, τονί-
ζοντας ότι μόνο με γενναία χρηματοδότη-
ση και πραγματική επένδυση στην Υγεία
θα επιτευχθεί η αναβάθμιση του ΕΣΥ.

«Ενόσω δεσμευόμουν για πλήρη στελέ-
χωση του ΕΣΥ και για αύξηση στις δαπά-
νες για τα νησιά, είπα ότι πρέπει να επεν-

δύσουμε τουλάχιστον 5% του ΑΕΠ για την
Υγεία, και αυτό σημαίνει 5% παραπάνω
από το ποσοστό που προβλέπεται σήμερα.

Αυτό καλύπτεται εν μέρει από την αύξηση
του προϋπολογισμού για την Υγεία στο
7,5%, σύμφωνα με το πάγιο πρόγραμμα
του ΣΥΡΙΖΑ, και εν μέρει από την ανακα-
τεύθυνση των χρημάτων του Ταμείου Ανά-
πτυξης, όπου η ΝΔ έχει εντάξει μόνο…
ελαιοχρωματισμούς νοσοκομείων».

Το γάντι σήκωσε εκ νέου ο υπουργός
Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης: «Για να διορ-
θώσει την πρωινή του γκάφα, την οποία
έκανε λόγω προφανούς αγνοίας, δια-
πράττει τώρα μια μεγαλύτερη γκάφα. Ζη-
τάει +5% του ΑΕΠ για την Υγεία. Δηλαδή
ζητάει επιπλέον 11 δισ. ευρώ. Πού θα
βρείτε λοιπόν, κύριε Κασσελάκη, άλλα 11
δισ. ευρώ που υπόσχεστε στην ανάρτησή
σας για την Υγεία; Ποιους θα φορολογή-
σετε;».

Το... κερασάκι από τον Πολάκη
Σημειωτέον, ο βουλευτής Χανίων Παύ-

λος Πολάκης επανήλθε προχθές στο θέμα
θυμίζοντας με νόημα πως «ο ΣΥΡΙΖΑ έχει
δεσμευτεί για διπλασιασμό των αμοιβών
του υγειονομικού προσωπικού εδώ και
πολύ καιρό», θέση που είχε προκαλέσει
την έντονη αντίδραση στελεχών του κόμ-
ματος σε συνεδρίαση των καθοδηγητικών
οργάνων προ μηνών ως μη τεκμηριωμένη
δημοσιονομικά.

Σε πολύ δύσκολη θέση 
και οργισμένα αρκετά κορυφαία
στελέχη, καθώς οι δηλώσεις 
Κασσελάκη προβάλλουν προς 
τα έξω εικόνα προχειρότητας 
και αναξιοπιστίας του κόμματος

Τρικυμία διαρκείας
στον ΣΥΡΙΖΑ με τις

δαπάνες για την Υγεία

Την έκπληξη σε όσους παρακολούθησαν τη συνέν-
τευξή του στον Alpha και τον Αντώνη Σρόιτερ προκάλε-
σε ο Στέφανος Κασσελάκης, ο οποίος δήλωσε πως επι-
θυμεί να υπηρετήσει ως πρωθυπουργός για δύο θητεί-
ες, ενώ απαντώντας σε ένα από τα Q&As που έκανε όσο
παρέμεινε αποκλεισμένος στην Αστυπάλαια, σημείωσε
πως «όταν γίνουμε κυβέρνηση, δεν θα μείνω μέσα στο
κλειστό Μαξίμου, αλλά θα είμαι μαζί σας όσο το δυνα-
τόν πιο αδιαμεσολάβητα».

Η υπεραισιοδοξία του Στέφανου Κασσελάκη εδράζε-
ται μονάχα στη δημοσκοπική υπεροχή του ΣΥΡΙΖΑ
έναντι του ΠΑΣΟΚ, χωρίς πάντως να βρίσκεται ούτε καν
κοντά στον στόχο που έχει θέσει -ορθότερα «ξαναθέ-
σει»- για πάνω από 20%, καθώς οι μετρήσεις τον φέρ-
νουν γύρω στο 15%.

Όλα αυτά την ώρα που η ΝΔ φαίνεται όχι μόνο να κι-
νείται γύρω στο 33% αλλά και να επωφελείται από τον

χαλασμό που συμβαίνει στα δεξιά της. Όταν λοιπόν ο
Στέφανος Κασσελάκης δεν βάζει «αυτογκόλ», όπως ήδη
ψιθυρίζουν αρκετά στελέχη -ακόμη και οπαδοί του-
στην Κουμουνδούρου, σαν αυτό με τις δαπάνες στην
Υγεία που χρειάστηκε να ανασκευάσει με ένα δεύτερο,
όπως η δέσμευση για... διπλασιασμό των δαπανών για
την Υγεία, τότε επιχειρεί να καλλιεργήσει την πεποίθηση
πως πρόκειται για εν αναμονή πρωθυπουργό. 

Προσωποκεντρική προεκλογική καμπάνια
Οι δημοσκόποι πάντως επιμένουν πως το κοινό που

έχει καταφέρει να προσεγγίσει ο ΣΥΡΙΖΑ με επικεφα-
λής τον Στέφανο Κασσελάκη, που ταυτόχρονα χάνει πα-
ραδοσιακούς και αφοσιωμένους ψηφοφόρους του
κόμματος, έχει απολιτίκ χαρακτηριστικά και δεν είναι
καθόλου σίγουρο πως θα φτάσει μέχρι τις κάλπες για να
επιβεβαιώσει τα αποτελέσματα που διαμορφώνει στις

έρευνες των εταιρειών, καθιστώντας παράλληλα το τε-
λικό ποσοστό που θα λάβει ο ΣΥΡΙΖΑ από την πραγματι-
κή κάλπη μη προβλέψιμο.

Ενστάσεις για την προσωποκεντρική προεκλογική
καμπάνια του κόμματος προφανώς και υπάρχουν και
μάλιστα ακόμη και σε στελέχη που στήριξαν τον Στέφα-
νο Κασσελάκη εξαρχής, όμως κανείς δεν πρόκειται να
βγει μπροστά και να διαφωνήσει δημόσια με τον πρό-
εδρο του ΣΥΡΙΖΑ έναν και κάτι μήνα πριν από τις ευ-
ρωεκλογές.

Τα στελέχη του κόμματος, που έχουν διαφορετική
άποψη από τον Στέφανο Κασσελάκη για την επόμενη
μέρα, κρατούν δυνάμεις για το ενδεχόμενο ο ΣΥΡΙΖΑ να
περάσει τελικώς κάτω από τον πήχη που έχει θέσει (και
ξαναθέσει) ο πρόεδρός του, κάτι που ενδέχεται να πυ-
ροδοτήσει εξελίξεις. 

Αντώνης Αναστασόπουλος

Τα... τρελά όνειρα του Στέφανου για «δύο θητείες» στο Μέγαρο Μαξίμου
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Μ
ε τον όρο να μην πλησιάζει τον
βουλευτή της Ελληνικής Λύσης
Βασίλη Γραμμένο σε απόσταση

μικρότερη των πενήντα μέτρων αφέθηκε
ελεύθερος μετά την απολογία του ο ανε-
ξάρτητος βουλευτής, προερχόμενος από
τους Σπαρτιάτες, Κωνσταντίνος Φλώρος.
Ο κατηγορούμενος αποχωρώντας χθες

από τα δικαστήρια της οδού
Ευελπίδων δήλωσε πως η
συμπεριφορά του ως βου-
λευτή ήταν λανθασμένη.
Προσπάθησε να δικαιολο-
γήσει το πρωτοφανές επει-
σόδιο επαναλαμβάνοντας
τον ισχυρισμό ότι ο κ. Γραμ-
μένος μίλησε σκαιότατα για

τη μητέρα του. «Ως γιος εκείνη τη στιγμή,
ορμώμενος και από το συναίσθημα, θεώ-
ρησα ότι έπραξα σωστά. Επειδή όμως έχω
μια πολύ σημαντική ιδιότητα, αυτή του
Έλληνα βουλευτή, έπραξα απολύτως λά-
θος. Δεν αρμόζει αυτή η συμπεριφορά σε
Έλληνα βουλευτή για τους χώρους του
Κοινοβουλίου. Δεν αποτελεί και παρά-
δειγμα», δήλωσε ο κ. Φλώρος στους δη-
μοσιογράφους λίγα λεπτά αφότου αφέθη-
κε ελεύθερος.

Ο βουλευτής, ο οποίος κατηγορείται σε
βαθμό κακουργήματος για άσκηση βίας
κατά βουλευτή κατά την άσκηση των καθη-
κόντων του (157 ΠΚ), παρέδωσε απολογη-
τικό υπόμνημα στην 26η ανακρίτρια, υπο-
στηρίζοντας ότι έχασε την ψυχραιμία του
όταν προκλήθηκε από τον βουλευτή της
Ελληνικής Λύσης. 

«Προσωπική διένεξη»
«Θεωρώ το εν λόγω περιστατικό ατυχές

σε κάθε περίπτωση και αν γύριζα τον χρόνο
πίσω, θα είχα λειτουργήσει με ψυχραιμία.
Πλην όμως πρόκειται ουσιαστικά για μια
προσωπική διένεξη, κατόπιν σκαιότατης
υβριστικής συμπεριφοράς του συναδέλ-
φου μου κ. Γραμμένου σε βάρος της μη-
τρός μου αλλά και εμού, χωρίς το παραμι-

κρό πολιτικό υπόβαθρο ή σκοπιμότητα και
χωρίς φυσικά σε καμία περίπτωση να έχω
πρόθεση να τον εμποδίσω να ασκήσει τα
κοινοβουλευτικά του καθήκοντα», φέρεται
να υποστήριξε στις δικαστικές αρχές.

Παρότι ο κ. Φλώρος αποδέχτηκε ότι λει-
τούργησε εν θερμώ, αρνήθηκε κατηγορη-
ματικά ότι γρονθοκόπησε τον βουλευτή της
Ελληνικής Λύσης. 

Στο υπόμνημά του αναφέρει: «Προφα-

νώς έχασα την ψυχραιμία μου και ακολού-
θησα τον κ. Γραμμένο εκτός της αιθούσης,
όπου συνέχισε τις ύβρεις, τις απειλές και
την ίδια εριστική συμπεριφορά όχι μόνο σε
βάρος μου αλλά και σε βάρος του παριστα-
μένου μάρτυρα αστυνομικού.

Αμφότεροι, πάντοτε κατά τον μάρτυρα
αστυνομικό, προσπαθούσαμε να απωθή-
σουμε ο ένας τον άλλον, ενώ αναφέρει ότι
η μόνη δική μου ενέργεια ήταν να προ-

σπαθήσω να πιάσω τον κ. Γραμμένο στο
ύψος της μύτης, με τον ίδιο να πέφτει κά-
τω τελικά. Επομένως ουδέποτε τον χτύπη-
σα στο πρόσωπο όπως αναληθώς αναφέ-
ρει στην κατάθεσή του, ουδέποτε τον
γρονθοκόπησα όπως ψευδώς διαδίδεται,
ουδέποτε έλαβε χώρα κάτι περαιτέρω από
τα ανωτέρω».

Ως μάρτυρας στην ανάκριση, προτεινό-
μενος από την υπεράσπιση του κ. Φλώρου,
κατέθεσε ο ανεξάρτητος βουλευτής, προ-
ερχόμενος από τους Σπαρτιάτες, Διονύσης
Βαλτογιάννης, ενώ οι δικηγόροι του κ.
Φλώρου πρότειναν ως μάρτυρα και τη βου-
λευτή της ΝΔ Κατερίνα Μονογυιού, η οποία
αναμένεται να κληθεί σε κατάθεση την ερ-
χόμενη εβδομάδα.

«Προσχεδιασμένο επεισόδιο»
Την ίδια ώρα, ο πατέρας του Κ. Φλώρου,

Ευστάθιος, επιμένει ότι το επεισόδιο ήταν
προσχεδιασμένο από τον βουλευτή της Ελ-
ληνικής Λύσης προκειμένου να εκτεθεί ο
γιος του. «Η δικαιοσύνη ξέρει να αξιολογεί
τα πραγματικά περιστατικά, να μπαίνει
στην ουσία των πραγματικών συμπεριφο-
ρών και των περιστατικών. 

Με έναν πολύ ανθρώπινο τρόπο προσέγ-
γισης η κυρία ανακρίτρια και η κυρία ει-
σαγγελέας τού επεσήμαναν ότι δεν νοείται
τέτοια συμπεριφορά υπό τη θεσμική ιδιό-
τητα του βουλευτή. Ο κ. Φλώρος έχει κατα-
νοήσει πως δεν αρμόζει στη θεσμική του
ιδιότητα μια τέτοια συμπεριφορά», δήλωσε
μετά το πέρας της απολογίας η συνήγορος
υπεράσπισης του κατηγορούμενου βου-
λευτή Βάσω Πανταζή. 

Ελεύθερος υπό
όρους ο Κ. Φλώρος

Η ανακρίτρια επέβαλε 
στον ανεξάρτητο βουλευτή να μην
πλησιάζει τον Βασίλη Γραμμένο 
στα 50 μέτρα - Τι υποστήριξε
στις δικαστικές αρχές

Καταδίκη των κομμάτων για τις εικόνες ντροπής μέσα στο Κοινοβούλιο
Στο επεισόδιο με τον κ. Φλώρο και τα δίχτυα που επι-

χείρησε να απλώσει η ακροδεξιά στην πολιτική σκηνή
της χώρας αναφέρθηκαν από το βήμα της Ολομέλειας οι
πολιτικοί αρχηγοί. «Είναι καθήκον όλων των δημοκρατι-
κών βουλευτών να απομονώσουν τα ακραία στοιχεία που
αμαυρώνουν το Κοινοβούλιο», τόνισε ο πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ Νίκος Ανδρουλάκης, χαρακτηρίζοντας
ντροπή όσα συνέβησαν προχθές στην αίθουσα της Ολο-
μέλειας και το Περιστύλιο. Έκανε δε συγκεκριμένη ανα-
φορά στον πρόεδρο της Ελληνικής Λύσης Κυριάκο Βελό-
πουλο φωτογραφίζοντάς τον, «καλώντας την Εκκλησία
να πάρει θέση για το αν είναι αιρετικό για κάποια ψηφα-

λάκια να πλαστογραφεί το επίσημο δόγμα της χριστιανι-
κής πίστης, πουλώντας δήθεν επιστολές του Ιησού».

Αφού επισήμανε ότι τίποτα δεν μπορεί να δικαιολογή-
σει αυτές τις απαράδεκτες εικόνες, είπε ότι δεν υπάρχει
δικαιολογία και για όσους παρακινούν για βία εντός των
εκκλησιών αλλά και για τους πολιτικούς αρχηγούς που
λειτουργούν ως τροχονόμοι της θρησκείας και λένε ποι-
οι μπορούν να πάνε στις εκκλησίες και ποιοι όχι. Εξαπέ-
λυσε πυρά και στον ΣΥΡΙΖΑ για την απροθυμία του να κα-
ταθέσει υπόμνημα στον Άρειο Πάγο για τους Σπαρτιάτες,
λέγοντας ότι η παρέα του κ. Κασσελάκη δεν σταματάει να
μας εκπλήσσει.

Από τον ΣΥΡΙΖΑ ο Σωκρ. Φάμελλος τόνισε ότι το κόμμα
του καταδικάζει την ακροδεξιά και τις μεθόδους που
τρέφουν και υποδαυλίζουν το μίσος, τη βία και στο-
χεύουν στην καταπάτηση των ανθρωπίνων δικαιωμάτων
και της δημοκρατίας.

Τα βέλη του στον ΣΥΡΙΖΑ έστρεψε ο πρόεδρος της ΚΟ
της Νέας Αριστεράς Αλέξης Χαρίτσης, λέγοντας χαρα-
κτηριστικά ότι «αφήνω στον Βασίλη Στίγκα να επιλέξει
σε ποια κόμματα θα δίνει συγχαρητήρια γιατί δεν κατέ-
θεσαν υπόμνημα στον Άρειο Πάγο και μίλησαν για ευ-
πρόσδεκτες ψήφους των Σπαρτιατών». 

Στέλλα Παπαμιχαήλ

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com



Σ
φοδρή επίθεση στην Ελληνική Λύ-
ση με βαριά υπονοούμενα για τον
πρόεδρο του κόμματος Κυριάκο

Βελόπουλο αλλά και συνολικά για τα κόμ-
ματα που βρίσκονται στο φάσμα της ακρο-
δεξιάς εξαπέλυσε χθες από το βήμα της
Βουλής ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ. Με αφορ-

μή το επεισόδιο τραμπου-
κισμού μεταξύ βουλευτών
το πρωί της Τετάρτης έξω
από την αίθουσα της Ολο-
μέλειας, ο κ. Ανδρουλάκης
αφενός καταδίκασε το γε-
γονός, αφετέρου εξαπέλυ-
σε ένα «δριμύ κατηγορώ»
προς όλους όσοι καταρρα-

κώνουν την αξιοπιστία της πολιτικής.
«Όσα συνέβησαν στον χώρο του Κοινο-

βουλίου είναι μια ντροπή. Είναι μια ντροπή
για τον κοινοβουλευτισμό όταν κάποιοι εκ-
πρόσωποι του ελληνικού λαού ανταλλάσ-
σουν χυδαίες και ανεπίτρεπτες εκφράσεις
εντός της αίθουσας του Κοινοβουλίου και
χειροδικούν στο περιστύλιο. Τίποτα δεν
μπορεί να δικαιολογήσει αυτές τις απαρά-
δεκτες εικόνες. Το μόνο που κάνουν είναι
να μειώνουν την αξιοπιστία της πολιτικής,
να μειώνουν την εμπιστοσύνη του ελληνι-
κού λαού στους πολιτικούς και στη Βουλή»,
επισήμανε σε ιδιαίτερα υψηλούς τόνους.

«Προσβάλλουν τη χριστιανική πίστη»
Ο κ. Ανδρουλάκης στη συνέχεια πρόσθε-

σε, φωτογραφίζοντας τον Κυριάκο Βελό-
πουλο: «Όμως, δεν υπάρχει δικαιολογία
και για βουλευτές, όπως ακούσαμε, να πα-
ρακινούν σε βία εντός των εκκλησιών. Εί-
δαμε τι έγινε πριν από μερικές μέρες στην
Καβάλα. Το καταδικάσαμε απερίφραστα.
Όπως δεν μπορεί να γίνει αποδεκτό πολιτι-
κοί αρχηγοί να αποφασίζουν, λες και είναι
τροχονόμοι της θρησκείας, ποιοι μπορούν
και ποιοι δεν μπορούν να πάνε στις εκκλη-
σίες αυτές τις άγιες ημέρες για την Ορθο-
δοξία. Θέλω να πω ότι είναι οι ίδιοι που δεν
δίστασαν να προσβάλλουν τη χριστιανική
πίστη πουλώντας δήθεν επιστολές του Ιη-
σού. Και ρωτώ πραγματικά την επίσημη ελ-
ληνική Εκκλησία: Είναι ή δεν είναι αιρετικό
κάποιος για λίγα ψηφαλάκια να πλαστο-
γραφεί ακόμη και το επίσημο δόγμα της
ορθόδοξης πίστης μας;».

Ειδική αναφορά έκανε στην απόφαση-
μπλόκο του Αρείου Πάγου για την κάθοδο
των Σπαρτιατών στις ευρωεκλογές: «Είναι
μια απόφαση στην οποία συμβάλαμε και
εμείς με το υπόμνημα που καταθέσαμε.
Άλλωστε, η αντιπαράθεση με τον φασισμό
και την απανθρωπιά είναι αξιακή και δεν
βασίζεται σε εκλογικούς και μικροκομμα-
τικούς υπολογισμούς. Για αυτό τον λόγο
καταθέσαμε συγκεκριμένη νομοθετική
πρόταση και για τις περιφερειακές και δη-

μοτικές εκλογές, που όμως η κυβέρνηση
τότε απέρριψε γιατί πίστεψε ότι δεν τη βό-
λευε πολιτικά».

Στο σημείο αυτό ο κ. Ανδρουλάκης άδρα-
ξε την ευκαιρία να επιτεθεί στον ΣΥΡΙΖΑ
και προσωπικά στον Στέφανο Κασσελάκη:
«Όσον αφορά τώρα την παρέα του κ. Κασ-
σελάκη, δεν θα σταματήσει να μας εκπλήσ-
σει, απ’ ότι φαίνεται, το επόμενο διάστημα.
Από την κρουαζιέρα με το κότερο ενημε-
ρώνει ότι δεν θέλει τις ψήφους των Σπαρ-
τιατών και λίγο μετά ο υποψήφιος ευρω-
βουλευτής και ξάδερφός του δηλώνει ότι
είναι ευπρόσδεκτες οι ψήφοι των ακροδε-
ξιών, του περιτυλίγματος της Χρυσής Αυ-
γής. Δεν καταθέσατε υπόμνημα για τους
Σπαρτιάτες. Όταν πιεστήκατε, καταθέσατε
μια δήλωση και για όλα αυτά λάβατε και τα
συγχαρητήρια από τον κοινοβουλευτικό
εκπρόσωπο του καταδικασμένου εγκλη-
ματία Κασιδιάρη. Είχατε το θράσος μάλιστα
να μας εγκαλέσετε επειδή κάναμε το καθή-
κον μας απέναντι στους νεοναζιστές εγ-
κληματίες καταθέτοντας υπόμνημα στην
ώρα του και όχι εκπρόθεσμα για επικοινω-
νιακούς λόγους. Απ’ ό,τι φαίνεται, για κά-
ποιους το βαρέλι δεν έχει πάτο».

«Η αλαζονεία χτύπησε κόκκινο»
Με σκληρή γλώσσα απευθύνθηκε και

προς την κυβέρνηση ειδικά για τους χειρι-
σμούς στην αντιμετώπιση της ακρίβειας.
«Η αλαζονεία σας έχει χτυπήσει κόκκινο.
Όχι μόνο στο θέμα της Θεσσαλίας, αλλά
ακόμη και στο θέμα που αφορά κάθε Ελλη-
νίδα, κάθε Έλληνα και κάθε νοικοκυριό,
που είναι η ακρίβεια. Πραγματικά ήταν εν-
τυπωσιακό να βλέπω τον πρωθυπουργό να
πανηγυρίζει για τη δουλειά που έχει κάνει
η κυβέρνηση της ΝΔ στον τομέα της ακρί-
βειας. Ο πρωθυπουργός που σε διάστημα
12 μηνών έχει τουλάχιστον τρεις φορές πει
ότι τα δύσκολα της ακρίβειας είναι πίσω,
για το μόνο που μπορεί να πανηγυρίζει εί-
ναι ότι έκανε την Ελλάδα πρωταθλήτρια
Ευρώπης στην ακρίβεια. Είχαμε τον μήνα
Μάρτιο υπερτετραπλάσια αύξηση του ρυθ-
μού του πληθωρισμού στα τρόφιμα σε σχέ-
ση με τον μέσο όρο της ΕΕ. Μόνο για αυτό
μπορείτε να πανηγυρίζετε. Και βέβαια όλα
αυτά σε μια εποχή πάρα πολύ δύσκολη.
Γιατί η ακρίβεια δεν είναι μόνο στα τρόφι-
μα. Είναι στα ενοίκια, είναι στην υγεία, εί-
ναι στην παιδεία. Μια χώρα με χαμηλούς
μισθούς και τεράστια ακρίβεια. Αυτό είναι
το πολιτικό έργο της Νέας Δημοκρατίας και
πιστεύω ότι στις 9 Ιουνίου θα πάρετε μήνυ-
μα αποδοκιμασίας», υποστήριξε. Στο μετα-
ξύ, ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ συνεχίζει με
αμείωτη ένταση την προεκλογική του δρα-
στηριότητα. Ήδη από σήμερα ξεκινά τριή-
μερη περιοδεία σε νομούς της Δυτικής Ελ-
λάδας και της Ηπείρου.
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Καταδίκασε τους τραμπουκισμούς μέσα στη Βουλή 
και εξαπέλυσε «δριμύ κατηγορώ» κατά των «τροχονόμων

της θρησκείας», φωτογραφίζοντας τον Βελόπουλο 

Σε τροχιά μετωπικής
σύγκρουσης με

την Ελληνική Λύση

ΝΙΚΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 
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Σ
τη Ζάκυνθο βρέθηκε η Μαρέβα Μητσο-
τάκη με αφορμή πρόσκληση που έλαβε
για να παρακολουθήσει τις εκδηλώσεις

του Λυκείου Ελληνίδων Ζακύνθου, το οποίο
επαναλειτουργεί για πρώτη χρονιά έπειτα από
δεκαετίες διακοπής των δραστηριοτήτων του.

Στην εκδήλωση με τίτλο «Γυναικείες χρο-
νο-διαδρομές» που πραγματοποιήθηκε στο
δημοτικό θέατρο του νησιού βρέθηκε πλήθος
Ζακυνθινών, ενώ το «παρών» έδωσαν ο δή-
μαρχος Γιώργος Στασινόπουλος και ο βου-
λευτής της Νέας Δημοκρατίας Διονύσης
Ακτύπης.

Η εκδήλωση, η οποία διοργανώθηκε με
πρωτοβουλία της προέδρου του Λυκείου Ελ-
ληνίδων, Αλεξάνδρας Μαρούδα, και του ιδρυ-
τικού μέλους Μαρίας Πουλιέζου, περιλάμβα-
νε πλήθος δράσεων και εισηγήσεων που ανέ-
δειξαν με επιτυχία τόσο τον πολιτιστικό πλού-
το του νησιού όσο και τα ζητήματα που αφο-
ρούν τη σύγχρονη γυναίκα. Έμφαση δόθηκε
στον ρόλο που μπορούν να διαδραματίσουν η
δημιουργία και η τέχνη, κυρίως η δεξιοτεχνία,
στη γυναικεία ενδυνάμωση.

«Εναρμονισμένο με 
τις σύγχρονες ανάγκες»

«Μέσα από τη δημιουργία η γυναίκα μπορεί
να εκφραστεί, να αναπτύξει προσόντα και δε-

ξιότητες, να είναι οικονομικά ανεξάρτητη, να
μετέχει στη συλλογική ζωή, αφήνοντας παν-
τού το δικό της αποτύπωμα», είπε χαρακτηρι-
στικά η Μαρέβα Μητσοτάκη.

Μιλώντας για τον ρόλο του Λυκείου Ελληνί-
δων υπογράμμισε πως «παρότι το έργο σας
αντλεί αξίες από το παρελθόν, στην πραγματι-
κότητα είναι απόλυτα εναρμονισμένο με τις
σύγχρονες ανάγκες του ανθρώπου. Άλλωστε,
η παράδοση δεν είναι μέγεθος στατικό αλλά
δυναμικό. Ακριβώς για αυτό απαντά στις
ανάγκες του σήμερα».

Η Μαρέβα Μητσοτάκη δεν παρέλειψε να
αναφερθεί στην τάση που παρατηρείται στον

χώρο της τέχνης διεθνώς για επιστροφή στη
χειροτεχνία, κάτι που πηγάζει από την ανάγκη
του ανθρώπου να επιστρέψει στην απλότητα
και την αυθεντικότητα, ενώ τόνισε πως η τάση
έχει και οικονομικές προεκτάσεις. Συνδέεται
με την επαγγελματική αποκατάσταση, τη δη-
μιουργία νέων θέσεων εργασίας, την τουρι-
στική ανάδειξη περιοχών, τις εξαγωγές και τη
βιώσιμη ανάπτυξη. Υπενθυμίζεται ότι το Λύ-
κειο Ελληνίδων είναι σωματείο μη κερδοσκο-
πικού χαρακτήρα, που ιδρύθηκε το 1911 από
την Καλλιρρόη Σιγανού-Παρρέν, η οποία ήταν
πρωτοπόρος του φεμινιστικού κινήματος και
του εθελοντισμού στην Ελλάδα. Στους κατα-

στατικούς στόχους του προτάσσει την προ-
άσπιση των δικαιωμάτων και των θεμελιωδών
ελευθεριών της γυναίκας και αποτέλεσε πρω-
τοπόρο φορέα κοινωνικής δράσης, με δυνα-
μική συμβολή στη χειραφέτηση των γυναικών
και την παροχή ίσων ευκαιριών στην εκπαί-
δευση, στην υγεία και την εργασία. 

Στόχος η ανάδειξη 
εθίμων και παραδόσεων

Παράλληλα, συνδέοντας εξαρχής τη δράση
του με τη διατήρηση και την ανάδειξη των ελ-
ληνικών εθίμων και παραδόσεων ως μέρος
της εθνικής κληρονομιάς, το Λύκειο Ελληνί-
δων αναδείχθηκε σε πρότυπο σωματείο με
καθοριστική συνεισφορά στην περαιτέρω πο-
λιτιστική ανάπτυξη της ελληνικής κοινωνίας.

Το έργο του στηρίζεται πάντα στην εθελοντι-
κή προσφορά των μελών του και στις ευγενικές
χορηγίες φυσικών προσώπων και εταιρειών.
Σήμερα το Λύκειο ηγείται ενός δικτύου που πε-
ριλαμβάνει 56 παραρτήματα στην Ελλάδα και
14 γραφεία στο εξωτερικό όπου υπάρχει ελλη-
νισμός της διασποράς. Το ιστορικό σωματείο
έχει βραβευτεί δύο φορές από την Ακαδημία
Αθηνών, ενώ το 2012 πιστοποιήθηκε ως συμ-
βουλευτικός οργανισμός της Διακυβερνητικής
Επιτροπής της UNESCO για την Προστασία της
Άυλης Πολιτιστικής Κληρονομιάς.

Η Μαρέβα στη Ζάκυνθο
για την επαναλειτουργία
του Λυκείου Ελληνίδων

Η σύζυγος του πρωθυπουργού παρευρέθηκε και μίλησε σε εκδήλωση
του ιστορικού γυναικείου σωματείου που ξανάνοιξε τις πόρτες του

έπειτα από δεκαετίες διακοπής των δραστηριοτήτων του 
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Τ
ην ανάγκη για από κοινού προσπά-
θεια των χωρών του Κόλπου και της
Ευρωπαϊκής Ένωσης προκειμένου

να υπάρξει μια συγκεκριμένη πρόταση η
οποία θα λύσει το ζήτημα της Μέσης Ανατο-
λής τόνισαν στη συνάντησή τους ο
Έλληνας υπουργός Εξωτερικών
Γιώργος Γεραπετρίτης με τον ομόλο-
γό του στο Κουβέιτ Αμπντουλάχ Αλί
Γιαχία.  

Ο κ. Γεραπετρίτης μετά τη συνάντη-
ση στο Κουβέιτ σε δηλώσεις του ανέ-
φερε: «Διαπιστώσαμε από κοινού το
μεγάλο περιθώριο το οποίο υπάρχει για να
αυξήσουμε το διμερές μας εμπόριο. Συμ-
φωνήσαμε να έχουμε δράσεις οι οποίες θα
κατατείνουν σε συμφωνίες για επενδύσεις
μεγάλης κλίμακας του Κουβέιτ στην Ελλάδα
και βεβαίως, για ανταλλαγή επιχειρηματι-
κών αποστολών. Το διήμερο αυτό είχαμε,
κυρίως, την ευκαιρία να συζητήσουμε για το
φλέγον ζήτημα της Μέσης Ανατολής. Η κα-
τάσταση δυστυχώς δεν βαίνει καλώς. Υπάρ-
χουν τεράστια προβλήματα σε ό,τι αφορά
την ειρηνευτική διαδικασία και βεβαίως,
κάθε μέρα που περνάει υπάρχει μια σοβαρή
επιδείνωση της ανθρωπιστικής κατάστασης
στην περιοχή». 

Κεντρική πρωτοβουλία
Στη συνέχεια ο υπουργός Εξωτερικών τό-

νισε: «Εκείνο το οποίο συμφωνήσαμε στο
Κατάρ, όσο και στο Κουβέιτ είναι ότι θα πρέ-
πει να ενώσουμε τις προσπάθειές μας, η Ευ-
ρώπη μαζί με τις χώρες του Κόλπου και του
αραβικού κόσμου, έτσι ώστε να υπάρξει μια
συγκεκριμένη πρόταση, η οποία θα λύσει το
ζήτημα της Μέσης Ανατολής, θα επιτρέψει
την ανεμπόδιστη και πλήρη παροχή ανθρω-
πιστικής βοήθειας στις πληττόμενες περιο-
χές και θα λύσει οριστικά το ζήτημα των

ομήρων που αποτελεί μια πραγματική πλη-
γή για τις ανθρωπιστικές αξίες».

Αναλύοντας την πρότασή του υπενθύμισε
ότι είχε τονίσει και στο Ευρωπαϊκό Συμβού-
λιο στο Λουξεμβούργο ότι η Ευρωπαϊκή

Ένωση θα πρέπει να αναλάβει μια
κεντρική πρωτοβουλία να συγκεν-
τρωθούν όλες οι παράλληλες προ-
σπάθειες, οι οποίες γίνονται για την
ειρήνευση στην περιοχή, υπό τον

Ύπατο Εκπρόσωπο και έναν αριθμό
από υπουργούς Εξωτερικών των κρα-
τών-μελών, έτσι ώστε «επιτέλους να

καθίσουμε στο τραπέζι για να μπορέσουμε
να επιλύσουμε εποικοδομητικά, δημιουργι-
κά το ζήτημα της Μέσης Ανατολής, να στα-
ματήσει η προϊούσα ανθρωπιστική κρίση
και να αποτρέψουμε μια διάχυση, η οποία
θα μπορούσε να υπάρξει είτε στη Ράφα, είτε
στον Λίβανο, είτε στην Ιορδανία, είτε στην
Ερυθρά Θάλασσα και η οποία θα είχε δρα-
ματικές συνέπειες για την ανθρωπότητα».

Στις Βρυξέλλες στέλνουν διαρκώς ισχυρά
μηνύματα κάνοντας έκκληση για ειρήνη. Ο
πρόεδρος του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου
Σαρλ Μισέλ ζήτησε πρόσφατα οι εντάσεις
Ιράν-Ισραήλ να μην απομακρύνουν την προ-
σοχή από τη συνεχιζόμενη ανθρωπιστική
τραγωδία στη Γάζα. 

Επέκταση των κυρώσεων
«Οι Βρυξέλλες επιδιώκουν να επεκτεί-

νουν το ισχύον καθεστώς κυρώσεων κατά
της ιρανικής τεχνολογίας μη επανδρωμέ-
νων αεροσκαφών τα οποία η Τεχεράνη πω-
λεί στη Ρωσία για να ενισχύσει τις πολεμικές
της προσπάθειες στην Ουκρανία, ώστε να
περιλαμβάνουν την παραγωγή πυραύλων
και να καλύπτουν τους πληρεξουσίους της
στην περιοχή. Η υποστηριζόμενη από το
Ιράν μαχητική οργάνωση Χεζμπολάχ ανταλ-

λάσσει συχνά πυρά πάνω από τα βόρεια σύ-
νορα του Ισραήλ με τον Λίβανο μετά το ξέ-
σπασμα του πολέμου στη Γάζα. Οι πληρε-
ξούσιοι του Ιράν στην Υεμένη, οι Χούθι,
έχουν επίσης σαμποτάρει πλοία που συνδέ-
ονται με τη Δύση και το Ισραήλ και πλέουν
στην Ερυθρά Θάλασσα. Η Ευρωπαϊκή Ένω-
ση θα μπορούσε επίσης να προσεγγίσει την
πιο νομικά βεβαρυμένη διαδικασία για τη

σύσταση μαύρης λίστας του Σώματος Φρου-
ρών της Ισλαμικής Επανάστασης ως τρομο-
κρατικής οργάνωσης». 

Γερμανία και Βρετανία προέτρεψαν το Ισ-
ραήλ να επιδείξει αυτοσυγκράτηση στον
απόηχο της επίθεσης, προειδοποιώντας ότι
τυχόν πρόσθετες άμεσες εχθροπραξίες με
το Ιράν θα μπορούσαν να οδηγήσουν τη Μέ-
ση Ανατολή σε έναν ολοκληρωτικό πόλεμο.

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Υποστήριξε από το Κουβέιτ ότι ΕΕ και χώρες του Κόλπου 
πρέπει να ξεκινήσουν άμεσα διάλογο για να υπάρξει 

κατάπαυση του πυρός στην περιοχή

Πρόταση από
Γεραπετρίτη για 
ειρήνευση στη 
Μέση Ανατολή

Ο υπουργός Εξωτερικών
του Κουβέιτ Αμπντουλάχ

Αλί Γιαχία



Τ
ι και αν το σκαρί της είναι 30 ετών; Τι και
αν τα όπλα της δεν είναι τόσο προηγμένα;
Η φρεγάτα «Ύδρα» επιβεβαιώνει για μια

ακόμη φορά πως επί του πεδίου αυτά που έχουν
σημασία είναι η ψυχραιμία, η αποφασιστικότη-

τα και η επιχειρησιακή ετοιμό-
τητα για κάθε ενδεχόμενο.

Το πλοίο του Πολεμικού μας
Ναυτικού κατέγραψε ακόμη
μια επιτυχή αντιμετώπιση εχ-
θρικών drones στη διακεκαυ-
μένη ζώνη της Ερυθράς Θά-
λασσας, στέλνοντας μήνυμα
προς τους συμμάχους πως η

ελληνική ναυτοσύνη αποτελεί πολλαπλασιαστή
ισχύος για την επιχείρηση «Ασπίδες», καλύ-
πτοντας παράλληλα την όποια αδυναμία μπορεί
να έχει η φρεγάτα ΜΕΚΟ του Στόλου μας.

Είναι αλήθεια πως στον 1,5 μήνα που συμπλη-
ρώνει το ελληνικό πλοίο στον Κόλπο του Άντεν,
συνοδεύοντας εμπορικά πλοία που επιχειρούν
να διασχίσουν την Ερυθρά, δεν έχει αντιμετωπί-
σει το παραμικρό πρόβλημα, με τα στελέχη
ωστόσο να μην εφησυχάζουν... δευτερόλεπτο,
γνωρίζοντας καλά πως ανά πάσα στιγμή μπο-
ρούν να βρεθούν οι ίδιοι και τα εμπορικά πλοία
που συνοδεύουν στο στόχαστρο εχθρικών πυ-
ραύλων ή μη επανδρωμένων αεροσκαφών των
ανταρτών Χούθι της Υεμένης. 

Το χρονικό της εμπλοκής
Όπως ακριβώς και στην πρώτη εμπλοκή με

εχθρικά drones, o συναγερμός στη φρεγάτα
«Ύδρα» ήχησε τα ξημερώματα και ενώ εκείνη
έπλεε προς την «Πύλη των Δακρύων» συνο-
δεύοντας εμπορικό πλοίο. Περίπου στις 5.15 το
ραντάρ της ελληνικής φρεγάτας εντόπισε οκτώ
μη επανδρωμένα αεροσκάφη να κινούνται σε
απόσταση περίπου 10 μιλίων.

Δύο εξ αυτών φάνηκαν να αποκόπτονται και
να κινούνται προς εμπορικό πλοίο, το οποίο
προστάτευε η «Ύδρα». Όταν τα δύο UAVs πλη-
σίασαν σε απόσταση 5 ναυτικών μιλίων, στοχο-
ποιήθηκαν αμέσως από τα στελέχη που χειρί-
ζονται τα οπλικά συστήματα. Μόλις τα drones
άγγιξαν τα πέντε 5 ναυτικά μίλια, εντάχθηκαν

αυτομάτως στο δραστικό βεληνεκές του ελληνι-
κού πυροβόλου.

Η «Ύδρα» άνοιξε πυρ. Το πρωραίο πυροβόλο
των 127 χιλιοστών ήχησε δυνατά, με τα πυρά να
στοχεύουν προς τα δύο drones. Η μία εναέρια
μη επανδρωμένη απειλή καταρρίφθηκε, ενώ η
δεύτερη άλλαξε γρήγορα πορεία μετά τις βολές
με πυρομαχικά διασποράς. Επισημαίνουμε πως
πρόκειται για βλήματα που εκρήγνυνται κοντά
στους στόχους, υποχρεώνοντάς τους να αλλά-
ξουν πορεία. 

Συνέχιση της αποστολής
Μετά την πρωινή εμπλοκή η ελληνική φρεγά-

τα συνέχισε κανονικότατα την αποστολή της.
Συνόδευσε με ασφάλεια το εμπορικό πλοίο μέ-
χρι λίγο πριν από το στενό Μπαμπ ελ Μαντέμπ,
που συνδέει την Ερυθρά Θάλασσα με τον Ινδικό
Ωκεανό, παραδίδοντάς το στην προστασία του

πανίσχυρου ιταλικού αντιτορπιλικού πλοίου
«Caio Duilio».

Θυμίζουμε πως το συγκεκριμένο σημείο, της
«Πύλης των Δακρύων», θεωρείται το πιο επικίν-
δυνο για την επιχείρηση, μιας και οι αποστάσεις
από τη στεριά είναι μικρές και τα πλοία είναι
εκτεθειμένα σε απειλές. Ωστόσο, οι οδηγίες του
αρχιπλοίαρχου Γρυπάρη λένε πως η ελληνική
φρεγάτα δεν πρέπει να πλησιάζει. Παραλαμβά-
νει τα εμπορικά πλοία και τα συνοδεύει μέχρι
ένα συγκεκριμένο σημείο.

Μετά αναλαμβάνει τη συνοδεία το ιταλικό αν-
τιτορπιλικό, το οποίο με τις κορυφαίες δυνατό-
τητες αντιαεροπορικής άμυνας ανοίγει μια τε-
ράστια ομπρέλα προστασίας κατά των απειλών
από τους Χούθι.

Μετά το στενό Μπαμπ ελ Μαντέμπ, παραλαμ-
βάνουν τη σκυτάλη Αμερικανοί και Βρετανοί. Τα
αμερικανικά αντιτορπιλικά Arleigh Burke μάλι-

στα αλλά και τα πανίσχυρα βρετανικά όλο αυτό
το διάστημα που επιχειρούν στην Ερυθρά βάλ-
λουν και κατά στόχων των Χούθι, κυρίως σε πε-
ριοχές όπου έχουν εντοπιστεί εγκαταστάσεις με
συστοιχίες πυραύλων. 

Ανάγκη για εκσυγχρονισμό των ΜΕΚΟ
Οι αυξημένες υποχρεώσεις της χώρας πάν-

τως, σε εθνικό ή συμμαχικό επίπεδο, αναδει-
κνύουν συνεχώς την ανάγκη για εκσυγχρονισμό
των ελληνικών φρεγατών ΜΕΚΟ κλάσης
«Ύδρα» και φυσικά την απόκτηση νέων πλοίων.
Φυσικά δεν μιλάμε για πλοία παράκτιας άμυ-
νας, αλλά για πλοία με δυνατότητες σε όλα τα εί-
δη θαλάσσιου πολέμου. Μονάδες επιφανείας
προηγμένης τεχνολογίας, όπως οι φρεγάτες
Belh@rra, με έφεση στην αεράμυνα περιοχής
και στον ανθυποβρυχιακό πόλεμο. Το Ναυτικό
Επιτελείο γνωρίζει καλά πως αν δεν προχωρή-
σει άμεσα ο εκσυγχρονισμός των ΜΕΚΟ, κινδυ-
νεύουν να ακολουθήσουν την τύχη των S, ενώ
θα χαθεί η ευκαιρία για να τους δοθεί ζωή για
τουλάχιστον 20 χρόνια. 
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Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος

skoularb@gmail.com

«Μίλησε» ξανά το πυροβόλο της «Ύδρας»

Το πολεμικό μας πλοίο κατέγραψε ακόμη μια επιτυχία, καταρρίπτοντας
εχθρικά drones των ανταρτών Χούθι στην Ερυθρά Θάλασσα

«Φρένο» του υφυπουργού Άμυνας Γιάννη Κεφαλογιάννη για S-300 στην Ουκρανία
Ξεκάθαρος ήταν ο υφυπουργός Άμυνας σε ερώτηση

αναφορικά με το ενδεχόμενο παραχώρησης από τη
χώρα μας του αντιαεροπορικού συστήματος S-
300 στην Ουκρανία, μετά τις πιέσεις που
ασκούνται από τους συμμάχους. «Δεν υφίστα-
ται κανένα ενδεχόμενο παραχώρησης συστη-
μάτων Patriot και S-300 προς την Ουκρανία,
ασχέτως αν υπάρχει πράγματι μια τεράστια
ανάγκη αυτήν τη στιγμή από πλευράς Ουκρανίας
στην αντιμετώπιση της ρωσικής επίθεσης», επεσήμα-
νε ο κ. Κεφαλογιάννης.

«Η χώρα μας από την πρώτη στιγμή έχει σταθεί στο πλευ-
ρό της Ουκρανίας έναντι της ρωσικής εισβολής με

πολιτικά μέσα, φαρμακευτικό και αμυντικό υλικό.
Αλλά σε καμία περίπτωση δεν πρόκειται να προ-
βούμε σε ενέργειες που θα αποδυναμώσουν
την αποτρεπτική ισχύ της πατρίδας μας παρα-
χωρώντας οπλικά συστήματα, τα οποία είναι

υπερπολύτιμα για την προστασία της δικής μας
επικράτειας», διεμήνυσε ο υφυπουργός Άμυνας.

Ερωτηθείς για τον σχεδιασμό δημιουργίας ενός αν-
τιαεροπορικού συστήματος αναχαίτισης, ενός αντί-drone

θόλου, ο κ. Κεφαλογιάννης τόνισε ότι «λαμβάνουμε πολύ
σοβαρά υπ’ όψιν μας τα διδάγματα από τις συγκρούσεις
που λαμβάνουν χώρα στην ευρύτερη γειτονιά μας ή έλα-
βαν κατά το πρόσφατο χρονικό διάστημα (λχ, Ναγκόρνο
Καραμπάχ μεταξύ Αρμενίας και Αζερμπαϊτζάν)».

«Μια λοιπόν από τις βασικές εισηγήσεις είναι ότι θα πρέ-
πει να αναπτυχθεί ένα αντιαεροπορικό σύστημα αναχαίτι-
σης, ένα σύστημα που να αποτρέπει μια πιθανή μελλοντική
επίθεση, που να είναι συνδυαστική μέσα από αεροπλάνα
μη επανδρωμένα, από βαλλιστικούς πυραύλους, όπως συ-
νέβη και στο Ισραήλ», τόνισε ο Γιάννης Κεφαλογιάννης. 



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 26 AΠΡΙΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΘΕΣH23

Α
ν και οι ευρωεκλογές πλησιάζουν,
είναι εμφανής η απουσία δημόσιου
διαλόγου για τα μείζονα ευρωπαϊκά

ζητήματα, ένα εκ των οποίων ασφαλώς είναι
η πιθανή δημιουργία Ευρωπαϊκού Στρατού. 

Η ρωσική επέμβαση στην Ουκρανία διέ-
λυσε την ψευδαίσθηση ασφάλειας που είχε
εμπεδωθεί στην Ευρώπη μετά την κατάρ-
ρευση της Σοβιετικής Ενώσεως, προκαλών-
τας σοκ και δέος στις ευρωπαϊκές ηγεσίες.

Σχεδόν πανικόβλητοι οι
εταίροι μας διαπιστώ-
νουν πλέον την ύπαρξη
κινδύνου και αγωνιούν
για την άμεση δημιουρ-
γία αξιόμαχου στρατεύ-
ματος, αν και κατά μία
άλλη άποψη υπάρχουν
πολύ πιο ρεαλιστικές
απειλές, για την Ευρώ-
πη, από τη ρωσική. Βε-
βαίως, το εγχείρημα δη-
μιουργίας Ευρωστρα-
τού θα απαιτήσει μακρό
χρόνο, συνεχή και έντο-
νη προσπάθεια και τε-
ράστιους πόρους, που η
διάθεσή τους είναι πι-

θανό να πλήξει σκληρά την ήδη δοκιμαζό-
μενη ευρωπαϊκή οικονομία. 

Για ευνόητους λόγους, οι ΗΠΑ και η ηγε-
σία του ΝΑΤΟ έβλεπαν πάντοτε με καχυπο-
ψία και αποθάρρυναν τη δημιουργία ευρω-
παϊκού στρατού, αλλά προσφάτως πλανάται
στην ατμόσφαιρα η αίσθηση ότι ίσως προτί-
θενται να τον ανεχθούν, χάριν «του μείζονος
αγαθού» της αναχαιτίσεως ή και κατατρο-
πώσεως της «ρωσικής αρκούδας». Τι θα
συμβεί, όμως, αν με τις εκλογές του ερχό-
μενου Νοεμβρίου στις ΗΠΑ επέλθει αλλαγή
σκυτάλης στον Λευκό Οίκο; Θα θεωρηθεί
και πάλι ότι η συζήτηση περί Ευρωστρατού
προσβάλλει τον «πλανητάρχη»; Θα βρεθούν
οι Ευρωπαίοι μόνοι τους ενώπιον του «ρω-
σικού θηρίου»; Θα είναι, άραγε, σε θέση να
υπερασπιστούν τον εαυτό τους; Ή μήπως ο
συγκεκριμένος κίνδυνος υπάρχει μόνο στη
φαντασία τους ή -ακόμη χειρότερα- αποτε-
λεί μια απόπειρα χειραγώγησης;

Όπως και να έχουν τα πράγματα, η Ευρώ-
πη είναι υποχρεωμένη να αποκτήσει τον δι-
κό της αληθινό στρατό (και όχι απλώς μια μι-
κρή δύναμη ταχείας επεμβάσεως), διότι,
στο αενάως άναρχο διεθνές γεωπολιτικό
παίγνιο, ο ισχυρός υπαγορεύει και ο ανίσχυ-
ρος υπακούει. Αποτελεί ιστορικό νόμο ότι
οποιοδήποτε οικοδόμημα βασίζεται μόνο
στον πυλώνα των θεσμών και όχι και σε
εκείνον της ισχύος δεν μπορεί να έχει τη
σταθερότητα που θα του επιτρέψει να μα-
κροημερεύσει. Όμως, η δημιουργία υγιούς
και ισχυρού Ευρωστρατού δεν θα οδηγήσει
κατ’ ανάγκη στην εμπλοκή της Γηραιάς

Ηπείρου σε πολεμικές αναμετρήσεις. Αντι-
θέτως, η αποτρεπτική ισχύς του αναμένεται
να αποδειχθεί καθοριστικός παράγοντας
διατηρήσεως της ειρήνης. 

Για την Ελλάδα, ο ευρωπαϊκός στρατός
ίσως να είναι -υπό προϋποθέσεις- η μονα-
δική μακροπρόθεσμη και ρεαλιστική λύση
στο πρόβλημα της διαρκώς εντεινόμενης
τουρκικής απειλής, που κάποια στιγμή -διά
της δραστικώς αυξημένης ισχύος- θα ξεπε-
ράσει το κρίσιμο σημείο της δυνατότητας
εξισορρόπησης που θα διαθέτει η ελληνική
πλευρά, αλλά και της βούλησης και ικανό-
τητας του διεθνούς παράγοντα (βλ. ΗΠΑ) να
επέμβει δυναμικά σε πιθανή ελληνοτουρκι-
κή κρίση. Το κύριο ερώτημα, όμως, που θα
πρέπει να απαντηθεί είναι: 

Ποιος και πώς θα διοικεί τον Ευρωστρατό;
Αυτός θα είναι και ο καθοριστικός παρά-
γοντας για τον ρόλο που θα διαδραματίσει.
Η εμπειρία μας από τη μέχρι σήμερα διοί-
κηση της Ευρωπαϊκής Ενώσεως, με
όλους τους εταίρους να συζητούν ατερμό-
νως, πελαγοδρομώντας και τελικά μόνο
ορισμένους εξ αυτών -τους ίδιους πάντα-

να αποφασίζουν για όλα, δεν αφήνει περι-
θώρια αισιοδοξίας. Κατά συνέπεια, θα εί-
ναι ιδιαιτέρως δύσκολο να δημιουργηθεί
υγιής Ευρωστρατός χωρίς προηγουμέ-
νως να έχει συγκροτηθεί αντίστοιχη κρα-
τική οντότητα, δηλαδή μια δημοκρατική
Ευρωπαϊκή Ομοσπονδία, όπως ίσως δεν
θα έπρεπε να έχει υπάρξει ενιαίο νόμισμα
χωρίς να προϋπάρξει η αντίστοιχη κρατι-
κή δομή και όπως η έγκριση του Ευρω-
συντάγματος θα είχε πιθανώς καταστεί
εφικτή αν είχε συνδυαστεί με την πανηγυ-
ρική συγκρότηση των Ηνωμένων Πολιτει-
ών της Ευρώπης. 

Δεν πρέπει, επομένως, να μπει και πάλι
το κάρο πριν από το άλογο, όπως έγινε με
το ευρώ και το Ευρωσύνταγμα, αλλά της
δημιουργίας Ευρωστρατού είναι απαραί-
τητο να προηγηθεί η ευρωπαϊκή ομο-
σπονδοποίηση. Έτσι, ο στρατός αυτός θα
έχει ένα κράτος να υπερασπιστεί, αλλά
και ένα κράτος για να τον διοικήσει, με
αποκλειστικό γνώμονα το κοινό καλό των
Ευρωπαίων πολιτών και όχι μιας συγκε-
κριμένης χώρας ή κάποιας διχαστικής

φράξιας χωρών, που θα συγκροτηθεί βά-
σει των αιματηρών ιστορικών καταβολών
και που θα μεταβάλλεται μετά των εκά-
στοτε συμφερόντων και συγκυριών. Ούτε
θα είναι ωφέλιμος ένας στρατός-Βαβέλ ή
ένας στρατός ελεγχόμενος από θερμοκέ-
φαλους ή ένας στρατός που θα παραλύσει
σε κρίσιμες στιγμές διά της ασκήσεως του
δικαιώματος αρνησικυρίας των κρατών-
μελών του. Άλλως, διαφαίνεται ο κίνδυ-
νος το όνειρο να εξελιχθεί σε εφιάλτη. 

Τι επιθυμούμε, λοιπόν; Ο μελλοντικός ευ-
ρωπαϊκός στρατός να είναι ένα ομογενές
προϊόν φυσικής εξέλιξης ή ένα ανόσιο συ-
νονθύλευμα ετερόκλητων στοιχείων; 

Στην ελληνική μυθολογία, η Χίμαιρα ήταν
ένα τρομερό τέρας με κεφάλι λιονταριού,
κορμό κατσίκας και ουρά φιδιού, που εξέ-
πνεε φλόγες, αλλ’ όμως εφονεύθη από τον
Βελλεροφόντη, ιππεύοντα τον φτερωτό Πή-
γασο. 

Στη ζώσα ευρωπαϊκή Ιστορία, ο Ευρω-
στρατός κινδυνεύει να γεννηθεί σαν μια
ανίερη -όσο και κωμική- Χίμαιρα, με κεφάλι
γερμανικού αετού, κορμό πολωνικής μαρ-
μότας και ουρά γαλλικού πετεινού, που θα
εκπνέει… σαπουνόφουσκες. 

Καλούμαστε, επομένως, να αποφασίσου-
με αν ο Ευρωστρατός θα είναι ένας φυσιο-
λογικός οργανισμός ή μια Ευρωχίμαιρα,
λαμβάνοντας σοβαρά υπόψη ότι κάποιος
επίδοξος Βελλεροφόντης μπορεί να καρα-
δοκεί κάπου κοντά, πετώντας στα σύννεφα
των σκοτεινών επιθυμιών, ιππεύοντας φτε-
ρωτό κάλαμο…

Ευρωστρατός
ή ευρωχίμαιρα;

τoυ 

Δημήτρη 
Αναστασίου

Χημικός, γεν. 
διευθυντής 
του ΕΚΕΤ, 

δρ μηχανολόγος
και αεροναυπηγός

μηχανικός
info@eket.gr 
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Μ ετά τη συντριπτική ήττα του ΣΥΡΙΖΑ στις τε-
λευταίες εθνικές εκλογές, ο εξαιρετικά αξιό-
λογος και ιδιαίτερα συμπαθής κ. Βίτσας τόλ-

μησε και ψέλλισε ότι στα πλαίσια της εκλογικής μάχης
δεν αξιολογήθηκαν σωστά οι επιπτώσεις της πανδη-
μίας Covidστο πολιτικό και κοινωνικό πεδίο. 

Η αντίδραση αναμενόμενη, μια σειρά κρατικοδίαι-
των διανοουμένων, και η τότε πολιτική ελίτ του ΣΥΡΙΖΑ,
υποτίμησαν και ίσως διακωμώδησαν την πολιτική δή-
λωση και το πρόσωπο, αποδεικνύοντας πόσο δύσκολο
είναι τελικά να έχεις πολιτικό αισθητήριο και να αντι-
λαμβάνεσαι έγκαιρα τους εν εξελίξει κοινωνικούς και
ιστορικούς μετασχηματισμούς.

Και όμως.
Η διετία εγκλεισμού λόγω Covid επιτάχυνε με κατα-

λυτικό τρόπο τον μετασχηματισμό της ιστο-
ρικά εγνωσμένης «πολιτικής οντότητας»
των πολιτών της κοινωνίας μας σε μια νέου
τύπου πολιτική διάσταση, την «καταναλωτι-
κή οντότητα».

Είναι αλήθεια ότι στο κοινωνικό πείραμα
που εκ των πραγμάτων συντελέστηκε με
αφορμή την πανδημία Covid, η εξέλιξη των
νέων τεχνολογιών στην καθημερινότητα,
όπως και η εικονική πραγματικότητα καθώς
και η ιατρική επιστήμη, κάλυψαν δεκαετίες
έρευνας και ανάπτυξης μέσα σε 24 περίπου
μήνες.

Η εξέλιξη αυτή επηρέασε σημαντικά τον
μετασχηματισμό της κοινωνίας, από την πα-
ραδοσιακή της μορφή που έως τότε γνωρί-
ζαμε σε μια μεταμοντέρνα εκδοχή, με κύριο
χαρακτηριστικό τη ραγδαία αύξηση του επιπέδου της
καταναλωτικής συνήθειας.

Η ιδιότητα του καταναλωτή υπερισχύει ήδη πλέον σε
διεθνές επίπεδο οποιασδήποτε άλλης ιδιότητας του
σύγχρονου ανθρώπου, και αυτός ο δομικός μετασχη-
ματισμός οφείλεται κατά το πλείστο στην εξαρτησιογό-
νο σχέση του με τα Μέσα Μαζικής Ενημέρωσης και τα
κοινωνικά δίκτυα, την ευρεία χρήση νέων τεχνολογιών
και την εισαγωγή της εικονικής πραγματικότητας και
τεχνητής νοημοσύνης στην καθημερινότητα. 

Ο μετασχηματισμός αυτός έχει τεράστιες προεκτά-
σεις στην ιδεολογική και υπαρξιακή ταυτότητα του
σύγχρονου ανθρώπου, καθότι οι έννοιες «κοινωνική
δικαιοσύνη», «δικαιώματα εργαζομένων», «ισονομία
και ίσες ευκαιρίες για όλους», καθίστανται δευτε-
ρευούσης σημασίας, και έχουν ήδη αντικατασταθεί
στο υποσυνείδητο των πολιτών κατά σειρά, ως «κατα-
ναλωτική δικαιοσύνη», «δικαιώματα των καταναλω-
τών» και «περισσότερεςευκαιρίεςκατανάλωσης».

Είναι λοιπόν σαφές και απολύτως ξεκάθαρο ότι η
Νέα Δημοκρατία ως κόμμα εξουσίας, και ειδικότερα η
ηγετική ομάδα της σήμερα υπό τον πρωθυπουργό κ.
Μητσοτάκη, έχει απολύτως συλλάβει τον κρίσιμο αυτό
ιστορικό μετασχηματισμό και κινήθηκε μεθοδικά ήδη
από την αρχή της πρώτης τετραετίας στην ενίσχυση,
αλλά κυρίως στην καθοδήγηση του αισθήματος του

μέσου καταναλωτή, προς την ιδέα των καλύτερων και
μεγαλύτερων ευκαιριών κατανάλωσης.

Στη συνέχεια, εν μέσω πανδημίας, η λεγόμενη «λί-
στα Πέτσα», και οι επόμενες που ακολούθησαν, δέ-
σμευσε ευστόχως το σύνολο των Μέσων Ενημέρωσης
της χώρας σε ένα προσυμφωνημένο πλαίσιο ανάδει-
ξης των ειδήσεων καταναλωτικού ενδιαφέροντος και
συστηματικής συντήρησης του φυσιολογικού, κατά τα
λοιπά, αισθήματος φόβου.

Η στρατηγική αυτή ήταν απολύτως συμβατή με τις
ιστορικές ιδιαιτερότητες της στιγμής, αλλά ταυτόχρονα
αύξησε τις καταναλωτικές συνήθειες των πολιτών, με
εκθετικό ρυθμό.

Τα κοινωνικά πειράματα που συγκροτημένα και με-
θοδευμένα οργανώθηκαν, με τη χορήγηση ποσού 150

ευρώ σε κάθε νέο να εμβολιαστεί, όπως και
το market pass, αποδείχθηκαν εξαιρετικά
πετυχημένα, είχαν εξαιρετική απήχηση
στην κοινωνία και επιβεβαίωσαν στην πρά-
ξη ότι ο μετασχηματισμός των «κοινωνικών
ιδιοτήτων» των πολιτών μιας σύγχρονης
κοινωνίας είναι δομικός και πλέον μη ανα-
στρέψιμος.

Η εξέλιξη αυτή, ο εν λόγω μετασχηματι-
σμός της κοινωνίας με μεγαλύτερους βαθ-
μούς καταναλωτικής ελευθερίας και εντο-
νότερης καταναλωτικής συνήθειας είναι εκ
των πραγμάτων «συντηρητικός».

Συνιστά μια συντηρητική στροφή του κοι-
νωνικού συνόλου. 

Ο «φόβος», άλλωστε, είναι βασικό στοι-
χείο του συντηρητισμού. 

Η ταυτότητα των πολιτών με τα πολιτικά και κοινωνι-
κά χαρακτηριστικά τους, όπως παραδοσιακά τη γνωρί-
ζαμε, έχει πλέον μετασχηματιστεί χωρίς επιστροφή, σε
μια κατάσταση μεγαλύτερου χάους, με κοινό παρονο-
μαστή τη διαρκώς αυξανόμενη καταναλωτική ανάγκη.

Γίνεται φυσικά απολύτως κατανοητό ότι ο μεγαλύτε-
ρος κίνδυνος που αντιμετωπίζει η ελληνική κυβέρνη-
ση σήμερα είναι η ακρίβεια.

Διότι χτυπάει την κοινωνία ακριβώς σε ό,τι με κόπο
έχει κατακτηθεί τα τελευταία χρόνια: την ανάγκη για
διαρκώς μεγαλύτερη κατανάλωση.

Η ακρίβεια και ο πληθωρισμός γενικότερα είναι το
μεγαλύτερο πρόβλημα των σύγχρονων κοινωνιών και
μάλλον είναι και ο μοναδικός παράγοντας που μπορεί
σε μικρό χρονικό διάστημα να λειτουργήσει ως κατα-
λύτης σε ευρείας φύσεως και δυναμικής κοινωνικές
αντιδράσεις.

Η χωρίς αύριο σύγκρουση των πολιτικών ελίτ με
τους μεγάλους διανομείς των καταναλωτικών ειδών
στη χώρα είναι αναπόφευκτη και αποτελεί θέμα επι-
βίωσης των ίδιων των εθνικών πολιτικών ελίτ.

Η αστική ευπρέπεια πρέπει να αντικατασταθεί με
συγκρουσιακή λογική, με μοναδικό στόχο τη διατήρη-
ση της καταναλωτικής ικανότητας του ευρέος κοινού,
που οδηγεί στηνπολιτική κυριαρχία.

Μ
ε αφορμή την υποβολή υποψηφιοτήτων στις 24 Απριλίου 2024
για τις επερχόμενες εκλογές της 9ης Ιουνίου 2024 για την
εκλογή των εθνικών αντιπρόσωπων στο Ευρωπαϊκό Κοινο-

βούλιο, επιχειρείται πιο κάτω μια συνοπτική αναφορά για την ιστορία και
την εξέλιξη των αρμοδιοτήτων του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Τονίζεται
ότι η εξέλιξη των αρμοδιοτήτων και του ρόλου του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου κατέδειξε στη διάρκεια της λειτουργίας του φαντασμαγορική
πορεία, καθιστώντας το σήμερα έναν από τους βασικούς θεσμικούς πυ-
λώνες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, μαζί με το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο, την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή και του Δικαστηρίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Η ιστορία του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου ξεκινά με την Κοινή Συνέ-
λευση της Ευρωπαϊκής Κοινότητας Άνθρακα και Χάλυβα (ΕΚΑΧ) και οι
πρώτες άμεσες ευρωπαϊκές εκλογές έγιναν το 1979. Το Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο έχει συνδράμει σε ιδιαίτερα μεγάλο βαθμό στη διαδικασία
της ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης, ενώ στη βάση της Συνθήκης της Λισα-
βόνας έχει καθιερωθεί συνεργασία με τα Εθνικά Κοινοβούλια, ανα-
πτύσσοντας μέσα συνεργασίας, προκειμένου να καθιερωθεί αποτελε-
σματικός δημοκρατικός έλεγχος της ευρωπαϊκής νομοθεσίας.

Στην παρούσα του σύνθεση, το Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο αποτελείται από 705 ευρωβουλευτές που
εκλέγονται με άμεση και καθολική ψηφοφορία,
ενώ οι βουλευτές δεν οργανώνονται με βάση την
εθνική τους καταγωγή αλλά στη βάση της πολιτικής
τους τοποθέτησης, συμμετέχοντας σε πολιτικές
ομάδες που για να δημιουργηθούν απαιτούν τη
συμμετοχή 23 ευρωβουλευτών που πρέπει να εκ-
προσωπούν τουλάχιστον το ένα τέταρτο του συνό-
λου των κρατών-μελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Στην παρούσα φάση υπάρχουν 7 πολιτικές ομάδες
(Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόμμα, Προοδευτική Συμμαχία
των Σοσιαλιστών και Δημοκρατών, Renew Europe
Group, Ομάδα των Πρασίνων / Ευρωπαϊκή Ελεύθε-
ρη Συμμαχία, Ευρωπαίοι Συντηρητικοί και Μεταρ-
ρυθμιστές, Ομάδα Ταυτότητας και Δημοκρατίας,
Ομάδα της Αριστέρας), ενώ οι ευρωβουλευτές που
δεν ανήκουν στις πολιτικές ομάδες ανήκουν στους
μη εγγεγραμμένους βουλευτές. 

Η λειτουργία του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου
εδράζεται στο έργο που παράγουν οι 27 Επιτροπές
που υπάρχουν και οι οποίες προετοιμάζουν το έργο
των Συνόδων της Ολομέλειας του Ευρωπαϊκού Κοι-

νοβουλίου. Μια από τις κεντρικότερες δράσεις του
Κοινοβουλίου είναι η έγκριση του Προϋπολογισμού της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, ως επίσης και η έγκριση των Ευρωπαίων Επιτρόπων στη βάση
συγκεκριμένων, αναλυτικών διαδικασιών. 

Η νομική βάση των εξουσιών του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου εδρά-
ζεται στα Άρθρα 223 έως 234 και 314 της Συνθήκης για τη λειτουργία της
Ευρωπαϊκής Ένωσης (ΣΛΕΕ) και αυτές περιλαμβάνουν εξουσίες συν-
ταγματικού χαρακτήρα και εξουσίες κύρωσης, συμμετοχή στη νομοθε-
τική διαδικασία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, μετεξελισσόμενη από μια
αποκλειστικώς γνωμοδοτική συμμετοχή στη διαδικασία συναπόφασης
με ίσους όρους με το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο με την έναρξη ισχύος της
Συνθήκης της Νίκαιας, εξουσίες προϋπολογισμού, έλεγχο της εκτελε-
στικής εξουσίας, δικαίωμα προσφυγής ενώπιον του Δικαστηρίου της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, εξέταση του δικαιώματος αναφοράς από πολίτες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τη διοργάνωση ακροάσεων στο πλαίσιο της
Ευρωπαϊκής Πρωτοβουλίας Πολιτών στη βάση του Κανονισμού (ΕΕ)
2019/788 και τον διορισμό του Ευρωπαίου Διαμεσολαβητή στη βάση
του Άρθρου 228 της ΣΛΕΕ. 
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Ο
πρώτος μάρτυρας στην ποινική δίκη
του Ντόναλντ Τραμπ στο Μανχάταν, ο
εκδότης του «National Enquirer»

Ντέιβιντ Πέκερ, κατέθεσε προχθές ότι είχε
συνάψει μαζί του μια «άκρως εμπιστευτική»
συμφωνία με σκοπό να χρησιμοποιήσει το
ταμπλόιντ έντυπό του για να βοηθήσει τον
μεγιστάνα στην προεκλογική εκστρατεία του
στις προεδρικές εκλογές του 2016.

Ο 72χρονος Πέκερ είπε στο δικαστήριο ότι
σε μια συνάντηση που είχαν τον Αύγουστο
του 2015 είπε στον Τραμπ ότι το «Enquirer»
θα δημοσίευε ευνοϊκές ιστορίες για τον δισε-
κατομμυριούχο Ρεπουμπλικάνο και «θα είχε
τον νου του» για γυναίκες που ήθελαν να
πουλήσουν ιστορίες που μπορεί να τον
έπλητταν.

«Όταν κάποιος είναι υποψήφιος για δημό-
σιο αξίωμα σαν αυτό, είναι πολύ συνηθισμέ-
νο αυτές οι γυναίκες να τηλεφωνούν σε πε-
ριοδικά σαν το “National Enquirer” και να
προσπαθούν να πουλήσουν την ιστορία
τους», κατέθεσε.

Μυστική συμφωνία
Ο Πέκερ είπε σε έναν αρχισυντάκτη να

κρατήσει μυστική τη συμφωνία. «Του είπα ότι
θα προσπαθούσαμε να βοηθήσουμε την εκ-
στρατεία (του Τραμπ) και για να το κάνουμε
αυτό θέλαμε να το κρατήσουμε όσο πιο κρυ-
φό γινόταν», εξήγησε.

Οι εισαγγελικές αρχές υποστηρίζουν ότι οι
ενέργειες του Πέκερ βοήθησαν τον Τραμπ να
εξαπατήσει τους ψηφοφόρους στις εκλογές
του 2016, αφού «έθαψε» ρεπορτάζ για υποτι-
θέμενες εξωσυζυγικές σχέσεις του υποψή-
φιου προέδρου, σε μια περίοδο που τον κα-
τηγορούσαν ήδη για απρεπή συμπεριφορά.

Οι εισαγγελείς έχουν ασκήσει δίωξη στον
Τραμπ για παραποίηση επαγγελματικών εγ-
γράφων με σκοπό τη συγκάλυψη της πληρω-
μής, ύψους 130.000 δολαρίων, στην πορνο-
στάρ Στόρμι Ντάνιελς για να εξαγοράσει τη
σιωπή της. Ο Τραμπ δηλώνει αθώος και αρ-
νείται ότι είχε ερωτικές επαφές με την Ντά-
νιελς το 2006. Οι συνήγοροί του επιμένουν
ότι δεν διέπραξε κανένα έγκλημα και ότι
ενήργησε κατ’ αυτό τον τρόπο για να προστα-
τεύσει το όνομά του.

Τον γνωρίζει από τη δεκαετία του 1980
Ο Πέκερ είπε ότι γνωρίζει τον Τραμπ από τη

δεκαετία του 1980 και κάποτε συνεργάστηκε
μαζί του σε ένα περιοδικό με τον τίτλο
«Trump Style». Ακόμη είπε ότι το «National
Enquirer» φιλοξενούσε σταθερά ρεπορτάζ
για τον Τραμπ στις πρώτες σελίδες του και
μια δημοσκόπηση έδειξε ότι το 80% των ανα-
γνωστών του θα τον ψήφιζε αν διεκδικούσε
την προεδρία των ΗΠΑ.

Η American Media, η εταιρεία στην οποία
ανήκε το περιοδικό, παραδέχτηκε το 2018 ότι
πλήρωσε 150.000 δολάρια στην Κάρεν Μακ

Ντούγκαλ, ένα πρώην μοντέλο του «Playboy»,
για να αγοράσει την ιστορία της πολύμηνης
σχέσης της με τον Τραμπ το 2006-07. Η Ameri-
can Media, που λέει ότι κινήθηκε κατ’ αυτό τον
τρόπο εν γνώσει του προεκλογικού επιτελείου
του Τραμπ, δεν δημοσίευσε ποτέ το ρεπορτάζ.

Νωρίτερα ο δικαστής Χουάν Μέρτσαν εξέ-
τασε ένα αίτημα των εισαγγελέων που ζητού-
σαν να επιβληθεί πρόστιμο ύψους 10.000 δο-
λαρίων στον Τραμπ επειδή παραβίασε τη δια-
ταγή που του απαγορεύει να σχολιάζει τους
μάρτυρες της δίκης, τους δικαστικούς υπαλ-
λήλους και τους συγγενείς τους.

Ο Μέρτσαν επιφυλάχθηκε να αποφανθεί
επί του αιτήματος, όμως απέρριψε και τον
ισχυρισμό του συνηγόρου του Τραμπ, του Τον
Μπλανς, ότι ο πελάτης του απαντούσε σε «πο-
λιτικές επιθέσεις» που δεχόταν και δεν εκφό-
βιζε τους μάρτυρες. «Δεν παρουσιάσατε τίπο-
τα. Σας ρώτησα οκτώ ή εννέα φορές, δείξτε
μου την ανάρτηση στην οποία απαντούσε. Δεν
καταφέρατε να το κάνετε ούτε μια φορά. Πρέ-
πει να σας πω ότι χάνετε την αξιοπιστία σας
στο δικαστήριο», είπε ο Μέρτσαν απευθυνό-
μενος στον συνήγορο υπεράσπισης.

Η παραβίαση των συνταγματικών 
δικαιωμάτων

Μετά την ολοκλήρωση της διαδικασίας ο
Τραμπ επανέλαβε τον ισχυρισμό ότι η «εντολή
αποσιώπησης» παραβιάζει το συνταγματικό
δικαίωμά του στην ελευθερία του λόγου. «Αυ-
τή είναι παρωδία δίκης και ο δικαστής θα
έπρεπε να αυτοεξαιρεθεί», έγραψε στην
πλατφόρμα του, Truth Social. 

Ο εισαγγελέας Κρίστοφερ Κονρόι υποστή-
ριζε ότι ο Τραμπ παραβίασε την εντολή του δι-
καστηρίου επειδή σε μια ανάρτησή του, στις
10 Απριλίου, αποκάλεσε «λεχρίτες» την Ντά-
νιελς και τον πρώην δικηγόρο του (και νυν
μάρτυρα κατηγορίας) Μάικλ Κόεν. Επισήμανε
ότι υπήρξαν και άλλες αναρτήσεις που οδήγη-
σαν μια ένορκο να αποσυρθεί φοβούμενη για
την αποκάλυψη της ταυτότητάς της.

«Το ξέρει ότι δεν επιτρέπεται να το κάνει
αυτό, κι όμως το κάνει έτσι κι αλλιώς. Η ανυ-
πακοή του είναι προμελετημένη. Είναι σκόπι-
μη», τόνισε ο Κονρόι. Εξήγησε ότι ζητά να επι-
βληθεί πρόστιμο στον Τραμπ και όχι ποινή
φυλάκισης 30 ημερών, όπως ορίζει η πολιτει-
ακή νομοθεσία ότι μπορεί να αποφασίσει
ένας δικαστής. «Ο εναγόμενος φαίνεται ότι το
επιδιώκει αυτό», σχολίασε ο Κονρόι.

«Καίει» τον Τραμπ
ο εκδότης του...

«National Enquirer»

Ο Ντέιβιντ Πέκερ αποκάλυψε 
συμφωνία για βοήθεια 
στην προεκλογική εκστρατεία του
και απόκρυψη καταγγελιών 
από γυναίκες



Η
δικαιοσύνη της Αριζόνας απήγγειλε
κατηγορίες εναντίον 18 προσώπων
για απόπειρα ανατροπής του αποτε-

λέσματος των προεδρικών εκλογών του
2020 υπέρ του Ντόναλντ Τραμπ.

Μεταξύ των 18 αυτών προσώπων είναι ο
Ρούντι Τζουλιάνι, πρώην προσωπικός δι-
κηγόρος του Τραμπ και πρώην δήμαρχος
της Νέας Υόρκης. Σύμφωνα με τον γενικό
εισαγγελέα της πολιτείας, το κατηγορητή-
ριο κάνει λόγο για συνωμοσία με στόχο να
δοθούν οι εκλέκτορες της πολιτείας στον
Τραμπ, αν και ο Μπάιντεν κέρδισε στην
Αριζόνα το 2020 με μικρή διαφορά. Οι κα-
τηγορούμενοι φέρονται να άσκησαν πίεση
στο Εποπτικό Σώμα της κομητείας Μαρικό-
πα, στη Βουλή των Αντιπροσώπων και τη
Γερουσία της Αριζόνας, όπως και στον τότε
κυβερνήτη της πολιτείας Νταγκ Ντούσι για
να αλλάξουν το αποτέλεσμα των εκλογών.
Ο γενικός εισαγγελέας της Αριζόνας, μιας
πολιτείας-κλειδί και για τις φετινές προ-
εδρικές εκλογές, διευκρίνισε ότι κατηγο-
ρίες έχουν απαγγελθεί εναντίον 11 τοπικών
στελεχών των Ρεπουμπλικάνων, που δή-
λωσαν ότι ήταν εκλέκτορες του Τραμπ, κα-
θώς και εναντίον άλλων επτά προσώπων
εκτός πολιτείας. 

Μίλησε για «πολιτική δίκη»
και «κυνήγι μαγισσών» 

Σύμφωνα με τη «Washington Post», με-
ταξύ των επτά αυτών προσώπων είναι ο
πρώην προσωπάρχης του Τραμπ, Μαρκ
Μέντοους, οι δικηγόροι Τζίνα Έλις και Τζον
Ίστμαν, ο σύμβουλος της προεκλογικής εκ-
στρατείας του Ρεπουμπλικάνου Μπόρις
Επστάιν, όπως και ο Τζουλιάνι. Εναντίον του
Τραμπ δεν απαγγέλθηκαν κατηγορίες, αλλά
αναφέρεται στο κατηγορητήριο ως ένας εκ

των συνωμοτών. Αίσθηση πάντως προκά-
λεσε η αγόρευση του συνηγόρου του τέως
προέδρου κατά την πρώτη ημέρα της ιστο-
ρικής ποινικής δίκης όπου ο μεγιστάνας
κατηγορείται ότι επιχείρησε να συγκαλύψει
τα χρήματα που έδωσε στην πορνοστάρ
Στόρμι Ντάνιελς για να εξαγοράσει τη σιω-
πή της πριν από τις προεδρικές εκλογές του
2016.

«Ο Ντόναλντ Τραμπ δεν διέπραξε κανένα
έγκλημα και δεν είναι παράνομο να προ-
σπαθείς να επηρεάσεις τις εκλογές» είπε. Ο
Τραμπ έφτασε στο δικαστήριο καταγγέλ-
λοντας, ως συνήθως, το «κυνήγι μαγισσών»
και μια «πολιτική δίκη» ενορχηστρωμένη
από τον Λευκό Οίκο. «Είναι μια πολύ, πολύ
θλιβερή ημέρα για την Αμερική», είπε

στους δημοσιογράφους, προτού μπει στην
αίθουσα του δικαστηρίου. «Πού είναι το έγ-
κλημα σε όλα αυτά που σας περιέγραψαν;»,
αναρωτήθηκε ο συνήγορος, αναφερόμενος
στις εισαγγελικές αρχές. Χαρακτηρίζοντας
«κομμάτια χαρτιού και τίποτα άλλο» τις κα-
τηγορίες, διαβεβαίωσε ότι ο Τραμπ «δεν
έχει καμία σχέση με αυτά», παρά μόνο ότι
«τα υπέγραψε όταν ήταν στον Λευκό Οίκο,
την περίοδο που κυβερνούσε τη χώρα. Δεν
είναι έγκλημα». «Θα σας μάθω κάτι», συνέ-
χισε απευθυνόμενος στους ενόρκους. «Δεν
υπάρχει τίποτα παράνομο στο να προσπα-
θείς να επηρεάσεις μια εκλογική διαδικα-
σία. Αυτό λέγεται δημοκρατία», πρόσθεσε,
τονίζοντας ότι ο πελάτης του είναι «παντε-
λώς αθώος».

Βενετία: ΓΓκρίνια για 
το 5ευρο εισιτήριο 
στους επισκέπτες, 
λόγω υπερτουρισμού

Ενοχλημένοι είναι οι πολίτες στη
Βενετία για το εισιτήριο εισόδου που
καλούνται να πληρώσουν οι ημερήσι-
οι επισκέπτες κατηγορώντας τις αρ-
χές ότι μετατρέπουν τη διάσημη πόλη
της λιμνοθάλασσας σε «θεματικό
πάρκο». Η Βενετία είναι η πρώτη με-
γάλη πόλη στον κόσμο που έθεσε σε
ισχύ ένα τέτοιο καθεστώς. Η χρέωση
των πέντε ευρώ αποσκοπεί στην προ-
στασία του μνημείου παγκόσμιας πο-
λιτιστικής κληρονομιάς της UNESCO
από τις επιπτώσεις του υπερβολικού
τουρισμού, αποτρέποντας τους ημε-
ρήσιους εκδρομείς και, σύμφωνα με
τον δήμαρχο, καθιστώντας την πόλη
και πάλι «βιώσιμη». Ωστόσο, αρκετές
επιτροπές και ενώσεις κατοίκων δια-
μαρτύρονται υποστηρίζοντας ότι το
τέλος δεν θα κάνει τίποτα. Το εισιτή-
ριο εισόδου, το οποίο απαιτείται μόνο
για την πρόσβαση στο ιστορικό κέντρο
της Βενετίας, μπορεί να κρατηθεί
ηλεκτρονικά και θα ισχύει σε 29 ημέ-
ρες αιχμής. Οι ημερήσιοι ταξιδιώτες,
ωστόσο, θα πρέπει να αγοράζουν το
εισιτήριό τους ηλεκτρονικά και στη
συνέχεια θα τους παρέχεται ένας κω-
δικός QR. Όσοι δεν διαθέτουν, θα μπο-
ρούν να αγοράσουν εισιτήριο κατά την
άφιξη, με τη βοήθεια τοπικών συνο-
δών, οι οποίοι θα πραγματοποιούν
επίσης τυχαίους ελέγχους σε πέντε
κύρια σημεία άφιξης. Όσοι δεν έχουν
εισιτήριο κινδυνεύουν με πρόστιμα
μεταξύ 50 και 300 ευρώ. 
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Ο Λευκός Οίκος ζήτησε απαντήσεις από τις ισραηλινές
αρχές μετά την ανακάλυψη ομαδικών τάφων μέσα στα δύο
μεγαλύτερα νοσοκομεία της Λωρίδας της Γάζας. «Θέλου-
με απαντήσεις», δήλωσε ο Τζέικ Σάλιβαν, σύμβουλος
Εθνικής Ασφαλείας του προέδρου των ΗΠΑ Τζο Μπάιντεν.
«Θέλουμε αυτό να αποτελέσει αντικείμενο ενδελεχούς και
διαφανούς έρευνας», πρόσθεσε. Αμερικανοί αξιωματού-
χοι είναι σε επαφή με τους Ισραηλινούς ομολόγους τους
σε σχέση με τις βαθιά ανησυχητικές αναφορές για ομαδι-
κούς τάφους που βρέθηκαν στη Γάζα. «Οι αναφορές αυτές

είναι βαθιά ανησυχητικές», δήλωσε ο Σάλιβαν κατά την
ενημέρωση των δημοσιογράφων. «Είμαστε σε επαφή σε
πολλαπλά επίπεδα με την ισραηλινή κυβέρνηση. Θέλουμε
απαντήσεις. Θέλουμε να καταλάβουμε ακριβώς τι συνέ-
βη», συμπλήρωσε.

Από την πλευρά του ο ισραηλινός στρατός ανακοίνωσε
ότι απορρίπτει τους ισχυρισμούς διευκρινίζοντας ότι πτώ-
ματα που είχαν ταφεί εκεί εξετάστηκαν στο πλαίσιο της
αναζήτησης ομήρων. «Ο ισχυρισμός ότι ο ισραηλινός
στρατός έθαψε πτώματα Παλαιστινίων στερείται βάσης»,

αναφέρεται στην ανακοίνωση του στρατού, ενώ προστίθε-
ται ότι τα πτώματα επιστράφηκαν στον τόπο ταφής τους
έπειτα από την εξέτασή τους. «Η εξέταση πραγματοποι-
ήθηκε με προσεκτικό τρόπο και αποκλειστικά σε τόπους
στους οποίους οι υπηρεσίες πληροφοριών ανέφεραν πι-
θανή παρουσία ομήρων. Η εξέταση πραγματοποιήθηκε
προσεκτικά με σεβασμό και με τη διαφύλαξη της αξιοπρέ-
πειας του νεκρού». Όμως, η Ύπατη Αρμοστεία του ΟΗΕ για
τα ανθρώπινα δικαιώματα ζήτησε τη διεξαγωγή διεθνούς
έρευνας για το θέμα.

Απαντήσεις για τους ομαδικούς τάφους στη Γάζα ζητούν από το Ισραήλ οι ΗΠΑ
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Στο σκαμνί ο Τζουλιάνι για 
συνωμοσία υπέρ του Τραμπ 

Ο πρώην δήμαρχος Νέας Υόρκης και δικηγόρος κατηγορείται 
με άλλους 17 για απόπειρα ανατροπής του αποτελέσματος 
των προεδρικών εκλογών του 2020, ώστε να επωφεληθεί 

ο τέως πρόεδρος των ΗΠΑ
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Ε ντάλματα σύλληψης για τέσσερα ηγετικά
στελέχη της εγκληματικής οργάνωσης και
των μελών της που φέρεται να εμπλέκονται

με τη Θύρα 7 αναμένονται μέσα στις επόμενες μέρες
για την υπόθεση της δολοφονίας του αστυνομικού
Γιώργου Λυγγερίδη στα επεισόδια έξω από το κλει-
στό του Ρέντη.

Σύμφωνα με την ΕΡΤ, τα στοιχεία που προκύπτουν
από την πολυσέλιδη δικογραφία δεν έχουν τέλος. Φαί-
νεται ότι εκτός του πολέμου που είχαν ανοίξει με την
αστυνομία, οι χούλιγκαν επιδίδονταν και σε έναν ιδιό-
τυπο εμφύλιο για τα χρήματα που κέρδιζαν από τη δρά-

ση τους, από τα εισιτήρια μέχρι την
προστασία που προσέφεραν σε κατα-
στήματα και καντίνες.

Σύμφωνα με την ΕΛΑΣ, οι μαρτυρίες
που έχουν δει το φως της δημοσιότητας
δεν είναι τίποτα μπροστά σε όλα όσα θα
ξετυλιχτούν τις επόμενες μέρες. Και
δεν είναι μόνο οι προστατευόμενοι

μάρτυρες, είναι και εκείνοι που απλώς... κελαηδήσανε
όταν βρέθηκαν με χειροπέδες στο κτήριο της ΓΑΔΑ.

Η «Political» σάς αποκαλύπτει την καθοριστική συμ-
βολή ενός εκ των προστατευόμενων μαρτύρων. «Πρό-
κειται για άτομο το οποίο έχει μιλήσει αναλυτικά στους
αστυνομικούς τρεις φορές. Μάλιστα, η αξιοπιστία του
ελέγχθηκε με πολλούς διαφορετικούς τρόπους και
όλα τα στοιχεία που έχει δώσει έχουν τριπλοτσεκαρι-
στεί», τόνισε ασφαλής πηγή.

Κατά την πρώτη κατάθεση μάλιστα, σύμφωνα με
πληροφορίες, ο άνδρας ήταν σοκαρισμένος και τρομο-
κρατημένος. Όταν στις 27 Δεκεμβρίου ο Γιώργος Λυγ-
γερίδης άφησε την τελευταία του πνοή, τότε πήρε την
απόφαση να μιλήσει. Να παρουσιάσει στοιχεία αδιά-
σειστα και πληροφορίες. Στις 11 Ιανουάριου έδωσε τη
δεύτερη κατάθεση διά ζώσης και σε αυτήν τη συνάντη-
ση κλήθηκε να αναγνωρίσει άτομα που εμπλέκονται
στη δολοφονία του 31χρονου αστυνομικού αλλά και
άτομα που τώρα έχουν συλληφθεί. Δεκατρείς μέρες
μετά, σύμφωνα με πληροφορίες, οι αστυνομικοί τον
συνάντησαν σε περιοχή εκτός της Αθήνας και του
έδειξαν φωτογραφίες συγκεκριμένων προσώπων, τα
οποία αναγνώρισε, αλλά επιπρόσθετα «έδωσε» και τα
αυτοκίνητα που χρησιμοποιούσε ο «στρατός» της Θύ-
ρας 7 για τις επιθέσεις. Στην τρίτη κατάθεση μάλιστα
υπήρξαν και παραπλανητικές φωτογραφίες με αστυ-
νομικούς που υποδύονταν τους χούλιγκαν προκειμέ-
νου να τσεκάρουν την αξιοπιστία του.

Σχεδίαζαν χτύπημα
μετά το τέλος του αγώνα

Σύμφωνα με τη δικογραφία, οι τρεις βασικοί μάρτυ-
ρες έχουν ξεδιπλώσει όλο το οργανωμένο σχέδιο των

χούλιγκαν. Αρχικά το σχέδιο ήταν να επιτεθούν στην
Αστυνομία μετά το τέλος του αγώνα. Όμως, ένας εκ των
αρχηγών, με το προσωνύμιο «Κοντός», μπήκε στο γή-
πεδο και αφού συνομίλησε με τον επονομαζόμενο
«Όμλε» και ένα ακόμη αρχηγικό μέλος της οργάνωσης
κάλεσε τους μυημένους να βγουν εκείνη τη στιγμή από
το γήπεδο. Η σκηνή αυτή μάλιστα υπάρχει καταγε-
γραμμένη σε βίντεο που περιλαμβάνεται στη δικογρα-
φία, ενώ φαίνεται ένας από τους αρχηγούς να στέλνει
μηνύματα από το κινητό του και άλλοι δύο να κάνουν
χαρακτηριστική κίνηση για να βγουν έξω εκείνοι που
βρίσκονταν στην κερκίδα.

Η άρση απορρήτου λειτούργησε σε απόλυτο βαθμό.

Οι ανατριχιαστικές συνομιλίες μεταξύ των εμπλεκο-

μένων σοκάρουν. Ο «Κοκός» φέρεται να ειρωνεύτηκε

ακόμη και το θάνατο του Γιώργου Λυγγερίδη...

Μ.Κ-Θ.: Με το Ρέντη;

Ρ.: Στου Ρέντη ρε…

Μ.Κ-Θ.: Πω πω μας ζαλίσαν τα α!$΅@... ρε

μ@%@$@…. Γίναν τα επεισόδια τέλος πάντων.

Ρ.: Μμμ.

Μ.Κ.-Θ.: Ε, μπαίνουμε πάλι μέσα.

Ρ: Μμμ.

Μ.Κ.-Θ.: Και σε κάποια φάση σκάνε πάλι ΜΑΤ και ρί-

χνουνε δακρυγόνα πάνω στην πόρτα.

Ρ.: Μμμ.

Μ.Κ.-Θ.: Και μας και είχαμε κλειστεί μέσα και είχαν

πέσει δακρυγόνα μέσα. Πάμε να βγούμε από μια έξοδο

κινδύνου εκεί πέρα και τους βλέπουμε να είναι ακόμα

έξω. Πάω να πηδήξω έναν φράχτη και βλέπω ΜΑΤατζή-

δες και μου λένε εσένα σε έχουμε σταμπάρει θα σε

γ@#$^#*$, κατεβαίνω, αρχίζω να τρέχω, δεν μπορού-

σα να φύγω με τίποτα, κανείς δεν μπορούσε και απλά

μας κυκλώσανε φέρανε κλούβες.

«Πήγανε για θάνατο δηλαδή;
Πήγαν να σκοτώσουν;»

Σε μια άλλη συνομιλία η ωμότητα και η διάθεσή τους

να βρίσκονται συνεχώς σε κατάσταση πολέμου είναι

χαρακτηριστικές. Μάλιστα, αναφερόμενος στα περι-

στατικά του Ρέντη, ο ένας εκ των κατηγορουμένων

φαίνεται να είχε γνώση για το σχέδιο της επίθεσης και

για την ανθρωποκτόνα πρόθεση των δραστών και ανα-

φέρει χαρακτηριστικά:
Χ.: Και ευθεία βολή ε; Μπαμ.
Μ.Κ.-Θ.: Ναι.
Χ.: Και όποιον πάρει ο Χάρος.
Μ.Κ.-Θ.: Τα πήγανε δέκα άτομα εκεί, τα αδειάσαν

όλα. Εδώ ρε μ@%@$@ είχανε σαράντα δυναμίτες ΑΚ.
Δεν ήταν μόνο ναυτικές, ήταν πολλά τα πράγματα εκεί-
νη τη μέρα. Ξέρεις τι είναι να φας σαράντα δυναμίτες
τώρα;

Χ.: Πήγανε για θάνατο δηλαδή; Πήγαν να σκοτώσουν;
Μ.Κ.-Θ.: Ναι, πήγαν να γ@#$^#*$ τα ΜΑΤ και ήταν λί-

γα τα ΜΑΤ. Είχε μόνο δύο διμοιρίες ΥΜΕΤ, κάτι τέτοιο.
Χ.: Εγώ είχα ακούσει, είχα διαβάσει βασικά ότι και

καλά είχαν έρθει βάζελοι έξω από το γήπεδο εκείνη τη
μέρα για αυτό.

Μ.Κ.-Θ.: Μ@%@$%$. Ρε, όχι δεν ισχύει αυτό καν.
Χ.: Ψέματα ε; Μόνο με αστυνομία δηλαδή;
Μ.Κ.-Θ.: Παραμύθια, ήταν τέτοιο, ήταν στημένο, ρε

μ@%@$@. Εγώ στην αρχή είχα ακούσει για έξι διμοι-
ρίες. Είχα ακούσει ότι ήταν έξι οι διμοιρίες και κάτι θα
γίνει απλά με τις έξι διμοιρίες.

Χ.: Και εκείνη την ώρα τούς έριχναν ξύλο; Τους μπά-
τσους;

Μ.Κ.-Θ.: Ναι ρε, φάγανε πολύ π!*&@ οι μπάτσοι ρε,
σου λέω, ρε, βάλαν πόδια κεφάλι και φύγαν.

Έρχονται νέες συλλήψεις... 

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Στο στόχαστρο τέσσερις οργανωμένοι
της Θύρας 7 - Συγκλονίζουν 

οι συνομιλίες των χούλιγκαν μετά 
τη δολοφονική επίθεση στους
αστυνομικούς: «Ευθεία βολή 

και όποιον πάρει ο Χάρος»

Δ Ο Λ Ο Φ Ο Ν Ι Α  Λ Υ Γ Γ Ε Ρ Ι Δ Η



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 26 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΚΟΙΝΩΝΙΑ28

Βρέθηκαν 314 βόμβες
στο Ελληνικό - «Ζούμε από
θαύμα», τόνισε ο δήμαρχος
Γιάννης Κωνσταντάτος

Ούτε μία ούτε δύο, αλλά 314
βόμβες αεροπορίας εντοπίστηκαν
μεταξύ πολλών ακόμα πυρομαχι-
κών από το ΤΕΝΞ, το Τάγμα Εκκα-
θάρισης Ναρκοπεδίων Ξηράς, μέ-
σα στο παλιό αεροδρόμιο.

Την παραπάνω σοκαριστική
αποκάλυψη έκανε μέσω ανάρτη-
σής του στα social media ο Γιάν-
νης Κωνσταντάτος, δήμαρχος Ελ-
ληνικού-Αργυρούπολης, ο οποίος
μάλιστα τόνισε ότι οι βόμβες βρέ-
θηκαν «δίπλα στα σπίτια μας».

Επίσης, σημείωσε ότι οι έρευ-
νες συνεχίζονται και ο παραπάνω
αριθμός δεν είναι ο τελικός ανα-
φορικά με τις βόμβες που εντοπί-
στηκαν.

«Τελικά από θαύμα ζούμε στη
χώρα αυτή», υπογράμμισε μεταξύ
άλλων. «Το τραγικό της υπόθεσης
είναι ότι οι 314 βόμβες, που είχαν
αποθηκεύσει οι Γερμανοί, ήταν
δύο μέτρα ακριβώς κάτω από τις
πρώην εγκαταστάσεις της Ένω-
σης Ποντίων Σουρμένων, παιδι-
κούς σταθμούς και αθλητικές μας
εγκαταστάσεις, που βρισκόταν εν-
τός του πρώην αεροδρομίου κα-
θώς και δίπλα σε Ολυμπιακές Εγ-
καταστάσεις», πρόσθεσε ο Γιάν-
νης Κωνσταντάτος. «Σε σημεία
που χιλιάδες άνθρωποι έμπαιναν
καθημερινά», συμπλήρωσε.

«Δόξα τω Θεώ, δεν έγινε ποτέ
κακό ή έκρηξη, ενώ πραγματικά
είναι να απορείς πώς λειτουργού-
σε ένα ολόκληρο αεροδρόμιο και
δεκάδες εγκαταστάσεις δήμου και
ΥΠΑ σε αυτό το ναρκοπέδιο. Ένα
μεγάλο ευχαριστώ στους ήρωες
του ΤΕΝΞ, που έστω τώρα, λόγω
της επένδυσης, καθαρίζουν 80
χρόνια μετά, τον χώρο δίπλα στα
σπίτια μας», τόνισε ο δήμαρχος
μετά τη συνάντηση με τους εκπρο-
σώπους του στρατού και της ειδι-
κής ομάδας καταστροφών στο
πλαίσιο της ενημέρωσης και της
συνεργασίας για τις ελεγχόμενες
εκρήξεις που πραγματοποιούνται
εντός του πρώην αεροδρομίου Ελ-
ληνικού κατά τη διάρκεια των ερ-
γασιών που λαμβάνουν χώρα λόγω
της επένδυσης.

Σε πλήρη λειτουργικότητα θα παραδοθεί
τη Μεγάλη Τετάρτη 1 Μαΐου στους οδη-
γούς το τμήμα του επαρχιακού δικτύου

Επιδαύρου - Καλλονής, το οποίο είχε καταστρα-
φεί από την κακοκαιρία «Daniel» τον περασμέ-
νο Σεπτέμβριο, όπως δήλωσε ο περιφερειάρχης
Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς κατά τη διάρκεια αυ-
τοψίας που πραγματοποίησε στην περιοχή.
«Στην πρώτη Ειδική Συνεδρίαση Λογοδοσίας
στις αρχές Μαρτίου, είχα δεσμευτεί ρητώς ότι
θα γίνει ό,τι είναι τεχνικά δυνατό, ώστε ο δρόμος
να δοθεί στην κυκλοφορία με απόλυτη ασφάλεια
για τους κατοίκους και τους
επισκέπτες της περιοχής πριν
από το Πάσχα», τόνισε σε δη-
λώσεις του ο κ. Χαρδαλιάς και
πρόσθεσε: «Είμαι χαρούμε-
νος, γιατί και αυτή η δέσμευση
έγινε πραγματικότητα. Το εί-
παμε, το κάναμε. Μιλάμε με
έργα, που υλοποιούνται, που ολοκληρώνονται.
Προχωράμε μπροστά. Ανοίγουμε νέους δρό-
μους. Αξιοποιούμε τις δυνατότητες που έχει ο
τόπος μας. Προφανώς έχουμε και άλλα ζητήμα-
τα να λύσουμε στην ευρύτερη περιοχή, καθώς
στόχος μας είναι -κάθε φορά- να είμαστε ένα
βήμα μπροστά και να έχουμε πάρει, από πριν,
όλα τα απαραίτητα μέτρα, ώστε να μη γίνουμε
ξανά θεατές στην ίδια κατάσταση. Θέλω να ευ-
χαριστήσω όλους όσοι συνέβαλαν στο έργο. Τις
τεχνικές υπηρεσίες της Περιφέρειας, τον ανά-
δοχο αλλά και τις δημοτικές αρχές, οι οποίες
συνεργάστηκαν πλήρως, ώστε να παραμείνουμε
πιστοί στις δεσμεύσεις μας και -το βασικότερο-
ώστε να σταματήσει η ταλαιπωρία του πολίτη.

Όλα όσα δεσμευόμαστε, είμαστε σε θέση να τα
υλοποιούμε. Αυτό είναι ένα δόγμα της νέας πε-
ριφερειακής αρχής, το οποίο θα μας συνοδεύει
τα επόμενα χρόνια. Είμαστε παρόντες σε κάθε
γειτονιά για να μπορούμε να παράγουμε έργο.
Και αυτό θα συνεχίσουμε να κάνουμε».
Ο περιφερειάρχης Αττικής είχε πραγματοποι-
ήσει αυτοψία στο σημείο στις 7 Ιανουαρίου, λί-
γες ημέρες μετά την ανάληψη των καθηκόντων
του, αναγγέλλοντας τη λήψη άμεσων πρωτο-
βουλιών για την επίλυση του προβλήματος, με-
τά τις αδικαιολόγητες καθυστερήσεις -όπως

χαρακτηριστικά είχε σημει-
ώσει- περίπου τεσσάρων μη-
νών. Με εντολή του την επό-
μενη ημέρα υποβλήθηκε το
Τεχνικό Δελτίο Πράξης για
την ένταξη του έργου αποκα-
τάστασης στο ΤΠΑ του υπουρ-
γείου Εσωτερικών, ενώ όλες

οι απαραίτητες διαδικασίες για την προκήρυξη
του διαγωνισμού, τον ορισμό του αναδόχου, την
υπογραφή της σχετικής σύμβασης και την πα-
ράδοση του έργου περαιώθηκαν στο ελάχιστο
προβλεπόμενο χρονικό διάστημα.
Τον Νίκο Χαρδαλιά συνόδευσαν, μεταξύ άλλων,
ο αντιπεριφερειάρχης Νήσων Γιάννης Βουτσι-
νάς, η ειδική γραμματέας της Περιφέρειας Ατ-
τικής Έλενα Ράπτη, ο δήμαρχος Τροιζηνίας-
Μεθάνων Τάσος Μούγιος, ο δήμαρχος Πόρου
Γιώργος Κουτουζής, ο βουλευτής Α’ Πειραιώς
και Νήσων της Νέας Δημοκρατίας Κώστας Κα-
τσαφάδος, εκπρόσωποι των τεχνικών υπηρε-
σιών της Περιφέρειας Αττικής καθώς και του
αναδόχου του έργου.

«Υλοποιούμε όλα
όσα δεσμευόμαστε» ΕΟΡΤΑΣΤΙΚΟ 

ΩΡΑΡΙΟ ΠΑΣΧΑ
Πώς θα 
λειτουργήσουν
τα καταστήματα…

Ξεκίνησε από χθες το εορταστι-
κό ωράριο λειτουργίας των εμπο-
ρικών καταστημάτων. Αξίζει να
σημειωθεί ότι την Κυριακή 28
Απριλίου τα καταστήματα θα είναι
ανοιχτά. Το ωράριο που προτεί-
νουν οι εμπορικοί σύλλογοι είναι
συνεχές, από τις 9 το πρωί μέχρι
τις 9 το βράδυ για σήμερα Παρα-
σκευή και μέχρι τις 5 το απόγευμα
το Σάββατο, ενώ για την Κυριακή
28 Απριλίου προτείνουν τα μικρά
εμπορικά καταστήματα να λει-
τουργήσουν από τις 11 το πρωί μέ-
χρι τις 4 το απόγευμα. Από την
πλευρά του ο Σύνδεσμος Επιχει-
ρήσεων και Λιανικής Πώλησης
Ελλάδος προτείνει για την Κυρια-
κή στα μέλη του, δηλαδή στα μεγά-
λα καταστήματα, τα πολυκαταστή-
ματα και τις αλυσίδες καταστημά-
των, να λειτουργήσουν από τις 11 το
πρωί έως και τις 8 το βράδυ.

Σε ό,τι αφορά το ωράριο της Με-
γάλης Εβδομάδας, όλα τα μαγαζιά
θα λειτουργήσουν με συνεχές
ωράριο από τις 9 το πρωί μέχρι τις
9 το βράδυ από Μεγάλη Δευτέρα
έως και Μεγάλη Πέμπτη, ενώ για
τη Μεγάλη Παρασκευή τα μικρά
μαγαζιά προτείνεται από τους εμ-
πορικούς συλλόγους να λειτουρ-
γήσουν από τη 1 το μεσημέρι έως
και τις 7 το απόγευμα. Ο ΣΕΛΠΕ
προτείνει στα μέλη του να λειτουρ-
γήσουν από τη 1 το μεσημέρι έως
και τις 9 το βράδυ.

Για το Μεγάλο Σάββατο ο ΣΕΛ-
ΠΕ προτείνει λειτουργία των κατα-
στημάτων από τις 9 το πρωί έως
και τις 9 το βράδυ ενώ οι εμπορι-
κοί σύλλογοι προτείνουν ωράριο
από τις 9 το πρωί μέχρι τις 3 το με-
σημέρι.

Την Κυριακή του Πάσχα, τη
Δευτέρα και την Τρίτη τα καταστή-
ματα θα είναι κλειστά. Την Τρίτη θα
είναι κλειστά λόγω μεταφοράς του
εορτασμού της Πρωτομαγιάς.

Τη Μ. Τετάρτη παραδίδεται
αποκατεστημένος ο δρόμος

Επιδαύρου - Καλλονής,
που είχε καταστραφεί 

από την κακοκαιρία «Daniel»

ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ:
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H Αθήνα λογαριάζει… με τον ξενοδόχο
Μ

ε μέση πληρότητα 63,5% έκλεισε
το πρώτο τρίμηνο του 2024 για τα
ξενοδοχεία της Αθήνας, καταγρά-

φοντας άνοδο 5,9% σε σχέση με το 2023,
τονίζει σε ανακοίνωσή της η Ένωση Ξενο-
δόχων Αθηνών, Αττικής και Αργοσαρωνι-
κού (ΕΞΑΑΑ). Την ίδια στιγμή, η μέση τιμή
δωματίου (ADR) για το πρώτο τρίμηνο δια-
τηρήθηκε περίπου σε ίδια επίπεδα με πέρ-
σι, σημειώνοντας αύξηση 3,9%, καθώς δεν
ξεπέρασε τα 98,47 ευρώ, έναντι 94,75 ευ-
ρώ του πρώτου τριμήνου του 2023, ενώ το
έσοδο ανά διαθέσιμο δωμάτιο (RevPar)
σημείωσε αύξηση 10%, φτάνοντας τα 62,48
ευρώ, έναντι 56,79 ευρώ του πρώτου τρι-
μήνου του 2023.

Παράλληλα, ο Μάρτιος του 2024 σε ό,τι
αφορά τη μέση πληρότητα δεν διέφερε ιδι-
αίτερα από τον Μάρτιο του 2023, τονίζει
στην ανακοίνωσή της η ΕΞΑΑΑ.

Συγκεκριμένα, η αύξηση μέσης πληρό-
τητας που σημειώθηκε έναντι του Μαρτίου
2023 ήταν στο 1,5%, δηλαδή έφτασε στο
71,5%, έναντι 70,4% του περσινού Μαρτίου,
όπως εξηγεί η ένωση.

Στο μεταξύ, η μέση τιμή δωματίου για τον
Μάρτιο του 2024 σημείωσε αύξηση 7,4%,
καθώς τον Μάρτιο 2024 έφτασε τα 107,86
ευρώ, από 100,43 ευρώ που ήταν τον Μάρ-
τιο του 2023, ενώ το έσοδο ανά διαθέσιμο
δωμάτιο (RevPar) τον Μάρτιο του 2024 ση-
μείωσε αύξηση 9%, φτάνοντας στα 77,08
ευρώ τον Μάρτιο του 2024, έναντι 70,72
ευρώ του Μαρτίου 2023.

Στην ανακοίνωσή της η ΕΞΑΑΑ εστιάζει
και σε ορισμένα επιπλέον στοιχεία που
σχετίζονται με τη δυναμικότητα σε κλίνες
και την απόδοση των αθηναϊκών ξενοδο-
χείων.

«Καμία επιβάρυνση
λόγω τουριστών…»

Συγκεκριμένα, λένε τα εξής: «Οι ξενοδο-
χειακές κλίνες που αφορούν αποκλειστικά
τον Δήμο Αθηναίων, δηλαδή βρίσκονται
εντός των ορίων του, είναι απολύτως συγ-
κεκριμένες και καταμετρημένες: Έως τις
14/4/2024 αφορούσαν 295 ξενοδοχειακές
μονάδες, που αντιστοιχούν σε 18.198 δω-
μάτια και 34.790 ξενοδοχειακά κρεβάτια».

Επομένως, όπως λένε οι ξενοδόχοι, «δεν
μπορεί να είναι αληθές ότι καθημερινά δε-
καπλασιάζεται ο πληθυσμός της Αθήνας
λόγω των τουριστών που “επιβαρύνουν”
την πόλη μας και τον Δήμο Αθηναίων. Στην
περίπτωση που είχαμε τη max μέση ξενο-
δοχειακή πληρότητα (δηλαδή 100% πληρό-
τητα, σε όλα τα ξενοδοχεία του Δήμου Αθη-
ναίων), την πόλη θα “επιβάρυναν” με τη

διαμονή τους καθημερινά περί τις 35.000
επισκέπτες (μόλις το 5,44% του πληθυσμού
της Αθήνας, βάσει της απογραφής του
2021)», αναφέρουν στην ανακοίνωση οι ξε-
νοδόχοι.

Για τις αναφορές που έχουν γίνει σε έσο-
δα από τα ξενοδοχεία σχετικά με παρελ-
θούσες δεκαετίες, η ΕΞΑΑΑ σημειώνει τα
εξής: «Την περίοδο 2007-2013 μόνο στο
κέντρο της Αθήνας έκλεισαν 31 ξενοδοχεία
(2.621 κλίνες), από τα 83 συνολικά ξενοδο-
χεία που έκλεισαν σε όλη την Αττική. Από
το 2013 έως σήμερα οι ξενοδοχειακές μο-
νάδες που λειτουργούν άλλαξαν χέρια,
επανεμφανίστηκαν ή πρωτοεμφανίστηκαν
στο κέντρο της Αθήνας, δεν αύξησαν τόσο
τον αριθμό των ξενοδοχείων: Από τα 227
ξενοδοχεία όλων των κατηγοριών του Δή-
μου της Αθήνας του 2013, φτάσαμε το 2024
στα 295, οι δε 27.569 ξενοδοχειακές κλίνες
του 2013 αυξήθηκαν σε 34.790 το 2024, κά-
τι που αντιστοιχεί σε 68 μονάδες -των κατά
μέσο όρο 106 κλινών και 50 δωματίων στο
κέντρο της Αθήνας.

Ο αριθμός των νέων ξενοδοχειακών κλι-
νών στην περίοδο αυτή, των 11 ετών, δεν
μπορεί καν να συγκριθεί με τις πολλαπλά-
σιες κλίνες που απέκτησε, πχ, η Βαρκελώ-
νη στην αντίστοιχη περίοδο, ή με την αλμα-
τώδη και άναρχη ανάπτυξη των κλινών

βραχυχρόνιας μίσθωσης στην Αθήνα, που
φτάνουν τις 56.000 -σύμφωνα με τα στοι-
χεία της Lighthouse (ex-Transparent).

Πόσο λοιπόν παραπάνω επιβαρύνουν τα
ξενοδοχεία και οι ένοικοι των ξενοδοχείων
το περιβάλλον και την καθαριότητα της πό-
λης μας; Και κατά πόσον τα “τόσα πολλά ξε-
νοδοχεία” που εμφανίζονται στο δρόμο
μας είναι όντως ξενοδοχεία; Μήπως ήρθε
η ώρα να αναζητήσουμε αλλού και τις κλί-
νες και τις αιτίες και τους επιπλέον φόρους
και τέλη κάθε είδους;», ρωτούν τα μέλη της
ένωσης.

Στα 2,5 δισ. τα έσοδα στην Αττική
Τα δε έσοδα των ξενοδοχείων όχι μόνο

της Αθήνας αλλά όλης της Αττικής δεν ξε-
περνούν ετησίως και σε σύνολο τα 2,5 δισ.
ευρώ. Πρόκειται για έσοδα που καταγρά-
φονται σε όλη την επικράτεια της Αττικής,
στην οποία, σύμφωνα με τα πλέον πρόσφα-
τα (14/4/2024) στοιχεία δυναμικότητας
ΞΕΕ/ΙΤΕΠ, δραστηριοποιούνται 701 ξενο-
δοχεία, που αντιστοιχούν σε 34.808 δωμά-
τια και σε 67.350 ξενοδοχειακές κλίνες
όλων των κατηγοριών.

Εκ του συνόλου αυτού, οι 406 μονάδες,
που αντιστοιχούν σε 16.609 δωμάτια και
32.559 ξενοδοχειακές κλίνες, είναι δια-
σκορπισμένες σε όλους τους δήμους Αττι-

κής και από αυτές οι 7.939 κλίνες ανήκουν
στα 4.087 δωμάτια των 190 ξενοδοχείων
των νησιών του Αργοσαρωνικού.

Όπως λένε τα μέλη της ένωσης ξενοδό-
χων σχετικά: «Κατανοούμε απολύτως την
επιθυμία, την ανάγκη αλλά και την προσπά-
θεια τόσο του Δήμου Αθηναίων, όπως και
του κράτους γενικότερα, να βελτιωθούν τα
έσοδά τους από τον τουρισμό. Αλλά αυτό
θα γίνεται μόνο “εισπρακτικά”; Αυξάνοντας
διαρκώς φόρους, δημοτικά τέλη και κατα-
βολές κάθε είδους -ειδικά και μόνο των
ξενοδοχείων; Τα ξενοδοχεία πληρώνουν
καθημερινά αυξημένα επενδυτικά και λει-
τουργικά κόστη και φυσικά καταθέτουν
στους προορισμούς και δημοτικά τέλη,
όπως και δημοτικό φόρο μέσω των λογα-
ριασμών ρεύματος / βάσει των δηλωμένων
τετραγωνικών κά, στα οποία έχουμε ήδη
αναφερθεί.

Στην ΕΞΑΑΑ πιστεύουμε πως τα έσοδα
από τον τουρισμό -κάτι που αποτελεί κοινό
τόπο για όλους μας- αυξάνονται μόνο ακο-
λουθώντας μια μακροπρόθεσμη και στο-
χευμένη στρατηγική περαιτέρω ανάπτυξης
(όχι μόνο αριθμητική αλλά κυρίως ποιοτι-
κή) και υιοθετώντας ένα υγιές πλαίσιο συ-
νύπαρξης και δίκαιης συμμετοχής όλων
των επιχειρήσεων, και όλων των επαγγελ-
ματιών του τουρισμού όχι μόνο σε φόρους
και τέλη αλλά και στις αποφάσεις για το
μέλλον του προορισμού, χωρίς στεγανά,
και με “πυξίδα” τα αντικειμενικά δεδομένα
και την επιστημονική έρευνα», καταλήγει η
ανακοίνωση της ΕΞΑΑΑ.

Πληρότητα 63,5% στο πρώτο τρίμηνο του 2024, 
με την αύξηση σε σχέση με πέρσι να φτάνει το 5,9% 



Συμβιβαστική τροπολογία για τον
εξορθολογισμό της χρήσης των μπό-
νους στα ύψη των κτηρίων, κατά τον
Νέο Οικοδομικό Κώδικα (ΝΟΚ), κατέ-
θεσε το υπουργείο Περιβάλλοντος και
Ενέργειας στη Βουλή. Η κατατεθείσα
τροπολογία «διορθώνει» τον ΝΟΚ, θα
ισχύει από την 1η/5/2024 έως το τέλος
του 2025, εκτός και αν έχουν εγκριθεί
νωρίτερα τα Τοπικά Πολεοδομικά
Σχέδια, και στοχεύει στην εκτόνωση της σύγκρουσης μεταξύ των
μηχανικών και των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Η φιλοσοφία της τροπολογίας είναι να μπει ένας «κόφτης», ώστε
η πρόσθετη δόμηση σε ύψος να μην ξεπερνά τα 2 έως 3 μέτρα, κάτι

που μέχρι σήμερα (με τον συνδυασμό
των μπόνους του ΝΟΚ) οδηγούσε σε
ασύλληπτες υπερβάσεις προς όφε-
λος κατασκευαστών και ιδιοκτητών. 

Η ρύθμιση είναι οριζόντια μέχρι να
ολοκληρωθεί ο πολεοδομικός σχε-
διασμός και γίνεται με κλιμακωτό
τρόπο. Αυτό σημαίνει ότι στις περιο-
χές με συντελεστή δόμησης έως 0,8
το επιπλέον ύψος κτηρίου θα είναι

έως 2 μέτρα. Στις περιοχές με συντελεστή δόμησης από 0,8 έως
1,6 το πρόσθετο ύψος θα φτάνει έως τα 2,5 μέτρα και στις περιοχές
με συντελεστή δόμησης μεγαλύτερο από 1,6 το μπόνους θα είναι
έως 3 μέτρα.
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Περιφέρεια Αττικής:
«Πρόγραμμα διάσωσης
βιοποικιλότητας 
της Πάρνηθας» 

Υπό την αιγίδα της Περιφέρειας Αττικής

ξεκίνησε η μεγάλη πρωτοβουλία «Save

The Bee - The Parnitha Bee Project»

αναδοχής μελισσιών από την TÜV AUS-

TRIA Hellas και τον Όμιλο SANI/IKOS

για την ανασυγκρότηση της βιοποικιλό-

τητας της Πάρνηθας. Για τους στόχους

του προγράμματος και τα οφέλη του στη

βιοποικιλότητα της Πάρνηθας ενημε-

ρώθηκε η αντιπεριφερειάρχης Λουκία

Κεφαλογιάννη, η οποία ξεναγήθηκε στα

τρία κομβικά σημεία τοποθέτησης των

μελισσιών, στους Θρακομακεδόνες, τη

Φυλή και τη Βαρυμπόμπη, καθώς και για

τα στάδια επίβλεψης, καταγραφής και

μελέτης του προγράμματος από το Γεω-

πονικό Πανεπιστήμιο Αθηνών. «Η Περι-

φέρεια Αττικής συγχαίρει τη σημαντική

πρωτοβουλία “Save the Bee” για την

Πάρνηθα στέλνοντας παράλληλα ένα

σπουδαίο μήνυμα ευαισθητοποίησης

και κυρίως δράσης για την αποκατάστα-

ση αλλά και την προστασία των φυσικών

οικοσυστημάτων, του πλανήτη και την

ευημερία των ανθρώπων», σημείωσε η

Λουκία Κεφαλογιάννη.

Μ
ε στόχο την ανάπτυξη
των μικρομεσαίων επι-
χειρήσεων στην περιο-

χή, η δημοτική αρχή Νίκαιας-
Αγίου Ιωάννη Ρέντη αποφάσισε
τη δημιουργία Ανοιχτού Κέντρου
Εμπορίου/Open Mall. 

Προς τούτο, ο οικείος δήμαρ-
χος Κωνσταντίνος Μαραγκάκης
συναντήθηκε με τον πρόεδρο
του Εμπορικού και Βιομηχανι-
κού Επιμελητηρίου Πειραιώς
(ΕΒΕΠ) Βασίλη Κορκίδη και συ-
ζήτησαν «τις λεπτομέρειες υλο-
ποίησης του μεγαλόπνοου σχε-
δίου». Το Ανοιχτό Κέντρο Εμπο-
ρίου Δήμου Νίκαιας-Αγίου Ιωάννη Ρέντη αφορά την υλοποίηση
ενός συνόλου συνεκτικών και αλληλένδετων παρεμβάσεων στην
εμπορική περιοχή του δήμου. Στόχος είναι η ενίσχυση και τόνωση
της οικονομικής δραστηριότητας που αναπτύσσεται στην περιοχή

αυτή, μέσα από πλήθος δράσε-
ων αναβάθμισης και αύξησης
της ελκυστικότητάς της, τόσο για
τους κατοίκους του δήμου όσο
και για τους επισκέπτες του,
εξήγησε ο δήμαρχος. «Είναι με-
γάλη η αξία και η σημασία που
έχουν τα Ανοιχτά Κέντρα Εμπο-
ρίου για τη μικρομεσαία επιχει-
ρηματικότητα. Η αναγέννηση
των επιχειρηματικών κέντρων
των πόλεων είναι μεταξύ των
προτεραιοτήτων του Εμπορικού
και Βιομηχανικού Επιμελητηρί-
ου Πειραιώς. Στο πλαίσιο αυτό,
συμφωνήθηκε το αρμόδιο τμή-

μα μελετών του ΕΒΕΠ να διενεργήσει έρευνα για την οικονομική
γεωγραφία που θα αποτυπώνει το σύνολο της επιχειρηματικότη-
τας στον αστικό ιστό της πόλης», όπως επισήμανε ο πρόεδρός του
Βασίλης Κορκίδης.

Η ΕΑΤΑ εξελίσσεται σε Αναπτυξιακό Οργανισμό
Δήμου Αθηναίων

Τη μετεξέλιξη της Εταιρείας Ανάπτυξης και Τουριστικής
Προβολής (ΕΑΤΑ) του Δήμου Αθηναίων σε Αναπτυξιακό Ορ-
γανισμό Τοπικής Αυτοδιοίκησης (ΑΟΤΑ), στο πλαίσιο της οποί-
ας προβλέπεται και η συγκρότηση Τεχνικής Υπηρεσίας, συζή-
τησαν επί μακρόν στην πρώτη προς τούτο συνάντησή τους ο
αντιδήμαρχος Υποδομών Ανδρέας Γραμματικογιάννης και ο
διευθύνων σύμβουλος της ΕΑΤΑ Ιωάννης Γεώργιζας, στα γρα-
φεία των Τεχνικών Υπηρεσιών του Δήμου Αθηναίων.

Κατά τη συνάντηση διαμορφώθηκε το πλαίσιο συνεργασίας,
αναλύθηκαν οι ανάγκες και σχεδιάστηκαν οι πρώτες δράσεις

βραχυπρόθεσμης και μεσοπρόθεσμης υποστήριξης. Επίσης, παρουσιάστηκε η καταγραφή των έρ-
γων τα οποία περιλαμβάνονται στο πρόγραμμα των Τεχνικών Διευθύνσεων του Δήμου Αθηναίων και
έχει γίνει με πρωτοβουλία της ΕΑΤΑ. Σημειώνεται ότι η Εταιρεία Ανάπτυξης και Τουριστικής Προβο-
λής θα αποτελέσει βασικό πυλώνα υποστήριξης των Τεχνικών Υπηρεσιών για την ωρίμανση μελετών
που αφορούν δράσεις αναβάθμισης του κτηριακού αποθέματος των σχολείων της Αθήνας.

Προτεραιότητα θα δοθεί, παράλληλα, και σε άλλα σημαντικά έργα, όπως η ανάπλαση της Βαρ-
βακείου Αγοράς, η οδός Αθηνάς, που βρίσκεται σε φάση ωρίμανσης με εξασφαλισμένη χρηματο-
δότηση από το Πρόγραμμα Δημοσίων Επενδύσεων και το νέο ΕΣΠΑ.

NOK: Συμβιβαστική τροπολογία για τα μπόνους στα ύψη των κτηρίων

Δρομολογείται Open Mall στον Δήμο Νίκαιας-Αγίου Ιωάννη Ρέντη

Δημοτικός σύμβουλος
γρονθοκόπησε
αντιδήμαρχο 
στη Νίκαια

Τα αίματα άναψαν για τα καλά στη
Νίκαια. Δημοτικός σύμβουλος
γρονθοκόπησε τον αντιδήμαρχο
Υποδομών και Τεχνικών Υπηρεσιών
του Δήμου Νίκαιας-Αγίου Ιωάννη
Ρέντη, Ελευθέριο Χατζηπαυλίδη.

Το επεισόδιο συνέβη χθες το με-
σημέρι, έξω από το Ειρηνοδικείο Νί-
καιας, με τον αντιδήμαρχο να δέχε-
ται χτυπήματα στο πρόσωπο από τον
δημοτικό σύμβουλο αντίπαλης δη-
μοτικής παράταξης. Τα αίτια της
αποτρόπαιης πράξης παραμένουν
μέχρι στιγμής άγνωστα.

Ο αντιδήμαρχος μεταφέρθηκε
στο Τζάνειο Νοσοκομείο με αιμορ-
ραγία στο μέτωπο για τις πρώτες
βοήθειες και να υποβληθεί σε εξε-
τάσεις, ενώ ο δημοτικός σύμβουλος
αναζητείται από την Ελληνική
Αστυνομία στο πλαίσιο της Αυτό-
φωρου Διαδικασίας. 



Μ
εγάλες ανατροπές αναμένον-
ται από τη Μεγάλη Τετάρτη
στις επιχειρήσεις, καθώς

πρέπει να τεθεί σε πλήρη λειτουργία το
νέο διασυνδεδεμένο σύστημα POS και
ταμειακών μηχανών, ενώ στους… ξε-
χασιάρηδες θα φτάσει η «λυπητερή»

του προστίμου, το οποίο ανέρχε-
ται έως και τις 20.000 ευρώ. 

Το αίτημα παραγωγικών φορέ-
ων και οργανώσεων για την πα-
ράταση της προθεσμίας απορρί-
φθηκε από το οικονομικό επιτε-
λείο και με κοινή ανακοίνωση
του υπουργείου Εθνικής Οικονο-
μίας και Οικονομικών και της
Ανεξάρτητης Αρχής Δημοσίων

Εσόδων έχει καθοριστεί ο οδικός χάρ-
της που θα εφαρμοστεί από τη Μεγάλη
Τετάρτη 1 Μαΐου. Συγκεκριμένα, οι
υπόχρεες επιχειρήσεις, που δεν έχουν
διασυνδέσει τα συστήματά τους ούτε
έχουν προχωρήσει στον προγραμματισμό
ραντεβού έως τη Μεγάλη Τρίτη, θα βρε-
θούν αντιμέτωπες με την επιβολή προστί-
μων εφόσον δεν μπορούν να αιτιολογή-
σουν ότι δεν το έπραξαν για λόγους ανωτέ-
ρας βίας. Έτσι, προβλέπεται πρόστιμο
10.000 ευρώ για τις επιχειρήσεις που τη-
ρούν απλογραφικό λογιστικό σύστημα και
20.000 ευρώ για αυτές που τηρούν διπλο-
γραφικό σύστημα. Τα πρόστιμα αυτά μει-
ώνονται στο μισό για επιχειρήσεις που εί-
ναι εγκατεστημένες σε οικισμούς με πλη-
θυσμό έως 500 κατοίκους και σε νησιά με
πληθυσμό έως 3.100 κατοίκους (πλην των τουριστικών).
Σε περίπτωση υποτροπής εντός πενταετίας, τα πρόστι-
μα διπλασιάζονται και για κάθε επόμενη ίδια παράβαση
τριπλασιάζονται. Σημειώνεται ότι μέχρι στιγμής δεν
έχει ανταποκριθεί το 6% των υπόχρεων επιχειρήσεων
που οφείλουν έως τη Μεγάλη Τρίτη να προχωρήσουν
στη διασύνδεση των POS με τις ταμειακές μηχανές. 

Έως την προαναφερόμενη μέρα έχουν περιθώριο
διασύνδεσης οι επιχειρήσεις που δεν προχώρησαν
στη διασύνδεση των συστημάτων τους εντός Μαρτίου,
αλλά έχουν προγραμματισμένο ραντεβού με τεχνικό
εγκατάστασης εντός Απριλίου, οι επιχειρήσεις που

έχουν δηλώσει στο Μητρώο POS ότι πρόκειται να αντι-
καταστήσουν το ταμειακό τους σύστημα με κάποια
από τις νέες διαθέσιμες λύσεις «all in one», που δεν
απαιτεί επιπλέον ενέργειες διασύνδεσης, παρά την
πραγματοποίηση συναλλαγών. Στη δεύτερη περίπτω-
ση χρειάζεται ιδιαίτερη προσοχή, καθώς όσοι έχουν

προμηθευτεί κάποια λύση all in one αλλά δεν
έχουν πραγματοποιήσει συναλλαγή θεωρούν-
ται ως «μη συνδεδεμένοι»! Σημειώνεται ότι
έχουν εγκριθεί επτά πάροχοι ηλεκτρονικής τι-
μολόγησης με τέτοιες λύσεις. Επίσης, την υπο-
χρέωση διασύνδεσης έως τη Μεγάλη Τρίτη
έχουν και οι επιχειρήσεις με ταμειακές μηχα-
νές που είναι κλειστές για οποιονδήποτε λόγο
(πχ, εποχικότητα) και θα ανοίξουν μετά την 1η
Μαΐου. Αυτές οι επιχειρήσεις πρέπει να δια-
συνδεθούν με τα τερματικά POS που διαθέ-
τουν από την πρώτη ημέρα της επανέναρξης
λειτουργίας των επιχειρήσεων. 

Από την άλλη, περιθώριο διασύνδεσης έχουν
οι επιχειρήσεις που χρησιμοποιούν ταμειακό

σύστημα με λογισμικό ERP και πρέπει να ακολουθή-
σουν τον βασικό κανόνα διασύνδεσης για τα POS τους
με καταληκτική ημερομηνία την 31η Μαΐου και σε περί-
πτωση προγραμματισμένου ραντεβού με σκοπό τη δια-
σύνδεση εντός Ιουνίου 2024 έως το τέλος του συγκε-
κριμένου μήνα. Η ΑΑΔΕ έχει ξεκινήσει μαζικούς ελέγ-
χους και έχει προχωρήσει στην επιβολή των πρώτων
προστίμων σε επιχειρήσεις με τζίρο άνω του 1 εκατ. ευ-
ρώ, που δεν έπραξαν όσα προβλέπει η διαδικασία μέχρι
στιγμής και οι εξηγήσεις τους κρίθηκαν ως «μη ικανο-
ποιητικές». 
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Χιλιάδες θέσεις εργασίας έχουν δημιουργηθεί τα τε-
λευταία χρόνια από τον επιτυχημένο θεσμό της Δημό-
σιας Υπηρεσίας Απασχόλησης «Ημέρες Καριέρας»,
όπου εκατοντάδες επιχειρήσεις έχουν «συναντηθεί» με
χιλιάδες ανέργους και υποψηφίους για μια θέση απα-
σχόλησης. 

Τις προηγούμενες ημέρες, οι αντίστοιχες πρωτοβου-
λίες σε Αθήνα, Πειραιά και άλλες πόλεις γνώρισαν τερά-
στια επιτυχία, ανοίγοντας δρόμους για την ανάδειξη τα-
λέντων και δεξιοτήτων, καθώς οι εταιρείες που ζητούν
εργαζομένους είναι από τις πλέον φημισμένες στη χώ-
ρα. Άλλη μία εκδήλωση για τις «Ημέρες Καριέρας» ανα-

μένεται αύριο στη Θεσσαλονίκη, όπου 40 επιχειρήσεις
αναζητούν 500 εργαζομένους για να καλύψουν κενές
θέσεις εργασίας. Η ΔΥΠΑ διοργανώνει την εκδήλωση
στο Διεθνές Εκθεσιακό και Συνεδριακό Κέντρο της πό-
λης από τις 10.00 το πρωί έως τις 18.00 το απόγευμα, με
αντικείμενο την ψηφιακή οικονομία. Η συμμετοχή είναι
δωρεάν και η δήλωση συμμετοχής βρίσκεται στη διεύ-
θυνση https://www.eventora.com/el/Events/imera-
karieras-dypa-psifiaki-oikonomia-2024. Οι πολίτες
που θα προσέλθουν θα έχουν τη δυνατότητα να συνομι-
λήσουν απευθείας, χωρίς προκαθορισμένο ραντεβού,
με στελέχη επιχειρήσεων και να ενημερωθούν από εξει-

δικευμένους εργασιακούς συμβούλους της Μονάδας
Εξυπηρέτησης Μεσαίων και Μεγάλων Επιχειρήσεων
(ΜΕΜΜΕ) για τις δράσεις και υπηρεσίες της ΔΥΠΑ. Ανα-
λυτικά οι θέσεις εργασίας ανά επιχείρηση βρίσκονται
αναρτημένες στον ιστότοπο της ΔΥΠΑ, στην ηλεκτρονική
διεύθυνση https://www.dypa.gov.gr/psifiaki-oikono-
mia-thessaloniki-27-aprilioy-2024-eidikotites.

Παράλληλα, οι εκπρόσωποι των επιχειρήσεων θα
έχουν τη δυνατότητα να υλοποιήσουν επιτόπιες αρχικές
συνεντεύξεις εργασίας και να συγκεντρώσουν βιογρα-
φικά, ώστε να καλύψουν τις αυξημένες ανάγκες σε αν-
θρώπινο δυναμικό. 

ΔΥΠΑ: Θραύση κάνουν οι «Ημέρες Καριέρες»

Στο Taxisnet τα πρόστιμα 
των… ξεχασιάρηδων, τα οποία

ανέρχονται έως και στις 20.000 ευρώ

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Τι αλλάζει από 
Μεγάλη Τετάρτη
στις επιχειρήσεις 

με τα POS 
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Λ
ίγες ημέρες απέμειναν έως τον εορτασμό της
μεγάλης γιορτής του χριστιανισμού και τα
μηνύματα για την αεροπορική κίνηση την πε-

ρίοδο του Πάσχα είναι ιδιαίτερα αισιόδοξα. Οι πτή-
σεις αναχωρούν γεμάτες και η κίνηση καταγράφεται
αυξημένη ακόμη και για τις περιοχές εκείνες που
δεν αποτελούν παραδοσιακό προορισμό.

Σύμφωνα με τα διαθέσιμα στοιχεία
για τη διακίνηση επιβατών εσωτερι-
κού της Aegean από τη βάση της
στην Αθήνα, οι πτήσεις από σήμερα,
26 Απριλίου, έως και το Μεγάλο Σάβ-
βατο καταγράφουν πληρότητα που

ξεπερνά το 80%, ενώ η κίνηση της επι-
στροφής καταγράφει ήδη πληρότητες

που ξεπερνούν το 90% και κορυφώνεται την Τρίτη 7
Μαΐου, όπου μεταφέρεται και η αργία του εορτασμού
της Πρωτομαγιάς. 

Αντίστοιχη καταγράφεται και η εξέλιξη της κίνη-
σης από τη δεύτερη μεγαλύτερη βάση της εταιρείας
στη Θεσσαλονίκη, όπου στο δίκτυο του εσωτερικού

οι πληρότητες είναι αυξημένες, αγγίζοντας το 90% με
τις πτήσεις της επιστροφής να είναι ήδη γεμάτες. 

Αναφορικά με το δίκτυο εξωτερικού, από το αε-
ροδρόμιο της Αθήνας, οι πληρότητες είναι αρκετά
αυξημένες συγκριτικά με την αντίστοιχη περσινή
περίοδο, ξεκινώντας από 75% έως 82% με την κίνη-
ση να κορυφώνεται από τα μέσα της Μεγάλης
Εβδομάδας, ενώ από το αεροδρόμιο «Μακεδονία»
η μέση πληρότητα των διεθνών πτήσεων κυμαίνεται
από 80% έως 86%. 

«Όλοι» φεύγουν για Μαρακές
Κορυφαίοι προορισμοί εσωτερικού από τη βάση

της Αθήνας για το Πάσχα του 2024 είναι, με σειρά
προτίμησης, η Κέρκυρα, η Ικαρία, η Σητεία, τα Ιωάν-

νινα, η Ζάκυνθος και η Κως. Για την ίδια περίοδο από
τη βάση της Θεσσαλονίκης οι δημοφιλείς προορι-
σμοί με σειρά προτίμησης είναι η Κως, η Σάμος, η
Χίος, η Λέσβος, η Ρόδος και η Λήμνος.

Αναφορικά με τους προορισμούς του εξωτερικού,
από την Αθήνα, δημοφιλείς προορισμοί είναι το Μα-
ρακές, η Λισαβόνα, η Μάλαγα, η Νάπολη, το Παρίσι
και η Στοκχόλμη, και από τη Θεσσαλονίκη το Παρίσι,
η Βαρκελώνη, η Ρώμη, η Λάρνακα, το Βερολίνο και η
Φρανκφούρτη.

Αξίζει να σημειωθεί πως οι πτήσεις από και προς
το Μαρακές εδώ και εβδομάδες παρουσιάζουν πλη-
ρότητα που αγγίζει σχεδόν το 100% κατά τις ημέρες
του Πάσχα. 

Το φετινό Πάσχα παρουσιάζει αντίστοιχη δυναμι-
κή και ζήτηση σε σχέση με το περσινό, παρά το γεγο-
νός ότι το 2023 το Καθολικό και το Ορθόδοξο Πάσχα
απείχαν χρονικά μια μόνο εβδομάδα, σε αντίθεση με
φέτος όπου το διάστημα που μεσολάβησε ήταν πολύ
μεγαλύτερο, αποτυπώνοντας την αυξημένη διάθεση
και δυναμική των Ελλήνων ταξιδιωτών. 

Όλο και περισσότεροι Ολλανδοί και
Βέλγοι επιθυμούν να ταξιδέψουν στη
χώρα μας, καθώς κατά τη διάρκεια
του πρώτου τριμήνου η τουριστική κί-
νηση καταγράφεται αυξημένη από τις
δύο αυτές χώρες, σε σχέση με την αν-
τίστοιχη περίοδο πέρσι, σύμφωνα με
τα στοιχεία της Ένωσης Τουριστικών
Πρακτόρων Βελγίου.

Για την περαιτέρω ενίσχυση των
τουριστικών ροών και την προώθηση
της χώρας μας σε αυτές τις αγορές
συνεχίζονται οι προωθητικές ενέρ-

γειες του Γραφείου ΕΟΤ Κάτω Χωρών
με δύο workshops TravDay, που
διοργανώθηκαν στο Άμερσφορτ της
Ολλανδίας και στη Γάνδη του Βελγίου.

Στο πλαίσιο αυτό, πραγματοποιήθη-
καν B2B συναντήσεις με εκπροσώ-
πους τουριστικών γραφείων και Tour
Operators της ολλανδικής και της
βελγικής αγοράς, με στόχο την ενί-
σχυση των σχέσεων και την προώθη-
ση της Ελλάδας ως ελκυστικού τουρι-
στικού προορισμού. Κατά τη διάρκεια
των συναντήσεων, οι εκπρόσωποι του

ΕΟΤ παρουσίασαν τα πλεονεκτήματα
της Ελλάδας ως τουριστικού προορι-
σμού, εστιάζοντας στην ποικιλία των
τουριστικών προϊόντων, στις μοναδι-
κές εμπειρίες που προσφέρει η χώρα
μας, καθώς και στα νέα τουριστικά
αξιοθέατα και υποδομές. Παράλληλα,
έγινε ενημέρωση για τις τρέχουσες
τάσεις της αγοράς, τις προοπτικές για
την τουριστική σεζόν 2024 και τις δυ-
νατότητες που προσφέρουν οι ελληνι-
κές περιφέρειες.

Έγινε καταγραφή της πορείας των

κρατήσεων για την Ελλάδα από τις
αγορές Ολλανδίας και Βελγίου. Σύμ-
φωνα με το report της Ένωσης Τουρι-
στικών Πρακτόρων του Βελγίου, κατά
το α’ τρίμηνο του έτους, παρατηρείται
μια αύξηση των κρατήσεων για την
Ελλάδα της τάξης του 4,88%, συγκρι-
τικά με την αντίστοιχη περίοδο πέρσι,
τάση την οποία επιβεβαίωσαν και οι
παρευρισκόμενοι tour operators και
travel agents στο πλαίσιο των συναν-
τήσεών τους με τους εκπρόσωπους
της ΥΠΕΞ Κάτω Χωρών.

Το 90% αγγίζουν οι πληρότητες 
- Ποιοι είναι οι δημοφιλέστεροι 

προορισμοί εντός και εκτός Ελλάδας

Οι Κάτω Χώρες «ψηφίζουν» τη χώρα μας - Αυξημένη η κίνηση από Ολλανδία-Βέλγιο

Γεμάτα τα αεροπλάνα για το Πάσχα

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου
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Σ
το ευρωπαϊκό έργο 5G SEAGUL
για την ανάπτυξη 5G διασυνο-
ριακού διαδρόμου (5G Corri-

dor) Ελλάδας-Βουλγαρίας που υπο-
στηρίζει προηγμένες λειτουργίες συν-
δεδεμένης και αυτοματοποιημένης κι-
νητικότητας (Connected and Automat-
ed Mobility - CAM) συμμετέχει η COS-
MOTΕ. Στόχος του έργου είναι να δια-
σφαλίσει ευρεία κάλυψη 5G σε πάνω
από 450 χιλιόμετρα του οδικού άξονα
Σόφια-Θεσσαλονίκη-Αθήνα, που να
ανταποκρίνεται στις αυξημένες απαι-
τήσεις των υπηρεσιών CAM.

Στο πλαίσιο του έργου, ήδη επιβεβαι-
ώθηκε με εντατικές δοκιμές και σε
πραγματικές συνθήκες η αδιάλειπτη
συνδεσιμότητα κατά την περιαγωγή
βασικών και σύνθετων υπηρεσιών κι-
νητής τηλεφωνίας και υπηρεσιών CAM,
που στο μέλλον θα διευκολύνουν την
ασφαλή κυκλοφορία των αυτόνομων,
συνδεδεμένων ή αυτοοδηγούμενων
οχημάτων στους ευρωπαϊκούς αυτοκι-
νητοδρόμους. 

Η συνδεδεμένη και αυτοματοποιημέ-
νη κινητικότητα θα συμβάλει καταλυτι-
κά στη βελτίωση της οδικής ασφάλειας,
τη βελτιστοποίηση της οδικής κυκλοφο-
ρίας, τη μείωση των εκπομπών CO₂ και
τη βιομηχανική ανταγωνιστικότητα τόσο
του τομέα των μεταφορών όσο και της
κινητικότητας στην Ευρώπη.

Το έργο συγχρηματοδοτείται από την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή μέσω του πλαισί-
ου Connecting Europe Facility-Digital
(CEF-Digital)  για την ανάπτυξη μεγάλης
κλίμακας διασυνοριακών διαδρόμων
5G (5G cross-border corridors) σε όλη
την Ευρώπη και συμβάλλει στην επίτευ-
ξη των στόχων της στρατηγικής της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης για τον πράσινο και
ψηφιακό μετασχηματισμό της οικονο-
μίας και της κοινωνίας. 

Θα καλύψει 300 χιλιόμετρα 
του εθνικού αυτοκινητόδρομου

Στο πλαίσιο του έργου, οι πάροχοι κι-

νητών τηλεπικοινωνιών, COSMOTE και
A1BG, από την Ελλάδα και τη Βουλγαρία
αντίστοιχα, θα εξασφαλίσουν την κάλυ-
ψη 5G στους εθνικούς αυτοκινητόδρο-
μους και στις δύο πλευρές των συνόρων.
Για την Ελλάδα, η COSMOTE θα καλύψει
300 χιλιόμετρα του εθνικού αυτοκινητό-
δρομου, από το Βελεστίνο Μαγνησίας
μέχρι τον Προμαχώνα Σερρών, με υπη-
ρεσίες 5G, ενώ στη Βουλγαρία, η A1BG
θα καλύψει αντίστοιχα τον αυτοκινητό-
δρομο Κούλατα-Σόφια μήκους 173 χι-
λιομέτρων. Επιπλέον, η υποδομή δι-
κτύου που θα αναπτυχθεί, θα εξυπηρε-
τεί τις αυξημένες απαιτήσεις για αδιά-
λειπτη συνδεσιμότητα και απρόσκοπτη
περιαγωγή επιλεγμένων περιπτώσεων
χρήσης υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας
(φωνής και δεδομένων), καθώς και
υπηρεσιών συνδεδεμένης και αυτομα-
τοποιημένης κινητικότητας (CAM),
όπως ορίζονται από τη 5G Automotive
Association (5GAA).

Την Τετάρτη 24/4 πραγματοποιήθηκε
στη συνοριακή γραμμή Προμαχώνα-
Κούλατα η πρώτη επίδειξη στην Ευρώ-
πη σεναρίων χρήσης αδιάλειπτης πε-

ριαγωγής μεταξύ των δικτύων COS-
MOTE και Α1BG, σε πραγματικές συνθή-
κες, παρουσία εκπροσώπων φορέων
των δύο χωρών και της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής. 

Συγκεκριμένα παρουσιάστηκαν υψη-
λής ποιότητας και χωρίς διακοπές κατά
την περιαγωγή: φωνητικές κλήσεις,
υπηρεσίες δεδομένων, όπως βιντεο-
κλήσεις μέσω OTT εφαρμογών (Viber,
WhatsApp) και υπηρεσίες ψυχαγωγίας
όπως live video streaming. Επιπλέον,
παρουσιάστηκαν δύο υπηρεσίες 5G
CAM: μία στον τομέα της ασφαλούς οδή-
γησης, που αφορά την επίγνωση της κυ-
κλοφοριακής κατάστασης σε πραγματι-
κό χρόνο, και μία στον τομέα των μετα-
φορών για εύκολες, ασφαλείς και βιώ-
σιμες μεταφορές αγαθών. 

Με την πρόσφατη επίδειξη ολοκληρώ-
νονται οι δοκιμές στα σημερινά δίκτυα 5G
και συνεχίζεται η μελέτη για τις αντίστοιχες
δοκιμές στα δίκτυα 5G SA (Standalone). 

Ο Γιώργος Τσώνης, Executive Direc-
tor Network Planning & Devops Ομίλου
ΟΤΕ, δήλωσε σχετικά: «Στην COSMOTE
προωθούμε συστηματικά την καινοτο-
μία δοκιμάζοντας μια ευρεία γκάμα τε-
χνολογιών αιχμής από τα πρώτα στάδια
ανάπτυξής τους. Με τη συμμετοχή μας
στο ευρωπαϊκό έργο 5G SEAGUL, ετοι-
μάζουμε τα δίκτυα 5ης γενιάς που στο
άμεσο μέλλον θα συμβάλουν στην απο-
τελεσματικότητα και την ασφάλεια της
αυτόνομης και συνδεδεμένης κινητικό-
τητας στους κεντρικούς οδικούς άξονες
της Ευρώπης». 

Σε εξέλιξη 45 ερευνητικά
επιδοτούμενα προγράμματα

H COSMOTE, ως τεχνικός υπεύθυνος
του έργου, κατευθύνει την αρχιτεκτονι-
κή και τον σχεδιασμό της απαιτούμενης
λύσης και ηγείται της εκπόνησης της
μελέτης για την επίτευξη αδιάλειπτης
περιαγωγής στον διασυνοριακό οδικό
διάδρομο. Στο 5G SEAGUL, εκτός από
την Α1BG, συμμετέχει και η WINGS ICT
Solutions ως διαχειριστής του έργου. Το
έργο έχει συνολική διάρκεια τρία χρόνια
και ολοκληρώνεται στα τέλη του 2025. 

Ο Όμιλος ΟΤΕ είναι πρωτοπόρος στις
τεχνολογικές εξελίξεις και αποτελεί μα-
κράν τον μεγαλύτερο επενδυτή σε υπο-
δομές τηλεπικοινωνιών στην Ελλάδα.
Αυτή τη στιγμή, είναι σε εξέλιξη 45 πρω-
τοποριακά ερευνητικά επιδοτούμενα
από την ΕΕ προγράμματα, ενώ συνολικά
από το 2009 μέχρι σήμερα έχει λάβει
μέρος σε περισσότερα από 120 ερευνη-
τικά έργα. Παράλληλα, τα Εργαστήρια
Νέων Τεχνολογιών του Ομίλου ΟΤΕ
αξιολογούν τις νέες τεχνολογίες και τον
εξοπλισμό των τηλεπικοινωνιών του
μέλλοντος. Με όχημα την τεχνολογία και
την καινοτομία, ο Όμιλος ΟΤΕ φτιάχνει
έναν κόσμο καλύτερο για όλους.

Υλοποίηση υποδομής 5G για υποστήριξη υπηρεσιών
συνδεδεμένης και αυτοματοποιημένης κινητικότητας

Συμβολή στον 5G
διασυνοριακό

διάδρομο 
Ελλάδας-Βουλγαρίας
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Η
Mytilineos εξετάζει το ενδεχόμε-
νο εισαγωγής των μετοχών της σε
διεθνές χρηματιστήριο, συμπερι-

λαμβανομένου του Χρηματιστηρίου του
Λονδίνου, εντός των επόμενων 12-18 μη-
νών, λαμβάνοντας υπόψη την ολοένα και
πιο διαφοροποιημένη και διεθνή γεω-
γραφική παρουσία της και στοχεύοντας
στην αύξηση της εμπορευσιμότητας της
μετοχής προς όφελος των επενδυτών.
Αυτό ανακοίνωσε η εταιρεία, προσθέτον-
τας ότι ανεξάρτητα από το αποτέλεσμα
αυτής της στρατηγικής αξιολόγησης, η
Mytilineos παραμένει προσηλωμένη στη
συνεισφορά της στην ελληνική οικονομία
και κοινωνία, με σημαντικές και εύρω-
στες δραστηριότητες στην Ελλάδα, τη δη-
μιουργία φορολογικών εσόδων και με
την προσδοκία να διατηρήσει την παρου-
σία της στο Χρηματιστήριο Αθηνών, όπου
η Mytilineos είναι εισηγμένη από το 1995.

«Στο πλαίσιο εκτενούς στρατηγικής
ανασκόπησης, η Mytilineos θα αξιολο-
γήσει διάφορες οργανικές και μη ευκαι-

ρίες ανάπτυξης, το μοντέλο κατανο-
μής κεφαλαίου της (capital alloca-
tion), τη βέλτιστη δομή ισολογισμού
της (capital structure) και την προ-
σφορότερη δομή διαπραγμάτευσης
των μετοχών της σε οργανωμένη αγο-
ρά (listing structure)», τονίζεται στην
ανακοίνωση. Η εταιρεία ανακοίνωσε,
εξάλλου, σημαντική βελτίωση των
αποτελεσμάτων για το πρώτο τρίμηνο
του 2024, παρά την υποχώρηση του
τζίρου που οφείλεται στη μείωση των
τιμών της ενέργειας. 

Σύμφωνα με τα αποτελέσματα που
ανακοινώθηκαν, παρά τη μείωση του
κύκλου εργασιών κατά 16%, τα κέρδη
προ φόρων, τόκων και αποσβέσεων
(EBITDA) σημείωσαν αύξηση, κατά
12%, στα 252 εκατ. έναντι 225 εκατ. το
α’ τρίμηνο του 2023. Τα καθαρά κέρ-
δη παρουσίασαν αύξηση στα 158
εκατ. (+10%), επίδοση που συνιστά
ρεκόρ α’ τριμήνου σε επίπεδο κερ-
δοφορίας.

Εpsilon Νet:
Διαπραγματεύσεις 
για στρατηγική συνεργασία 
με ξένο επενδυτή

Η Epsilon Net μετά από ενημέρωση
που είχε από τον βασικό της μέτοχο ανα-
κοίνωσε ότι υφίστανται διαπραγματεύ-
σεις για στρατηγική συνεργασία με ξένο
επενδυτή που βρίσκονται στο τελικό
στάδιο. Είχε προηγηθεί δημοσίευμα που
αναφέρει ότι ο βασικός μέτοχος έχει
συμφωνήσει για εξαγορά του ποσοστού
του από την Atlantic Capital, για το οποίο
η ανακοίνωση αναφέρει ότι «δεν είναι
ακριβές». Εν τω μεταξύ, οι χρηματιστη-
ριακές αρχές ανακοίνωσαν την αναστο-
λή διαπραγμάτευσης για τη μετοχή, μέ-
χρι να ξεκαθαρίσει το τοπίο.

CNL Capital: Στα 588.009 ευρώ
τα καθαρά κέρδη

Αύξηση του επενδυτικού της χαρτο-
φυλακίου κατά 37% σημείωσε η CNL
Capital τo 2023, το οποίο ανήλθε σε
12.383.373 ευρώ. Τα καθαρά κέρδη μετά
από φόρους διαμορφώθηκαν σε
588.009 ευρώ, πολλαπλάσια των καθα-
ρών κερδών της προηγούμενης χρήσης
(2022: 34.595 ευρώ). Τα καθαρά κέρδη
ανά μετοχή για τη χρήση 2023 διαμορ-
φώνονται σε 0,7945 ευρώ.

Μυτιληναίος: Προς εισαγωγή σε ξένο χρηματιστήριο
- Παραμένει στο ελληνικό

Δυναμικά προχωρά η κατασκευή του νέου θερμοηλεκτρικού
σταθμού συνδυασμένου κύκλου (Combined Cycle Gas Turbine-
CCGT) ισχύος 840 MW της εταιρείας Ηλεκτροπαραγωγή Αλεξαν-
δρούπολης ΑΕ, μια σύμπραξη των ενεργειακών εταίρων Όμιλος
ΔΕΗ (51%), ΔΕΠΑ Εμπορίας (29%) και Damco Energy του Ομίλου
Κοπελούζου (20%). Πρόκειται για μια επένδυση ύψους 400 εκατ.
ευρώ στη ΒΙΠΕ Αλεξανδρούπολης, η οποία αναμένεται να ολο-
κληρωθεί σε περίπου 24 μήνες, σημειώνει η σχετική ανακοίνω-
ση. Μετά την έκδοση της οικοδομικής άδειας του έργου, ξεκίνη-
σαν άμεσα οι εργασίες πολιτικού μηχανικού, ενώ η κατασκευή
του κύριου εξοπλισμού του σταθμού (αεριοστρόβιλος, ατμοστρό-
βιλος, λέβητας και γεννήτρια) γίνεται ήδη στα εργοστάσια του οί-

κου General Electric (GE). Όσον αφορά τον αεριοστρόβιλο, έχει ολοκληρωθεί η συναρμολόγησή του και έχει πραγματοποι-
ηθεί με επιτυχία η δοκιμή Full Speed No Load (FSNL). Πρόκειται για την πρώτη δοκιμή λειτουργίας του αεριοστροβίλου με
καύση φυσικού αερίου στο εργοστάσιο συναρμολόγησής του.

Ανακοινώθηκε επίσημα το κυοφορούμενο εδώ και μήνες deal
μεταξύ της Ελληνικής Τράπεζας και της CNP, με τις δύο εταιρείες
να προχωρούν σήμερα σε σχετικές κοινοποιήσεις. Η Ελληνική
Τράπεζα ανακοίνωσε ότι έχει εισέλθει σε αποκλειστικές δια-
πραγματεύσεις και έχει υπογράψει συμφωνία δικαιώματος πώ-
λησης σε ορισμένη τιμή με τη CNP Assurances για την εξαγορά
της θυγατρικής της CNP Cyprus Insurance Holdings Limited, η
οποία δραστηριοποιείται στην Κύπρο και στην Ελλάδα και αποτε-
λείται μεταξύ άλλων από τις CNP Cyprialife Ltd, CNP Ασφαλιστι-
κή Λτδ, CNP Zois SA και CNP Cyprus Properties Ltd. Σύμφωνα με
τη συμφωνία δικαιώματος πώλησης, η CNP Assurances έχει την
επιλογή να πωλήσει και η Ελληνική Τράπεζα είναι αμετάκλητα δεσμευμένη να εξαγοράσει τη CNP Cyprus Insurance Hold-
ings εάν αυτό το δικαίωμα πώλησης εξασκηθεί.

Προχωρά με ταχείς ρυθμούς ο σταθμός 840 MW 
που χτίζουν ΔΕΗ, ΔΕΠΑ Εμπορίας και Κοπελούζος

Συμφωνία Ελληνικής Τράπεζας - CNP για εξαγορά CNP Cyprus
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ΕΥΔΑΠ: Αύξηση 56% στα EBITDA,
μέρισμα €0,10 ανά μετοχή 

Το 2023 η ΕΥΔΑΠ αύξησε τον κύκλο εργα-
σιών και μείωσε τα λειτουργικά έξοδα κατά
1,8%. Ο κύκλος εργασιών της εταιρείας διαμορ-
φώθηκε στα 351,6 εκατ. ευρώ από 343,5 εκατ.
ευρώ το 2022, παρουσιάζοντας αύξηση κατά
2,4% (+8,1 εκατ. ευρώ). Συνολικά από τις κύριες
δραστηριότητές της, η εταιρεία παρουσίασε
αύξηση εσόδων κατά +8 εκατ. ευρώ (+2,5%). Τα
κέρδη προ φόρων χρηματοδοτικών, επενδυτι-
κών αποτελεσμάτων και αποσβέσεων (EBITDA)
παρουσίασαν σημαντική αύξηση κατά 56% ή
21,8 εκατ. ευρώ. Το Διοικητικό Συμβούλιο της
εταιρείας ενέκρινε την υποβολή πρότασης
προς την Τακτική Γενική Συνέλευση των Μετό-
χων για τη διανομή μερίσματος, ποσού 0,10 ευ-
ρώ ανά μετοχή.

Ελινόιλ: Στα 2,48 δισ. ευρώ 
ο κύκλος εργασιών το 2023

Ο ενοποιημένος κύκλος εργασιών του Ομίλου
Elinoil για τη χρήση 2023 ανήλθε σε 2.483 εκατ.
ευρώ έναντι 3.781 εκατ. ευρώ το 2022, καταγρά-
φοντας μείωση 34%. Για την ίδια χρονική περίο-
δο, τα ενοποιημένα προ φόρων κέρδη του ομί-
λου (EBT) ανήλθαν στα 8,8 εκατ. ευρώ έναντι
15,3 εκατ. ευρώ το 2022, ενώ τα ενοποιημένα
αποτελέσματα μετά από φόρους και δικαιώματα
μειοψηφίας (EATAM) ανήλθαν σε κέρδη 6,5
εκατ. ευρώ έναντι 12 εκατ. ευρώ το 2022. 

Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Flexopack: Αυξημένα κατά 7% 
στα 15,101 εκατ. τα κέρδη το 2023

Η Flexopack ανακοίνωσε τα οικονομικά αποτελέ-
σματα για το 2023. Ο ενοποιημένος κύκλος εργα-
σιών ανήλθε σε 153,090 εκατ. ευρώ, έναντι 151,012
εκατ. ευρώ. Τα κέρδη προ φόρων, χρηματοδοτικών,
επενδυτικών αποτελεσμάτων και αποσβέσεων
(EBITDA) ανήλθαν σε επίπεδο ομίλου σε 25,773
εκατ. ευρώ, έναντι 27,089 εκατ. ευρώ, μειωμένα κα-
τά 4,86%. Τα κέρδη προ φόρων (EBT) ανήλθαν σε
19,057 εκατ. ευρώ, έναντι 18,899 εκατ. ευρώ αυξη-
μένα κατά 0,83%. Τα κέρδη μετά φόρων (EAT) ανήλ-
θαν για τον όμιλο σε 15,101 εκατ. ευρώ, έναντι 14,102
εκατ. ευρώ, αυξημένα κατά 7,08%.

Πειραιώς: Διαχειρίζεται 1,6 δισ. 
από το Ταμείο Ανάκαμψης

H Τράπεζα Πειραιώς κατέθεσε την Τετάρτη αίτη-
μα λήψης της επόμενης δόσης κεφαλαίων, ύψους
300 εκατ. ευρώ από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθε-
κτικότητας, μετά την επιτυχή απορρόφηση των κε-
φαλαίων που της έχουν μέχρι σήμερα διατεθεί. Με
την κίνηση αυτή, η Τράπεζα Πειραιώς έχει αναλάβει
τη διαχείριση πόρων Ταμείου Ανάκαμψης συνολι-
κού ύψους 1,6 δισ. ευρώ.

ΕΥΑΘ: Παρατείνεται η θητεία του CEO
και τριών μελών του ΔΣ
Η ΕΥΑΘ με την υπ’ αριθμ. 127/2024 απόφαση
του Διοικητικού Συμβουλίου της, που ελήφθη
κατά την 8η συνεδρίασή του στις 12 Απριλίου
2024, ανακοινώνει ότι σύμφωνα με το άρθρο 85
του ν.4548/18 και του άρθρου 13 του Καταστατι-
κού της εταιρείας παρατείνεται η θητεία των
κάτωθι μελών: του διευθύνοντος συμβούλου
Άνθιμου Αμανατίδη, του μη εκτελεστικού μέ-
λους Αικατερίνης Τσικαλουδάκη, του ανεξάρ-
τητου μη εκτελεστικού μέλους Σοφίας Αμμα-
νατίδου και του ανεξάρτητου μη εκτελεστικού
μέλους Μαρίας Πεταλά, η οποία λήγει στις
29/4/2024 έως την ημερομηνία σύγκλησης της
Τακτικής Γενικής Συνέλευσης των μετόχων της
εταιρείας στις 20/8/2024 και τη λήψη της σχετι-
κής απόφασης.

Isomat: Επένδυση στη μονάδα 
της Ρουμανίας
Η Isomat ανακοίνωσε τη λειτουργία της νέας
γραμμής παραγωγής κονιαμάτων στην παρα-
γωγική θυγατρική εταιρεία στη Ρουμανία, Iso-
mat Romania SRL. Η επένδυση ύψους 8,5
εκατ. (42 εκατ. ρουμανικά λέου) συγκαταλέγε-
ται στο πλαίσιο του επενδυτικού προγραμματι-
σμού του Ομίλου Ιsomat, που περιλαμβάνει
μεταξύ άλλων τη δημιουργία νέων παραγωγι-
κών γραμμών, αντικατοπτρίζοντας την ισχυρή
δέσμευση στην ποιότητα, την καινοτομία και
την υψηλή αποδοτικότητα, μέσα από προηγμέ-
νες λύσεις για τον κατασκευαστικό κλάδο και
τα σύγχρονα έργα.



E
ως τις 26 Ιουλίου τελικώς θα
είναι η καταληκτική ημερο-
μηνία υποβολής των φορολο-

γικών δηλώσεων, καθώς χθες άνοιξε
η πλατφόρμα με σημαντική καθυ-
στέρηση λόγω των αλλαγών που ψή-
φισε πρόσφατα η κυβέρνηση, ενώ
στη ζωή των ιδιοκτητών ΙΧ οχημάτων
μπαίνει και η πληρωμή των τελών

κυκλοφορίας σε μη-
νιαία βάση.

Όπως δήλωσε χθες
στην ΕΡΤ ο υφυπουρ-
γός Εθνικής Οικονο-
μίας και Οικονομικών
Χάρης Θεοχάρης, φέ-
τος ισχύουν σημαντι-
κές αλλαγές, κυρίως

γιατί η κυβέρνηση νομοθέτησε την
πολύ σημαντική καινοτομία της αυ-
τόματης συμπλήρωσης και υποβο-
λής της φορολογικής δήλωσης για
πάρα πολλούς πολίτες. Τόνισε δε ότι
αν κάποιος... ξεχάσει να υποβάλει
φέτος εμπρόθεσμα τη φορολογική
δήλωση, δεν κινδυνεύει με πρόστι-
μο, εφόσον η δήλωση θα έχει υπο-
βληθεί αυτομάτως. Ο κ. Θεοχάρης

σημείωσε ότι η παράταση της προ-
θεσμίας αποτελεί ένα κίνητρο για
τους φορολογούμενους ώστε να εκ-
πληρώσουν εγκαίρως τις υποχρεώ-
σεις τους, διότι το υπουργείο Εθνι-
κής Οικονομίας και Οικονομικών
δεν θα δώσει καμία άλλη παράταση.
Πάντως, είναι... διάχυτη η πεποίθη-
ση στους φορολογούμενους αλλά
και στους λογιστές ότι η διαδικασία

υποβολής των δηλώσεων μπορεί να
πάρει παράταση για έναν επιπλέον
μήνα λόγω των ευρωεκλογών και
της αναμενόμενης... χαλαρής στά-
σης των φορολογούμενων σε σχέση
με την εκπλήρωση των υποχρεώσε-
ών τους.

Όσοι φορολογούμενοι λάβουν
χρεωστικό εκκαθαριστικό σημείωμα
θα κληθούν να καταβάλουν τον σχε-

τικό φόρο σε 8 ισόποσες μηνιαίες
δόσεις, με την πρώτη να καταβάλλε-
ται στο τέλος Ιουλίου και την τελευ-
ταία στο τέλος Φεβρουαρίου του
2025. Επιπλέον, όποιος επιλέξει να
πληρώσει εφάπαξ ολόκληρο το ποσό
της οφειλής, τότε δικαιούται έκπτω-
ση 3%. Δηλαδή, αν κάποιος καλείται
να πληρώσει στην εφορία φόρο 500
ευρώ και το κάνει αυτό εφάπαξ, τότε
το τελικό ποσό μειώνεται στα 485 ευ-
ρώ (έκπτωση 15 ευρώ).

Σχετικά με τα τέλη κυκλοφορίας
οχημάτων, ο κ. Θεοχάρης προανήγ-
γειλε την ενεργοποίηση της διαδικα-
σίας πληρωμής των τελών κυκλοφο-
ρίας ανά μήνα, από τη Μεγάλη Τε-
τάρτη 1 Μαΐου, ωστόσο για όσους
έχουν καταθέσει ψηφιακά τις πινα-
κίδες και συλληφθούν να κινούν πα-
ράλληλα το όχημα, τότε θα επιβάλλε-
ται πρόστιμο 10.000 ευρώ. Τέλος, σε
σχέση με τη διασύνδεση των POS με
τις ταμειακές μηχανές, αξίζει να ση-
μειωθεί ότι ο κ. Θεοχάρης προανήγ-
γειλε μαζικούς ελέγχους από την
επόμενη εβδομάδα με έμφαση στα
«μεγάλα ψάρια».
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Ξεκίνησε από χθες 
η υποβολή τους 

- Έως τις 26 Ιουλίου 
η καταληκτική προθεσμία

ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

«Βροχή» τα πρόστιμα
στην οικοδομή…

Μεγάλη παραβατικότητα ως προς την
τήρηση της εργατικής νομοθεσίας και
των μέτρων υγιεινής και ασφάλειας στην
οικοδομή διαπιστώνει στους ελέγχους η
Ανεξάρτητη Αρχή Επιθεώρησης Εργα-
σίας στον χώρο της οικοδομής, με αποτέ-
λεσμα να πέφτουν «βροχή» τα πρόστιμα,
φτάνοντας τις 841.154 ευρώ.

Πιο συγκεκριμένα, τον Μάρτιο οι επι-
θεωρητές υγείας και ασφάλειας διενήρ-
γησαν 490 ελέγχους, επέβαλαν παύση
εργασιών σε 64 περιπτώσεις μέχρι την
εφαρμογή των προβλεπόμενων μέτρων
προστασίας των εργαζομένων, καθώς και
πρόστιμα 452.754 ευρώ. Επιπροσθέτως,
υποβλήθηκαν 10 μηνύσεις και καταλογί-
σθηκαν πρόστιμα 64.354 ευρώ. Οι περισ-
σότερες παραβάσεις αφορούσαν τη μη
λήψη μέτρων προστασίας έναντι πτώσης
κατά την πραγματοποίηση εργασιών σε
ύψος, σε πέρατα πλακών, οριζόντια
ανοίγματα και φρεάτια ανελκυστήρων.

Παράλληλα, το διάστημα από 19 έως 24
Μαρτίου επιθεωρητές εργασιακών σχέ-
σεων έκαναν στοχευμένους ελέγχους σε
οικοδομοτεχνικά και κατασκευαστικά
έργα. Διενεργήθηκαν έλεγχοι σε 247 έρ-
γα και 321 εργοδότες και διαπιστώθηκαν
85 παραβάσεις της εργατικής νομοθε-
σίας και 31 περιπτώσεις αδήλωτης εργα-
σίας. Οι εν λόγω παραβάσεις αφορούσαν
τη μη τήρηση βιβλίων ημερησίων δελτίων
απασχολούμενου προσωπικού, τη μη τή-
ρηση αντίγραφου εντύπου αναγγελίας
Ε12 για κάθε μέρα εργασίας, την απασχό-
ληση σε μέρα ρεπό, την απασχόληση την
Κυριακή, την ψευδή προσκόμιση στοι-
χείων, τη μη καταχώριση υπερωριακής
απασχόλησης στο Εργάνη και τη μη υπο-
βολή έγγραφης δήλωσης και κατάστασης
αποσπασμένων. Οι διοικητικές κυρώσεις
που επιβλήθηκαν ανέρχονται σε 388.400
ευρώ, εκ των οποίων 304.000 ευρώ αφο-
ρούν αδήλωτη εργασία. 

Το δυστύχημα με τον άτυχο αστυνομικό
που καταπλακώθηκε από τόνους τσιμέν-
του στον Πειραιά, κατά τη διάρκεια εργα-
σιών στις οποίες συμμετείχε ως εργάτης
για να βγάλει έξτρα μεροκάματο, έχει κι-
νητοποιήσει την ΑΑΕΕ, η οποία θα αυξή-
σει τόσο τον αριθμό όσο και την ένταση
των ελέγχων. 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Τι αλλάζει σε φοροδηλώσεις
και τέλη κυκλοφορίας 
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Σ
ε μια αρμονία με το περιβάλλον σχεδόν ολόκληρης της «κί-
τρινης» εξ Αφρικής, Ελλάδας, η ΑΕΚ «κιτρίνισε» τον τίτλο και
φέτος, με μια απόλυτα πειστικά εμφάνιση κόντρα στον Πανα-

θηναϊκό, τον οποίο κατανίκησε 3-0 και έστειλε μηνύματα σε εχ-
θρούς και φίλους ότι πολύ δύσκολα θα της αποσπάσουν τα περσινά
κεκτημένα. Είναι ήδη τέσσερις βαθμούς μακριά από τον δεύτερο
Παναθηναϊκό, επτά από τον ΠΑΟΚ, που δεν κατάφερε να νικήσει στη
Λαμία (ισοφάρισε στο 100’) και οκτώ από τον Ολυμπιακό, που ανα-
δείχθηκε ισόπαλος 1-1 με τον Άρη στο «Κλεάνθης Βικελίδης». Στην
ουσία, όμως, η ΑΕΚ απέχει πέντε βαθμούς από τους «πράσινους»,
καθότι υπερισχύει στις ισοβαθμίες. 

Η Ένωση φορμαρίστηκε την πιο κατάλληλη στιγμή. Ωστόσο, μα-
θηματικά δεν είναι σίγουρο ότι θα το πάρει. Έχει σαφέστατο προβά-
δισμα φυσικά, αλλά αν χάσει στα δυο επόμενα ντέρμπι, με τον ΠΑΟΚ
στην Τούμπα και τον Ολυμπιακό στο «Καραϊσκάκης», μία νίκη επί
της Λαμίας μπορεί να μην της είναι αρκετή στο φινάλε. Μαθηματικά,
ελπίδες έχουν και οι άλλοι διεκδικητές. Ο Παναθηναϊκός αν πάρει

όλα τα ματς μπορεί να φτάσει τους 80 βαθμούς και να το σηκώσει, αν
η ΑΕΚ ηττηθεί από ΠΑΟΚ και Ολυμπιακό. Το αυτό και για τον ΠΑΟΚ,
αν πάρει και τα τέσσερα εναπομείναντα ματς, καθότι έχει ένα παρα-
πάνω από τους άλλους, αυτό με τον Ολυμπιακό στην Τούμπα. Με 12
ακόμα βαθμούς ο «δικέφαλος του Βορρά» θα φτάσει και αυτός τους
80, που δεν θα φτάσει η ΑΕΚ αν χάσει από τον Ολυμπιακό. Το αυτό
ισχύει και για τον Ολυμπιακό, που αν νικήσει και στα τέσσερα παι-
χνίδια θα φτάσει τους 79 βαθμούς. Σε αυτή την περίπτωση, η ΑΕΚ θα
πρέπει να πάρει ισοπαλία με τον ΠΑΟΚ και να νικήσει τη Λαμία στο
φινάλε. Γενικά, η κατάσταση δεν έχει ακόμα ξεδιαλύνει πλήρως. 

A.Φ.

Η ΑΕΚ μπορεί να διέσυρε 3-0 τον Παναθηναϊκό, 
να αποσπάστηκε τέσσερις βαθμούς 

στην κορυφή της βαθμολογίας και να χαϊδεύει 
τον τίτλο, αλλά τα μαθηματικά άλλα λένε

ΚΡΙΤΗΡΙΑ ΙΣΟΒΑΘΜΙΑΣ
* Το σύνολο των βαθμών που

συγκέντρωσε η καθεμιά σε όλους
τους μεταξύ τους αγώνες του

πρωταθλήματος στην κανονική
περίοδο και τα πλέι οφ / πλέι άουτ.

* Η διαφορά τερμάτων σε όλους
τους τέσσερις μεταξύ τους αγώνες.

* Η θέση που κατέλαβε 
στη βαθμολογία η κάθε ομάδα 

στην κανονική περίοδο.

Κυριακή 28 Απριλίου
8η αγωνιστική πλέι οφ

17.00: Ολυμπιακός - Λαμία
19.30: ΠΑΟΚ - ΑΕΚ

20.30: Παναθηναϊκός - Άρης
Κυριακή 12 Μαΐου 

Εξ αναβολής

20.00: ΠΑΟΚ - Ολυμπιακός
Τετάρτη 15 Μαΐου 

9η αγωνιστική πλέι οφ

20.00: Ολυμπιακός - ΑΕΚ
20.00: ΠΑΟΚ - Παναθηναϊκός

20.00: Λαμία - Άρης
Κυριακή 19 Μαΐου

10η αγωνιστική πλέι οφ

20.00: ΑΕΚ - Λαμία
20.00: Άρης - ΠΑΟΚ

20.00: Παναθηναϊκός - Ολυμπιακός

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ
Πλέι οφ (33 αγ.)

1.ΑΕΚ......................75-30 ........75

2.Παναθηναϊκός....79-30 ........71

3.ΠΑΟΚ..................76-30 ........68

4.Ολυμπιακός ........70-31 ........67

5.Άρης....................45-30 ........49

6. Λαμία ................40-68 ........35

• ΠΑΟΚ και Ολυμπιακός 
έχουν ένα παιχνίδι λιγότερο

«Κιτρίνισε» η Ελλάδα, 
αλλά τίποτα δεν κρίθηκε



Ο
Γιάννης Αντετοκούνμπο
πρόκειται να έρθει εις γά-
μου κοινωνίαν με τη Μαράια

το προσεχές καλοκαίρι στην Πύλο,
παρουσία πλήθους κόσμου, αλλά
εκείνη την εποχή τον κόουτς της
Εθνικής μπάσκετ Βασίλη Σπανούλη
άλλα θα τον απασχολούν. Αν ο καλύ-
τερος -ίσως- παίκτης του κόσμου θα
μπορέσει να βοηθήσει την Εθνική
στο προολυμπιακό τουρνουά (2-7
Ιουλίου), όπου αντίπαλοι είναι η
Κροατία, η Σλοβενία, η Αίγυπτος, η
Δομινικανή Δημοκρατία και η Νέα
Ζηλανδία. Προς το παρόν ο Γιάννης
είναι τραυματίας και είναι πολύ δύ-
σκολο να προλάβει κάποια από τις
επόμενες αναμετρήσεις με αντίπαλο

τους Ιντιάνα Πέισερς, όπως ανέφερε
χαρακτηριστικά στο ρεπορτάζ της η
ιστοσελίδα The Athletic. Ο «Greek 

Freak» έχει χάσει ήδη τα δύο πρώτα
ματς της σειράς των πλέι οφ της Ανα-
τολής, με το σκορ να είναι στο 1-1.

Παντρεύεται, αλλά δεν είναι καλά Για ένα μαγικό χαρτάκι
Κοσμοσυρροή σημειώθηκε χθες στο «Καραϊ-

σκάκης», όπου οπαδοί του Ολυμπιακού είχαν
συνωστιστεί για ένα εισιτήριο του αγώνα με την
Άστον Βίλα, στον δεύτερο ημιτελικό του Confe-
rence League 9 Μαΐου. Κάθε οπαδός μπορεί να
αγοράσει μέχρι δύο εισιτήρια, με τις τιμές να κυ-
μαίνονται στα 35, 40, 55, 65, 80, 100, 150,
300(VIP) και 350 ευρώ (VVIP).

Η κατρακύλα συνεχίζεται

Η κατρακύλα της Λίβερπουλ συνεχίστηκε και
στην Premier League, ηττήθηκε 2-0 από τη συμ-
πολίτισσά της Έβερτον στο Γκούντισον Παρκ
έπειτα από 14 ολόκληρα χρόνια και λίγες μέρες
μετά τον αποκλεισμό της από την Αταλάντα στο
Europa League. Άρχισε να ξεφουσκώνει μετά
την απόφαση του προπονητή της Γιούργκεν Κλοπ
να φύγει το καλοκαίρι.

Μια απίθανη 
δήλωση για τον Μέσι

Δήλωση του πιο hot προπονητή της Γερμανίας -
μπορεί και του κόσμου ολόκληρου- Τσάμπι Αλόν-
σο, ο οποίος ανέδειξε πρωταθλήτρια της Λεβερ-
κούζεν για πρώτη φορά στην ιστορία της: «Όταν
ήμουν στη σχολή προπονητών, ο κάθε δάσκαλος
ανέπτυσσε τη δική του θεωρία για την άμυνα. Στο
τέλος του μαθήματος όλοι τελείωναν με τον ίδιο
τρόπο: “Αυτό που διδαχτήκατε ισχύει για όλους
τους ποδοσφαιριστές εκτός του Μέσι. Για αυτόν
δεν έχει βρεθεί τρόπος, ούτε πρόκειται”».

Με ηγέτη τον Γκος 
η μεγάλη νίκη

Ο Ολυμπιακός έκανε το break στη Βαρκελώνη,
νίκησε 77-75 την Μπαρτσελόνα, παρότι δεν είχε
στο ρόστερ τον τραυματία Κώστα Παπανικολάου.
Καλύτερος παίκτης των «ερυθρόλευκων» ο
Γουίλιαμς-Γκος, ο οποίος σημείωσε 15 πόντους.
Έναν λιγότερο ο Κάνααν. Το δεύτερο παιχνίδι θα
γίνει απόψε στη Βαρκελώνη και στο Final 4 του
Βερολίνου θα πάει η ομάδα που θα νικήσει τρεις
φορές.

Το ρεκόρ του Ελίασον
Ο Νίκλας Ελίασον της ΑΕΚ με τα δύο γκολ που σημείωσε εναντίον του Πα-

ναθηναϊκού έφτασε τα οκτώ γκολ στο τρέχον πρωτάθλημα. Πρόκειται για ατο-
μικό ρεκόρ για τον Σουηδό εξτρέμ, αφού περισσότερα -συγκεκριμένα επτά-
είχε μόνο με τη φανέλα της Νιμ στη Ligue 2 το 2021/22. Παράλληλα, είναι η
πρώτη φορά στην καριέρα του που σημειώνει δύο γκολ σε έναν αγώνα πρωτα-
θλήματος. Είχε σημειώσει δύο γκολ μόνο στις 24/8/2016 στο 0-4 της Νόρκεμ-
πινγκ επί της Βαστέρας για τον δεύτερο γύρο του Κυπέλλου Σουηδίας.

SPORTS
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Επιμέλεια: Άλκης Φιτσόπουλος

Έξαλλος 
ο Αλαφούζος

Ο Αλαφούζος ήταν εξοργισμένος με όσα έγιναν στο ματς Λαμία - ΠΑΟΚ, 
όπου ο διαιτητής Κατσικογιάννης κράτησε δέκα λεπτά καθυστέρηση και ισοφάρισε 
ο δικέφαλος σε 1-1. Σε ανάρτησή του στα social media έγραψε το εξής:
«Κατσικογιάννης δάσκαλος  ή μαθητής των Σπάθα, 

Νταμπάνοβιτς και Στάβρεφ; Δεν ξέρω αν πρέπει να κλαίμε ή να γελάμε».
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Εργατική, επαγγελματίας και με απίθανο 
χιούμορ, η δημοσιογράφος που ανέλαβε 

την εκπομπή «Backstage» στην ΕΡΤ 1 
ανήκει στη νέα γενιά παρουσιαστών 

που τόσο έχει ανάγκη η ελληνική τηλεόραση

Συνέντευξη στη Δήμητρα Δάρδα

Σ
ε ηλικία μόλις πέντε χρόνων παρουσίασε την
πρώτη της, φανταστική, εκπομπή στο σαλόνι
του σπιτιού της. Ένα talk show με την ίδια σε

ρόλο παρουσιάστριας και προσκεκλημένους τους
γονείς της σε μια «συνέντευξη» εφ’ όλης της ύλης
χωρίς σκαλέτα και σκηνοθέτη, αλλά με διάλειμμα
για διαφημίσεις. Τόσο πολύ της άρεσε το «γυαλί» τής
Κέλλυς Βρανάκη! Δυο δεκαετίες αργότερα το όνειρό
της έγινε πραγματικότητα αναλαμβάνοντας την εκ-
πομπή «Backstage» στην ΕΡΤ 1 που προβάλλεται
κάθε Σάββατο στις πέντε το απόγευμα. Με πλούσιες
σπουδές, εργατική, επαγγελματίας, με καλή γνώση
της ελληνικής γλώσσας, ετοιμόλογη και με απίθανο
χιούμορ, η λαμπερή δημοσιογράφος ανήκει στη νέα
γενιά παρουσιαστών που τόσο έχει ανάγκη η ελληνι-
κή τηλεόραση.

Όταν ανακοινώσατε στους γονείς σας πως θα
γίνετε δημοσιογράφος, φαντάζομαι δεν θα
έφεραν αντίρρηση.

(γέλια) Μετά από τόσες συνεντεύξεις μαζί τους
κατάλαβαν πως τα ΜΜΕ ήταν μονόδρομος για μένα.
Αλλά -γιατί πάντα υπάρχει ένα αλλά- με τη συμφω-
νία να πάρω ένα πτυχίο και μετά να ακολουθήσω το
όνειρό μου. Σπούδασα ελληνική φιλολογία με μετα-
πτυχιακό στο digital marketing και μετά τις σπουδές
δημοσιογραφίας, εργάστηκα για την Acun Medya
αναλαμβάνοντας τα social media των τηλεοπτικών
πρότζεκτ «Survivor», «X-Factor» και «Ελλάδα έχεις
ταλέντο».

Πότε ήρθε η μεγάλη ευκαιρία;
Εμφανίστηκα on camera πρώτη φορά δίπλα στον

Νίκο Υποφάντη σε ενημερωτική εκπομπή του ΣΚΑΪ.

Είχατε άγχος;
Αναρωτιόμουν αν η καρδιά μου ακουγόταν από το

μικρόφωνο πάνω από τη φωνή μου. Τόσο δυνατά
χτυπούσε! Έτρεμα πολύ, σε σημείο που δεν μπορού-
σα να κρατήσω τα χαρτιά στα χέρια μου. Με βοήθησε
πολύ ο Νίκος Υποφάντης και το ξεπέρασα σχετικά
γρήγορα, στην τρίτη εκπομπή είχα αποκτήσει αυτο-
πεποίθηση. Ύστερα, βρέθηκα για τρία χρόνια στην
πρωινή ενημέρωση της ΕΡΤ με ρεπορτάζ και συνεν-
τεύξεις και έπειτα στο «Studio 4», πριν αναλάβω την
παρουσίαση του «Backstage».

Ποιο είναι το κόνσεπτ της εκπομπής;
Ακριβώς ο τίτλος της. Παρουσιάζουμε τα παρα-

σκήνια από όλες τις παραγωγές της ΕΡΤ, εκπομπές
και σειρές και είμαι τόσο ενθουσιασμένη που γνω-
ρίζω κόσμο και κάνω συνεντεύξεις με ανθρώπους
σημαντικούς από τον χώρο της υποκριτικής, του

πενταγράμμου και της δημοσιογραφίας. Σαν πρό-
τζεκτ φρέσκο και ωραίο. 

Ένα συναρπαστικό backstage;
Τα γυρίσματα της σειράς «Παραλία», διότι ο χρό-

νος γυρίζει δεκαετίες πίσω και είναι εντυπωσιακό
το πώς δημιουργείται μια τοποθεσία, ένας χώρος
από την αρχή, εναρμονισμένος με το σενάριο και
τη φωτογραφία. Ακόμα και το ενδυματολογικό
κομμάτι είναι απαιτητικό, το να βρεθούν ρούχα
που να αντανακλούν πιστά τη μόδα της εποχής.

Σας δυσκόλεψε στη δουλειά σας τηλεοπτικό
πρόσωπο;

Πηγαίνοντας για γυρίσματα στο πρωινό του Σαβ-
βατοκύριακου «Δύο στις δέκα» είχα την εντύπωση
πως η Ζωή Κρονάκη είναι απρόσιτη και σκεφτόμουν
πόσο δύσκολο θα ήταν να την προσεγγίσω. Καμία
σχέση, είναι απίστευτα πλακατζού και πολύ όμορ-
φη. Με την πρώτη θα σ’ τα πει όλα, είναι ειλικρινής,
ευδιάθετη και άνθρωπος χωρίς δεύτερες σκέψεις.

Ποιον λατρέψατε από την πρώτη στιγμή;
Αυτούς που θαυμάζω και αγαπώ πολύ είναι οι πα-

ρουσιαστές του «Στούντιο 4», τη Νάνσυ Ζαμπέτο-
γλου και τον Θανάση Αναγνωστόπουλο. Μαθήτευσα
δίπλα τους και εκτός του ότι έμαθα πολλά, μου έδω-
σαν και την ευκαιρία της παρουσίασης. Στο backsta-
ge είναι ακριβώς όπως και μπροστά στις κάμερες,
έχουν χημεία και απίθανο χιούμορ και αυτό πιστεύω
πως είναι το μυστικό της επιτυχίας τους.

Τα media είναι το επαγγελματικό σας κάρμα;
Απόλυτα και θα ήθελα να πω στα παιδιά της ηλι-

κίας μου να ακολουθούν τα όνειρά τους και να επι-
μένουν και να προσπερνούν όσους τους λένε πως
δεν αξίζουν ή πως δεν θα τα καταφέρουν. Βρέθηκαν
μπροστά μου τέτοιοι άνθρωποι, αλλά εγώ πίστεψα
στον εαυτό μου και οι αποφάσεις μου με δικαίωσαν.

Η δημοφιλία προκαλεί προβλήματα;
Έχω δεχτεί ακραίο θαυμασμό στα προσωπικά

μου social media, όχι όμως κάτι που να με φέρει σε
δύσκολη θέση και το διαχειρίστηκα άψογα. Από την
άλλη, ο κόσμος έξω μου ζητάει σπόιλερ για τις σει-
ρές της ΕΡΤ!

Τι δεν γνωρίζουμε για εσάς;
Δεν είμαι ερωτευμένη και όπως ακούω γύρω

γύρω οι σχέσεις έχουν γίνει πολύ δύσκολες. Πάω
γυμναστήριο φανατικά, γιατί είναι η αποθεραπεία
μου, μου αρέσει να τραγουδάω όταν οδηγώ, φτιά-
χνω γλυκά και πειραματίζομαι με υλικά δημιουρ-
γώντας δικές μου συνταγές και είμαι καλή φίλη.
Επίσης είμαι Αιγόκερως στο ζώδιο, που σημαίνει
πως έχω προγραμματίσει τη ζωή μου και με plan B! 

ΚΕΛΛΥ ΒΡΑΝΑΚΗ

«Έχω προγραμματίσει 
τη ζωή μου 

και με plan B»
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H αθηναϊκή 
high society 

σε πολυτελέστατο 
ντεφιλέ

Π
αρουσία elegant κυριών της αθηναϊκής
high society παρουσιάστηκε η πλούσια
συλλογή της σχεδιάστριας Έλενας Κου-

λαουζίδου Άνοιξη/Καλοκαίρι 2024 σε πολυτελέ-
στατο ντεφιλέ στο ατελιέ της.

Έλενα Κουλαουζίδου, Αλέκα Σάμιου, 
Ελένη Αντωνιάδου, Ντέμη Βερνίκου Η Πένυ Αγοραστού με τη μαμά της

Φ
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D
P

Ντέμη Βερνίκου, Ελένη Αντωνιάδου, Έμυ Γκέκα
Ρένα Ταμπακάκη, Μαρία Μιχαλοπούλου, 

Χάρις Κονδύλη, Αλέκα ΣάμιουΜαρία Τσίφτη, Έφη Παπαστήλου

«Βίρα 
τις Άγκυρες» 
με λαμπερή
πρεμιέρα

Θ
εαματική πρεμιέρα της
sold out υπερπαραγω-
γής «Βίρα τις Άγκυρες»

στο θέατρο «Παλλάς» με υψηλή
προσέλευση διασημοτήτων,
πολιτικών, καλλιτεχνών και δη-
μοσιογράφων.

Κερασία Σαμαρά, Άγγελος Παπαδημητρίου

Τάκης Μαυρωτάς, Μαρία Παπαδή

Μανόλης Παντελιδάκης, Γιώργος Θεοφάνους

Αστέριος Πελτέκης, Γιάννα Καρύμπαλη-
Τσίπτσιου, Χρήστος Σταϊκούρας, 

Άρτεμις Πάνου

Σοφία Δήμτσα, Γιάννης Παπαγεωργίου
Γιάννης Κεντ, 

Μαρί Κωνσταντάτου Αγάπη Βαρδινογιάννη, Χάρης Τσιμόγιαννης





Τ
α τελευταία χρόνια, όλο και περισσότεροι
ασθενείς απευθύνονται στον γιατρό τους
αιτιώμενοι ένα αίσθημα συνεχούς κόπω-

σης και κακουχίας. Η κόπωση είναι ένα κοινό, μη
ειδικό σύμπτωμα, με ευρύ φάσμα αιτιών, συμπε-
ριλαμβανομένων οξέων και χρόνιων ιατρικών
διαταραχών, ψυχολογικών καταστάσεων, τοξικό-
τητας φαρμάκων ή χρήσης ουσιών. 

«Ο όρος “κόπωση” μπορεί να χρησιμοποιηθεί
για να περιγράψει τη δυσκολία ή την αδυναμία
έναρξης δραστηριότητας (υποκειμενική αίσθη-
ση αδυναμίας), τη μειωμένη ικανότητα διατήρη-
σης της δραστηριότητας (εύκολη κόπωση), ή τη
δυσκολία συγκέντρωσης, μνήμης και συναισθη-
ματικής σταθερότητας (ψυχική κόπωση), ξεχω-
ριστά ή σε συνδυασμό. Ορισμένοι ασθενείς με
τον όρο “κόπωση” ουσιαστικά αναφέρονται σε
μια ανεξέλεγκτη ανάγκη για ύπνο», εξηγεί ο πα-
θολόγος  Πολυχρόνης Παρασκευάς και συνεχί-
ζει: «Ως οξεία κόπωση ορίζεται αυτή με διάρκεια
μικρότερη του ενός μήνα, η υποξεία κόπωση
έχει διάρκεια από έναν έως έξι μήνες, ενώ ως
χρόνια κόπωση ορίζεται αυτή με διάρκεια άνω
των έξι μηνών». 

Το 21%-33% των ασθενών που επισκέπτονται
χώρους πρωτοβάθμιας φροντίδας περιγράφει
την κόπωση ως ένα πολύ σημαντικό πρόβλημα,
με περίπου επτά εκατομμύρια επισκέψεις ετη-
σίως στις ΗΠΑ. Στα είδη κόπωσης είναι η οξεία
κόπωση, η οποία αποδίδεται συχνότερα σε έναν
πρόσφατο στρεσογόνο παράγοντα ή σε μια οξεία
ιατρική κατάσταση, η οποία συχνά μπορεί να δια-
γνωστεί με βάση τις υπόλοιπες κλινικές εκδηλώ-
σεις της. Για παράδειγμα, ένας ασθενής με γρίπη
θα περιγράψει την κόπωση σε συνδυασμό με τον

πυρετό και τα συμπτώματα από το αναπνευστικό
σύστημα. Οι ασθενείς με οξεία κόπωση που σχε-
τίζεται με μια αναγνωρίσιμη ιατρική ή ψυχοκοι-
νωνική πάθηση απαιτούν ελάχιστη ή καθόλου
αξιολόγηση.

Τα αίτια της υποξείας και χρόνιας κόπωσης πε-
ριλαμβάνουν καρδιοπνευμονικές παθήσεις,
όπως καρδιακή ανεπάρκεια, χρόνια αποφρακτική
πνευμονοπάθεια, υπνική άπνοια, ενδοκρινολογι-
κές/μεταβολικές παθήσεις, όπως υπο/υπερθυ-
ρεοειδισμός, χρόνια νεφρική ή ηπατική νόσος,
ηλεκτρολυτικές διαταραχές (πχ, υποκαλιαιμία),
αιματολογικές παθήσεις (πχ, αναιμία), νεοπλα-
σματικές νόσους, λοιμώδη νοσήματα, όπως νό-

σος Covid-19, λοιμώδης μονοπυρήνωση, ιογενής
ηπατίτιδα, λοίμωξη από HIV, φυματίωση, ρευμα-
τολογικές καταστάσεις όπως ινομυαλγία, ρευμα-
τική πολυμυαλγία, συστηματικός ερυθηματώδης
λύκος, ψυχολογικές καταστάσεις, όπως κατάθλι-
ψη, αγχώδης διαταραχή κ.ά., νευρολογικές κατα-
στάσεις, όπως σκλήρυνση κατά πλάκας, παρε-
νέργεια κάποιου φαρμάκου (πχ, βενζοδιαζεπί-
νες, αντικαταθλιπτικά) ή χρήση ουσιών (πχ, αλ-
κοόλ, κάνναβη, κοκαΐνη).

«Η σαφής αιτία της χρόνιας κόπωσης μπορεί να
εντοπιστεί στα δύο τρίτα περίπου των ασθενών. Σε
αρκετές περιπτώσεις το αίσθημα κακουχίας μπο-
ρεί απλώς να εξηγηθεί από υπερκόπωση (πολλές
ώρες εργασίας, λίγες ώρες ύπνου). 

Σε ένα πολύ μικρό ποσοστό η χρόνια κόπωση
μπορεί να εξηγηθεί από το σύνδρομο χρόνια κό-
πωσης (CFS), μια διαταραχή άγνωστης αιτίας αλ-
λά με ισχυρές ενδείξεις νευρολογικής δυσλει-
τουργίας και σαφή κριτήρια διάγνωσης. Αυτοί
που δεν πληρούν τα κριτήρια για CFS και δεν
υπάρχει άλλη εξήγηση για την κόπωσή τους λέγε-
ται ότι πάσχουν από ιδιοπαθή χρόνια κόπωση»,
αναφέρει ο κ. Παρασκευάς.

P
O
L
IT
IC
A
L

Υ
Γ
Ε

ΙΑ

Γράφει η
Κατερίνα

Παπακωστοπούλου

Π
Α

Ρ
Α

Σ
Κ

Ε
Υ

Η
2

6
 Α

Π
Ρ

ΙΛ
ΙΟ

Υ
 2

0
2

4

42

kpapakosto@yahoo.gr

Διαχείριση του ασθενούς
Η αρχική εκτίμηση του ασθενούς που πα-
ρουσιάζει υποξεία ή χρόνια κόπωση περι-
λαμβάνει τη λήψη ενός πλήρους ιατρικού
ιστορικού, την κλινική εξέταση, καθώς και
βασικές εργαστηριακές εξετάσεις (γενική
αίματος, ηλεκτρολύτες, νεφρική λειτουρ-
γία, ηπατική βιοχημεία, TKE, TSH, CPK,
CRP). Η περαιτέρω διαγνωστική αξιολόγη-
ση καθορίζεται από την παρουσία ή απου-
σία ευρημάτων. «Οι ασθενείς με διαγνω-
σμένη αιτία χρόνιας κόπωσης με βάση την
αρχική αξιολόγηση από έμπειρο γιατρό θα
πρέπει να αντιμετωπίζονται ειδικά για την
πάθηση. Για την ιδιοπαθή κόπωση έχει
προταθεί η χρήση αντικαταθλιπτικών φαρ-
μάκων, γνωσιακής συμπεριφορικής θερα-
πείας ή/και διαβαθμισμένης θεραπευτικής
άσκησης», καταλήγει ο κ. Παρασκευάς. 

Πολυχρόνης Παρασκευάς,
παθολόγος

Είναι ένα κοινό, μη ειδικό σύμπτωμα, 
με ένα ευρύ φάσμα αιτιών, 
συμπεριλαμβανομένων οξέων 
και χρόνιων ιατρικών διαταραχών, 
ψυχολογικών καταστάσεων, τοξικότητας
φαρμάκων ή χρήσης ουσιών

Αίσθημα 
συνεχούς 
κόπωσης

Αίσθημα 
συνεχούς 
κόπωσης



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Η μέρα σας θα έχει όμορφες στιγμές, όχι

απαραίτητα με κάποιες μακροχρόνιες βλέ-

ψεις, αλλά θα υπάρχει καλή διάθεση για να

κερδίζετε ακόμη και τους πιο δύσκολους

χαρακτήρες που θα συναντήσετε. 

Ταύρος
(21/4-20/5)
Αυτή την Παρασκευή θα είναι έντονη η

ανάγκη σας να κάνετε κάποιες αγορές, να

φροντίστε τον εαυτό σας και να βρεθείτε με

πρόσωπα που θα σας φτιάξουν τη διάθεση.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Η Σελήνη περνά στο διαμετρικά απέναντι

ζώδιο από το δικό σας, μια μέρα συντρο-

φική, ανάλαφρη και ευχάριστη, κυρίως

για εσάς των πρώτων ημερών, όπου η

ανανέωση είναι χρησιμότατη αυτή την πε-

ρίοδο.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Η Σελήνη περνά στον τομέα της καθημερι-

νότητάς σας, μια μέρα που θα χρειαστεί να

ανανεώσετε κάποιες υποθέσεις σας, να

βρεθείτε με πρόσωπο που πιθανότατα θα

σας φροντίσει σωματικά ή ψυχικά, λόγω της

ιδιότητάς του. 

Λέων
(23/7-22/8)
Η μέρα αυτή σας κάνει αρκετά πιο ανά-

λαφρους, εφόσον όλο το τελευταίο διά-

στημα έχετε εξαντλήσει κάθε περιθώ-

ριο υπομονής και ηρεμίας που σας είχε

μείνει. Φροντίστε σήμερα τα συναισθή-

ματά σας και ακολουθήστε τις δημιουρ-

γικές σας ιδέες.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Για εσάς τους Παρθένους, σπίτι, οικογένεια

και συναισθήματα θα έχουν τον πρώτο λό-

γο. Ίσως μάλιστα βρεθείτε με ένα αγαπημέ-

νο σας πρόσωπο, ή απολαύσετε ένα όμορ-

φο βράδυ.

Ζυγός
(23/9-23/10)

Εσείς οι Ζυγοί μάλλον ετοιμάζεστε για

ένα ταξίδι και μια ανανεωτική στιγμή.

Κάποιοι από εσάς θα βρείτε την ευκαιρία

να επικοινωνήσετε με σημαντικά πρό-

σωπα για τη ζωή σας.

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Είναι πολύ πιθανό σήμερα να ασχοληθείτε

με τα οικονομικά σας, αλλά και να ανανεώ-

σετε την ψυχολογία σας αγοράζοντας κάτι

που το επιθυμούσατε από καιρό.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Η Σελήνη σήμερα περνά στο δικό σας

ζώδιο, μια θέση που σας ανανεώνει με-

τά την Πανσέληνο που σας είχε βγάλει

στην επιφάνεια καταστάσεις έντονα

δυσάρεστες. Χαμογελάστε και δώστε

στην καθημερινότητά σας χρώμα.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Ένα επαγγελματικό άγχος ίσως ρίξει για λί-

γο την αυτοπεποίθησή σας, αλλά όλα τελικά

θα βρεθούν υπό τον έλεγχό σας, και μάλι-

στα πολύ σύντομα.

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Έντονη ζωτικότητα και κοινωνικές επα-

φές θα υπάρχουν σήμερα, κάτι που θα

σας αλλάξει την περίεργη ψυχολογία

αυτών των ημερών. Γενικότερα θα είστε

ανοιχτοί σε νέες γνωριμίες και θα έχετε

αύξηση της δημοτικότητάς σας.

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Η μέρα σας θα έχει κάποιες κοινωνικές

υποχρεώσεις, αλλά και επαγγελματικές

συναντήσεις. Θα ευνοηθείτε από άτομο

που βρίσκεται μακριά σας.
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ΗΣελήνη περνά σήμερα στο ζώδιο του
Τοξότη, μια θέση που φέρνει αισιοδοξία και
ταξιδιάρικη τάση, ενώ μια έντονη ενέργεια

μας ωθεί σε νέες δραστηριότητες. 
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Όσοι είστε χρυσαυγίτες 
ελάτε κοντά μας 

Τ
α ξαδέρφια Στέφανος και Βασίλης ανοίγουν τις αγκαλιές τους στην ακροδεξιά ψήφο! Οι

Κασσελάκηδες ακολουθούν το δόγμα του ΣΥΡΙΖΑ ότι υπάρχει και «καλή Χρυσή Αυγή» και ρίχνουν τα

δίχτυα τους στους Σπαρτιάτες. Οι άνθρωποι στάζουν αριστεροσύνη… 


